















































































































































































































دوشنبه 2 بهمن 1402 -22 ژانویه 2024 -10 رجب  1445 - شماره  27094

خبر یک مسئول وزارت راه  و شهرسازی عنوان کرد

افزایش فرونشست در مازندران با عقب رفت آب خزر 
بندر امیرآباد در معرض خطر است 

شهرسازی  راه و  تحقیقات  مرکز  خطرپذیری  بخش  رییس 
در حالی  مازندران  در سواحل  فرونشست  میزان  کرد:  اظهار 
فرونشست  گذشته  سال   5 که  رسیده  سال  در  سانتیمتر   9 به 
در این منطقه صفر بوده و الان به فرونشست 9 سانتیمتر در 
سال در این منطقه رسیده ایم. در 5 سال گذشته اصلا با پدیده 
فرونشست در استان مازندران مواجه نبودیم و به تدریج این 

رشد فرونشست به استان گیلان هم سرایت می کند. 
»علی بیت الهی« مجری مطالعات فرونشست زمین در گفت وگو 
با ایلنا درباره افزایش گستره فرونشست در ایران اظهار داشت: 
موضوع این است که در محدوده هایی با وضعیت آبی مناسب 
مانند استان مازندران متاسفانه شاهد وجود و رشد فرونشست 
هستیم و متاسفانه عقب  رفت آب دریای خزر باعث شده که 
در استان پر آب استان مازندران و در برخی از گستره های این 
استان به سمت دریا به بالای 9 سانتیمتر در سال رسیده  است.

وی ادامه داد:  آب دریا که عقب می رود، سطح آب زیر زمینی 
پایین می آید و یک بالانسی با آب اشباع ایجاد می کند و وقتی 
آب عقب رفت داشته باشد یعنی آب سطح دریا پایین رفته و 
با پایین رفتن سطح آب دریا، سطح آب زیرزمینی نوار ساحلی 
ریزدانگی  نوار ساحلی محیط  آنجایی که  از  و  پایین می رود 
است اثر ملموس بر روی سطح زمین می گذارد و فرونشست 

را ایجاد می کند.
و  مسکن  راه،  تحقیقات  مرکز  خطرپذیری  بخش  رییس 
شهرسازی تاکید کرد: میزان فرونشست در سواحل مازندران 
گذشته  سال   5 که  رسیده  سال  در  سانتیمتر   9 به  حالی  در 
فرونشست در این منطقه صفر بوده و در مدت زمان 5 سال 
به فرونشست 9 سانتیمتر در سال در این منطقه رسیده ایم. در 
مازندران  استان  فرونشست در  پدیده  با  5 سال گذشته اصلا 
مواجه نبودیم و به تدریج این رشد فرونشست به استان گیلان 

هم سرایت می کند.
نوار  در  واقع شده  تمام ساختمان های  اینکه  بیان  با  بیت الهی 
خطر  معرض  در  امیرآباد  بندر  همچنین  و  مازندران  ساحلی 
امکان  ارتفاعات  سمت  به  خوشبختانه  البته  گفت:  هستند، 
این  در  زمین  لایه های  ندارد چراکه جنس  فرونشست وجود 
وجود  فرونشست  سنگی  محیط  در  و  است  سنگ  از  منطقه 
ندارد اما به سمت محدوده های خاکی و نرم ساحلی با پایین 
رفت آب، فرونشست شدیدتر می شود و این موضوع عمومیت 

دارد و تنها به یک بندر و یک ناحیه محدود نمی شود.
وی افزود:  اگر این روند عقب رفت آب دریای خزر ادامه پیدا 
کند، تبعات فرونشست را به طور جدی در چند سال آینده در 
این منطقه می بینیم و در حال حاضر آثار آن را در خطه گیلان 
به صورت لکه های مجزا می بینیم که رفته رفته در این منطقه 

هم فرونشست گسترده خواهد شد.
و  مسکن  راه،  تحقیقات  مرکز  خطرپذیری  بخش  رییس 
شهرسازی با اشاره به دلیل اصلی عقب رفت آب دریای خزر 
در استان مازندران اظهار داشت: درباره عقب رفت آب دریای 
خزر مطالعات و بررسی ها نشان می دهند که از آنجایی کشور 
اوکراین نقش برجسته در تامین محصولات کشاورزی در دنیا 
داشته و دارد، به واسطه جنگ روسیه و اوکراین و به دنبال آن 
وضع تحریم ها علیه روسیه، روس ها توسعه کشاورزی را در 

دستور کار قرار دادند.
منبع  اصلی ترین  که  داشت  توجه  باید  حال  افزود:  وی 
ولگا است و  تغذیه دریای خزر، رودخانه عظیم و خروشان 
آبی  منابع  این  از  کشاورزی  محصولات  توسعه  برای  روسیه 
رودخانه  این  جای  چند  در  و  می کند  استفاده  رودخانه  این 
پیدا  کاهش  خزر  دریای  به  رودخانه  آورد  و  شده  سدسازی 

کرده است و این باعث شده تغذیه دریای خزر کم شود.
ادامه دار  موضوع  این  گویا  متاسفانه  کرد:  تاکید  بیت الهی 
خواهد بود و انتظار می رود در آینده میزان عقب  رفت آب 
دریای خزر بیشتر شود. موضوع دیگر این است که هیچ وقت 
نتوانستیم شرایط اقلیمی را به خوبی پیش بینی کنیم و براساس 
آن برنامه ریزی داشته باشیم. البته که پیش بینی در این حوزه به 

راحتی هم انجام نمی شود.  
وی گفت: اگر فرونشست را بحران ملی ندانیم به بیراهه رفتیم 
و ممکن است برای انجام هر اقدامی دیر شود و زمان را از 

دست داده باشیم.

ماده  استخدامی  آزمون  برگزاری  از  پرورش  و  آموزش  وزیر 
۲۸ برای جذب ۷۲ هزار معلم در اسفند ماه سال جاری خبر 
تاریخ کشور  استخدام  بیشترین  اینگونه  که  کرد  اعلام  و  داد 

رقم می خورد. 
»رضامراد صحرایی« وزیر آموزش و پرورش درباره برگزاری 
آزمون استخدامی ماده ۲۸ و سهمیه جذب معلم از این طریق 
سال  در  کرد:  اظهار  مدارس،  در   ۱۴۰۳ مهر  ورودی  برای 

۱۴۰۳ما بیشترین استخدام تاریخ کشور را خواهیم داشت.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه مطابق پیش بینی های اولیه 
پرورش می شوند،  و  آموزش  نفر جذب  هزار  آینده ۷۲  سال 
گفت: حدود ۷۲ هزار نفر در آزمون های مختلف استخدامی، 
اعم از گروه ابتدایی، گروه دبیری، هنرآموزان و گروه پرورشی 

و تربیت بدنی به استخدام آموزش و پرورش درخواهند آمد.
احتمال برگزاری آزمون استخدامی ماده ۲۸ در اسفند ماه سال 

جاری
البته تلاش مشترک وزارت آموزش و  نشان کرد:  وی خاطر 
پرورش و سازمان امور استخدامی این است که آزمون سال 
آینده، پیش از اسفند برگزار شود و بخش تکمیلی آن حداکثر 
از یک  بار پس  برای نخستین  تا  برسد،  پایان  به  تا خردادماه 

دهه، آموزش های پیش از ورود به کلاس انجام شود.
وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به اینکه خیلی از داوطلبان 
آزمون استخدامی سال جاری به روند ارزیابی تکمیلی امسال 
تکمیلی  ارزیابی  نیز  آینده  آزمون  در  آیا  داشتند،  اعتراض 
همانند امسال انجام می شود؟ ، توضیح داد: موضوع اعتراض 
داوطلبان به نتایج ارزیابی تکمیلی طبیعی به نظر می رسد. وقتی 
که در آزمون ابتدایی حدود 5۳5 هزار نفر شرکت کرده و تنها 

۲۷ هزار نفر، پذیرفته شده اند، طبیعی است که بقیه خصوصا 
نتایج  به  نسبت  باشد،  قبولی  مرز  در  آن ها  نمره  که  افرادی 

اعتراض داشته باشند.
به  نسبت  هستیم  موظف  هم  ما  البته  کرد:  تاکید  صحرایی 
اعتراضات رسیدگی کنیم، ولیکن تجربه امسال مورد تحلیل و 
بررسی قرار گرفته و طبق این بررسی ها، سال آینده به گونه ای 
اقدام خواهد شد که فرآیند بیش از امسال شفاف باشد و زمینه 

ایجاد اعتراض کمتر شود.
به  تکمیلی  ارزیابی  طی  شده  وارد  ایرادات  ماجرای 

فعالیت داوطلبان معلمی در فضای مجازی چه بود؟
وی همچنین در پاسخ به اینکه برخی داوطلبان معترض بودند 
که علیرغم کسب نمره علمی در آزمون استخدامی، در مرحله 
به  بعضا  و  گرفته شد  آن ها سخت  به  تکمیلی خیلی  ارزیابی 
فعالیت های شخصی و خصوصی آن ها نظیر فعالیت در فضای 
گیری ها  سخت  این  علت  است،  شده  وارد  ایراد  مجازی 
چیست؟ ، تصریح کرد: ارزیابی تکمیلی سختگیرانه نبوده بلکه 

مبتنی بر ماموریت اصلی که معلم بر عهده دارد، برنامه ریزی 
و  تعلیم  نظام  در  تحول  محور  اصلی ترین  معلم  است.  شده 

تربیت و آینده کشور است.
گزینش داوطلبان معلمی مطابق قانون اجرا شد

که  است  مردم  حق  این  داد:  ادامه  پرورش  و  آموزش  وزیر 
بهترین افراد برای آموزش فرزندانشان انتخاب شوند، بنابراین 
انتخاب  اما دقت در  سخت گیری بدون منطق را نمی پذیریم 
افرادی که دارای عشق و علاقه و ذات معلمی هستند را وظیفه 
خود می دانیم. موضوع گزینش نیز در این دوره مطابق قانون 
اجرا شد. قانون به صراحت می گوید گزینش جزیی از فرآیند 

استخدام است و باید پیش از اقدام نتایج صورت گیرد.
صحرایی معتقد است: معلمان ما در آینده هم در فضای حقیقی 
و هم در فضای مجازی با دانش آموزان در ارتباط خواهند بود 
بنابراین افرادی که انتخاب می شوند باید از هر حیث مصداق 
البته  معلم به مفهوم »فردی که آموزنده نیکی هاست« باشند. 
در این موضوع نیز سختگیری نخواهیم کرد و تلاش خواهیم 
کرد فردی که شایسته ترین است را برای شغل شریف معلمی 

برگزینیم.
آموزش  بررسی صلاحیت های عمومی،  در  اینکه  بیان  با  وی 
و پرورش تابع نظرات مراجع نظارتی است و هرگاه احساس 
مجدد  بررسی  راه  نهادها  این  فردی حقش ضایع شده،  شود 
را باز گذاشته اند، افزود: پرونده برخی از این افراد که معتقد 
باید مجددا رسیدگی شود، رسیدگی شد  پرونده آن ها  بودند 
و بعضا پذیرفته شده اند؛ بنابراین آنچه که مهم است، انتخاب 
مردم  برای  اعتماد  قابل  امانتدار  یک  عنوان  به  خوب  معلم 
شریف ایران است که در اجرای آن به غایت خواهیم کوشید.

طرح  گفت:  سلامت آموزی  سواد  ملی  نهضت  طرح  دبیر 
»نهضت ملی سواد سلامت آموزی« برای ۳۰۰ هزار دانش آموز 

در ۱۰ استان کشور اجرا می شود.
محمدامین محمدی، دبیر طرح نهضت ملی سواد سلامت آموزی 
از آغاز اجرای»طرح ملی نهضت سواد سلامت آموزی« خبر 
داد و اظهار کرد: طرح ملی نهضت سواد سلامت آموزی یک 
طرح تخصصی آموزش سلامت و سبک زندگی سالم است که 
در یک تعامل چهارجانبه با تمرکز بر روی سه قشر از مخاطبان 
در مدارس کشور آغاز خواهد شد؛ مخاطبان این طرح شامل 
معلمان و مربیان پرورشی و سلامت مدارس، دانش آموزان و 

والدین است.
وی افزود: این طرح با همکاری وزارت آموزش و پرورش، 
دفتر طب ایرانی وزارت بهداشت، بنیاد فرهنگی خاتم الاوصیا 
ریاست  بانوان  معاونت  به  وابسته  خانواده  ملی  رویداد  و 

جمهوری اجرا می شود.
این طرح، آموزش سبک  اجرای  از  این که هدف  بیان  با  وی 

سلامت  اصلی  اصول  و  پیشگیری  محوریت  با  سالم  زندگی 
فردی و اجتماعی است، ادامه داد: در طی طرح ملی نهضت 
متخصص  پزشکان  ایرانی،  طب  دفتر  سلامت آموزی،  سواد 
طب ایرانی را به عنوان مدرسین معلمان در هر استان معرفی 
ایرانی  دفتر طب  نظر  زیر  طرح،  آموزشی  محتوای  و  می کند 
وزارت بهداشت و دانشکده طب سنتی شهید بهشتی در قالب 
درس نامه های تخصصی سلامت به معلمان طراحی و آموزش 

داده می شود.
محمدی اضافه کرد: مقرر شده که وزارت آموزش و پرورش 
نیز معلم هایی که تمایل دارند این طرح در مدرسه آن ها برگزار 
شود را معرفی کرده و حمایت های لازم از معلمان و مدارس 
بر عهده وزارت آموزش و پرورش و اداره آموزش و پرورش 

استان هاست.
وی درباره مخاطبان این طرح ملی یادآور شد: در مرحله اول 
البرز،  قم،  تهران،  استان   ۱۰ در  مدرسه   ۱۰۰۰ از  بیش  طرح 
کهگیلویه  کرمانشاه،  خوزستان،  کرمان،  اصفهان،  قزوین، 
از  نفر  هزار   ۳۰۰ و  است  مازندران  و  اردبیل  و  بویراحمد  و 
و  زندگی  سبک  کلی  آموزش های  است  قرار  دانش آموزان 
توسط  آموزش ها  این  بگیرند؛  فرا  را  سالم  تغذیه  و  سلامت 
معلمان و همیاران آموزش که در طول دوره آموزش می بینند 
به دانش آموزان منتقل می شود؛ مدل آموزش در این فرآیند، 
خودآموز است معلم نقش همراه آموزشی دارد و دانش آموزان 

با فعالیت ها و تمارین مباحث آموزشی را فرامی گیرند.

حقوق  افزایش  اگر  گفت:  جمهور  رئیس  پارلمانی  معاون 
کارکنان از ۱۸ درصد به ۲۰ درصد در صحن مجلس هم به 
تصویب برسد، شورای نگهبان ایراد می گیرد همان طور که به 

برنامه اشکالات متعددی گرفته است. 
سید محمد حسینی در گفت وگو با ایلنا، درباره افزایش حقوق 
تلفیق  کمیسیون  توسط  درصد   ۲۰ به  درصد   ۱۸ از  کارکنان 
مجلس شورای و اظهارات وزیر اقتصاد و رئیس سازمان برنامه 
شد،  خواهد  بودجه  کسری  باعث  افزایش  این  که  بودجه  و 

گفت: اینکه رفاه شهروندان و اقشار مختلف بهبود پیدا کند؛ 
خواست همه، از جمله دولت و مجلس است اما بالاخره باید 

بر اساس واقعیت ها تصمیم بگیریم.
معاون پارلمانی رئیس جمهور تاکید کرد: منابع مشخص است 
باشد  آن  از  بیش  اگر  کنیم.  لحاظ  هزینه  باید  میزان  همان  به 
کسری بودجه و ناترازی ایجاد می شود و خود این سبب تورم 
و مشکلات فراوان می شود. از این جهت بهتر است با تعامل 

مجلس و دولت این مسئله به نتیجه برسد. 

وی با اشاره به این که بر فرض اگر در صحن این مساله به 
تصویب برسد و به شورای نگهبان برود شورا ایراد می گیرد، 
اظهار داشت: در حال حاضر درباره برنامه اشکالات متعددی 
از سوی شورای نگهبان گرفته شده است اگر در مورد این ها 
ایراد و  این قدر  بود، شاید  بیشتری  یک هماهنگی و همدلی 

اشکال مطرح نمی شد.
حسینی در پاسخ به اینکه شورای نگهبان چه ایراداتی به برنامه 

گرفته است،  گفت: موارد بسیار زیاد است.

وزیر آموزش و پرورش خبر داد

برگزاری آزمون »استخدام«۷۲هزار معلم در اسفند

نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی گفت: 
باید گوشت کیلویی ۲5۰ هزار تومان وارد شود، اما با نرخ 

۴۰۰ هزار تومان وارد می شود که رانت است.
 حسینعلی حاجی دلیگانی در جلسه علنی صبح امروز مجلس 
شورای اسلامی طی تذکر شفاهی، گفت: امسال برای واردات 
و تأمین کالاهای اساسی ۱5 میلیارد دلار تخصیص داده شد 
که با نرخ هر دلار ۲۸ هزار و 5۰۰ تومان محاسبه می شود. 
مطابق با آن، باید گوشت کیلویی ۲5۰هزار تومان وارد شود 

اما با نرخ ۴۰۰ هزار تومان وارد می شود که رانت است.
وی بیان کرد: مشکل دیگر آن است که گوشت گرم در تهران 
از  نمی شود.  توزیع  از شهرها  برخی  اما در  توزیع می شود، 
سوی دیگر، نصف گوشت منجمد وارداتی به فروشگاه های 
زنجیره ای داده شده و سوال آن است که تکلیف نقاط دور 
نیست،  آنها  دسترس  در  زنجیره ای  فروشگاه های  که  افتاده 

چه می شود؟
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی تصریح 
مختلف  نقاط  در  مردم  که  شده  گونه ای  به  وضعیت  کرد: 
کشور و در برخی شهرستان ها باید گوشت را کیلویی ۷5۰ 
هزار تومان خریداری کنند. ما به وزیر جهاد کشاورزی تذکر 

دادیم اما اقدامی انجام نشده است.

برای واردات  از مصوبه دولت  آزاد  مناطق  دبیر شورایعالی 
خودروهای جدید به مناطق آزاد خبر داد و گفت: به ازای 
هر یک خودرویی که از منطقه آزاد به سرزمین اصلی وارد 
می شود، اجازه ی واردات یک خودرو به منطقه آزاد با سقف 

۲۰ هزار دلار داده شده است. 
حجت الله عبدالملکی اظهار کرد: موضوع خودرو در مناطق 
به  آزاد  منطقه  واردات خودرو های پلاک  به دو بخش  آزاد 
سرزمین اصلی و واردات خودرو های نو به مناطق آزاد تقسیم 

بندی می شود.
 وی یادآور شد: هیئت وزیران مصوبه مربوط به هر دو بخش 
را تصویب و ابلاغ کرده و اکنون امکان واردات خودرو های 
عوارض  پرداخت  با  اصلی  سرزمین  به  آزاد  مناطق  پلاک 

قانونی فراهم شده و می توانند به پلاک ملی تبدیل شوند.
وی با بیان این که بحث دوم مربوط به واردات خودرو های 
نو به مناطق آزاد است، ادامه داد: مصوبه این موضوع حدود 

۲ هفته قبل توسط هیئت وزیران ابلاغ شد.
دبیر شورای عالی مناطق آزاد گفت: بر این اساس خودرو های 
برقی و هیبریدی تا سقف ۴۰ هزار دلار می توانند به مناطق 
یک  هر  ازای  به  احتراقی  خودرو های  و  شوند  وارد  آزاد 
خودرویی که از منطقه آزاد به سرزمین اصلی وارد می شود، 
اجازه ی واردات یک خودرو به منطقه آزاد با سقف ۲۰ هزار 

دلار بر اساس مصوبه هیئت وزیران داده شده است. 
خودرو  واردات  حقوقی  کارهای  کرد:   اضافه  عبدالملکی 
کامل شده و شرکت های واجد صلاحیت می توانند اقدام به 

واردات خودرو کنند.

معاون وزیر راه و شهرسازی از رفع نقاط حادثه خیز جاده ها 
با منابع مولدسازی خبر داد و گفت: ۱۰ استان بیشترین آمار 

تصادفات رانندگی را دارند. 
پرحادثه  نقطه   ۳۲۰۰ وجود  به  اشاره  با  هادیانفر  سیدکمال 
نقاط،  این  از  نقطه    ۸۷۷ کرد:  اظهار  کشور  جاده های  در 
منابع  از  استفاده  با  راهداری  سازمان  که  است  پرتصادف 

مولدسازی حداقل ۴۰۰ نقطه را اصلاح و برطرف می کند.
سازمان  توسط  پرتصادف  نقطه   ۲6۱ تاکنون  داد:  ادامه  وی 
راهداری و حمل ونقل جاده ای اصلاح و برطرف شده است 

و مابقی نقاط نیز باید تا پایان سال اصلاح و برطرف شود.
کاهش  توسعه  هفتم  برنامه  اساس  بر  شد:  یادآور  وی 
به  توجه  با  و  است  شده  پیش بینی  تصادفات  5۰درصدی 
برگزاری  جمله  از  راه ها  ایمنی  کمیسیون  دیروز  مصوبات 
آمار تصادفات را داشتند،  بیشترین  استانی که  با ۱۰  جلسه 
با حضور استانداران، وزیر راه و شهرسازی و وزیر کشور 

امیدواریم به نتایج خوبی دست یابیم.
در  دوربین  نصب  کرد:  بیان  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
راه های کشور به صورت BOT از طریق بخش خصوصی با 
نهایی شدن سامانه سپهتن که  فراخوان سازمان راهداری و 
۳۸6 هزار کامیون و تریلی را تحت پوشش قرار می دهد، از 

دیگر مصوبات جلسه کمیسیون ایمنی راه ها بود.

گودرزی در تذکر شفاهی:
لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته در 

دستورکار صحن مجلس قرار گیرد
نایب رییس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: لایحه تعطیلی 
اجرایی  دستگاه های  نیروهای  و  کارکنان  مطالبه  پنج شنبه ها 
صحن  جلسات  کار  دستور  در  دارم  تقاضا  و  است  کشور 

مجلس قرار گیرد.
مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب  گودرزی  عباس 
شورای اسلامی در جلسه نوبت صبح  دیروز مجلس شورای 
استخدام  ساماندهی  طرح  گفت:  شفاهی  تذکر  در  اسلامی 
کارکنان دولت در کمیسیون اجتماعی به مرحله جمع بندی 
رسیده است و نشستی مشترک نیز در این زمینه با مسؤولان 

ذیربط برگزار کردیم.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه این طرح در مرحله رفع ایراد 
تقاضا  ندارد،  مجلس  داخلی  نامه  آئین  با  منافاتی  و  است 
کارکنان  استخدام  ساماندهی  طرح  به  رسیدگی  که  می کنم 

دولت در دستور کار مجلس شورای اسلامی قرار گیرد.
اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس  نایب 
لایحه  درباره  اجتماعی  کمیسیون  تصمیم  کرد:  تصریح 
اصلاح ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری نهایی شده 
است. از آنجایی که تعطیلی پنج شنبه ها لایحه دولت است و 
مطالبه کارکنان و  و  نهایی شده  اجتماعی هم  در کمیسیون 
اجرایی کشور است، خواهش می کنم  نیروهای دستگاه های 

در دستور کار جلسات صحن مجلس قرار گیرد.

انتقاد یک نماینده از رانت 
در واردات گوشت

دبیر شورایعالی مناطق آزاد خبر داد
مجوز دولت به مناطق آزاد برای واردات 
خودروهای جدید با سقف ۲۰ هزار دلار 

رفع نقاط حادثه خیز جاده ها
 با منابع »مولدسازی«

۱۰ استان در صدر بیشترین تصادفات

اجرای نهضت ملی سواد سلامت آموزی برای ۳۰۰ هزار دانش آموز

معاون پارلمانی رئیس جمهور :
در صورت تصویب افزایش ۲۰ درصدی حقوق  کارکنان در صحن، شورای نگهبان ایراد می گیرد

قصد پوتین برای سفر قریب الوقوع به کره شمالی
خبرگزاری کره شمالی گزارش کرده رئیس جمهور روسیه از قصد 
خود برای سفر زودهنگام به پیونگ یانگ خبر داده است. »ولادیمیر 
پوتین« رویس جمهور روسیه قصد دارد بزودی به پیونگ یانگ سفر 
خارجه  وزارت  مقام  یک  از  نقل  به  شمالی  کره  کند.خبرگزاری 
این کشور نوشته پوتین در جریان دیدار »چوئه سون هوی« وزیر 
خارجه کره شمالی در کرملین، از دعوت »کیم جونگ اون« رهبر 
این کشور برای سفر به پیونگ یانگ تشکر و قدردانی کرده است.در 
این گزارش همچنین آمده که پوتین از کره شمالی بابت حمایت و 
همبستگی با مسکو درباره عملیات نظامی در اوکراین تشکر کرده 

است.
برای  کی یف  درخواست  اسلواکی:  نخست وزیر 

پیوستن به ناتو را وتو می کنم 
نخست وزیر اسلواکی در آستانه دیدار با همتای اوکراینی خود که 
برای ۲۴ ژانویه برنامه ریزی شده است، گفت که درخواست کی یف 
نخست وزیر  فیکو«  »رابرت  می کند.  وتو  را  ناتو  به  پیوستن  برای 
اسلواکی در آستانه دیدار با »دنیس شمیهال« همتای اوکراینی خود 
درخواست  که  گفت  است،  شده  برنامه ریزی  ژانویه   ۲۴ برای  که 
کی یف برای پیوستن به ناتو را وتو می کند.نخست وزیر اسلواکی با 
تاکٔید بر این که با عضویت اوکراین در ناتو مخالف است، گفت که 

از حق وتوی خود استفاده خواهد کرد و مانع این امر خواهد شد.
ترامپ: آمریکا به زباله دان جهان تبدیل شده است 

رئیس جمهور پیشین آمریکا اعلام کرد که بی کفایتی همتای کنونی 
است.  کرده  تبدیل  برای جهان  زباله دانی  به  را  متحده  ایالات  وی 
»دونالد ترامپ«، رئیس جمهور پیشین آمریکا اعلام کرد که ایالات 
متحده به دلیل بی کفایتی »جو بایدن«، رئیس جمهور کنونی به زباله 
در  حامیانش  جمع  در  است.ترامپ  شده  تبدیل  جهان  برای  دانی 
ایالت نیوهمپشایر گفت: »ایالات متحده تحت رهبری بایدن به مکانی 
که  افزود  است«.وی  شده  تبدیل  جهان  بقیه  زباله های  تخلیه  برای 
دموکراسی در ایالات متحده به دلیل بی کفایتی بایدن در خطر است.

پلاسخارت: عراق در خطر جنگ است 
نماینده سازمان ملل در عراق هشدار داد که خطر کشیده شدن به 
درگیری در خاور میانه این کشور را تهدید می کند. »جنین هنیس 
پلاسخارت«، نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل در عراق روز گذشته 
-شنبه- نسبت به خطر کشیده شدن عراق به درگیری در خاورمیانه 
هشدار داد.پلاسخارت گفت: »خاورمیانه مرحله حساسی را پشت 
سر می گذارد، درگیری شدید در غزه و اقدامات مسلحانه در سایر 
نقاط به یک رویارویی بزرگ تهدید می کند«. وی ادامه داد: »عراق 
در معرض خطر بیشتری برای کشیده شدن به این درگیری قرار دارد. 
درخواست امارات برای برقراری آتش بس فوری 

در نوار غزه 
نوار  در  آتش بس  از  فوری  متحده عربی خواستار حمایت  امارات 
غزه شد.  نماینده دائم امارات در سازمان ملل گفت که ما اکنون به 
آتش بس فوری نیاز داریم و نمی توانیم صد روز دیگر منتظر بمانیم.

وی افزود که خطرات بسیار است و واضح است که جنگ در غزه، 
دائم  می کند.نماینده  متزلزل  را  منطقه  ثبات  و  است  باز  زخم  یک 
امارات متحده عربی در سازمان ملل گفت که آمریکا می تواند نقش 

تعیین کننده ای در کاهش تنش ایفا کند.
علیه  نظامی  تجاوزات  ادامه  برای  آمریکا  طرح 

یمن
با اعتراف به عدم کاهش توانمندی نظامی ارتش  رسانه آمریکایی 
بایدن  از طرح دولت  متحدانش،  و  واشنگتن  پی حملات  در  یمن 
واشنگتن پست  داد.روزنامه  خبر  کشور  این  به  ادامه حملات  برای 
 ۱۰ در  یمن  در  مواضعی  به  آمریکا  حملات  اینکه  از  پس  نوشته 
روز گذشته نتوانسته مانع از حملات نیروهای مسلح این کشور به 
کشتی های مرتبط با رژیم صهیونیستی شود، واشنگتن این طرح را 
پیش می برد.رسانه آمریکایی با این حال خبر داده در میان مقام های 
این کشور این نگرانی وجود دارد که یک عملیات با پایانِ باز، صلح 
شکننده در یمن را از ریل خارج کند و آمریکا را به یک درگیری 

غیرقابل پیش بینی در منطقه غرب آسیا سوق دهد.
رئیس سابق ستاد ارتش رژیم صهیونیستی خواستار 

استعفای نتانیاهو شد
به دنبال افزایش نارضایتی ها از عملکرد بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی، به ویژه بعد از عملیات فلسطینی طوفان الاقصی 
برد، دان حالوتس، رئیس سابق  که صهیونیست ها را در بهت فرو 
ستاد ارتش رژیم صهیونیستی از بنیامین نتانیاهو خواسته تا استعفا 
بدهد.دان حالوتس که از سال ۲۰۰5 تا ۲۰۰۷ در منصب رئیس ستاد 
ارتش رژیم صهیونیستی بود، علام کرد که ۸۰ درصد صهیونیست ها 
از  شما  »نتانیاهو!  افزود:  هستند.وی  نتانیاهو  برکناری  خواهان 
نظرسنجی ها باخبر هستید. ۸۰ درصد مردم می خواهند برکناری شما 

را ببینند.«
حمایت برزیل از »سیاست چین واحد« پکن

وزیر خارجه چین از حمایت اخیر برزیل از سیاست چین واحد در 
قبال تایوان استقبال کرد که نشانه ای از روابط قوی تر دو جانبه بین 
در  وزیر خارجه چین  یی  وانگ  می شود.  پکن محسوب  و  برزیل 
پایان سفر دو روزه خود به برزیل در شهر »فورتالزا« توقفی داشت 
در  کشور  این  جمهوری  رئیس  داسیلوا،  لولا  ایناسیو  لوئیس  با  و 
پایگاه نیروی هوایی دیدار کرد و بعد به جامائیکا رفت. وانگ یی 
در پایتخت برزیل گفت دو کشور که هر دو عضو بریکس هستند 
باید با هم به منظور ایجاد یک جهان چند قطبی بر مبنای صلح و 

امنیت همکاری کنند.
برای  سرمایه گذاری  ما  به  کمک  هزینه  اوکراین: 

صنعت نظامی آمریکا است
وزیر خارجه اوکراین گفت هزینه حمایت از نیروهای اوکراینی به 
عنوان »نیروهای نیابتی علیه روسیه« در مقایسه با کل بودجه آمریکا، 
ناچیز است و البته چنین سرمایه گذاری امنیتی برای صنعت نظامی 
آمریکا منفعت دارد. »دیمیترو کولبا« بیان کرد: برخلاف سایر متحدان 
خاک  به  را  نیروهایی  نمی خواهد  آمریکا  از  حتی  کی یف  آمریکا، 
اوکراین اعزام کند اما نوعی پیشنهاد خوب درخصوص امنیت بازار 
جهانی داریم؛ به ما سلاح بدهید، پول بدهید تا ما کارمان را تمام 
کنیم؛ بدین ترتیب شما مهم ترین کار را انجام می دهید. شما جان 

سربازان خود را حفظ می کنید.
عضو ناتو: اوکراین تحت کنترل کامل آمریکاست

نخست وزیر اسلواکی با بیان اینکه اوکراین از سال ۲۰۱۴ تاکنونف 
تحت کنترل کامل و نفوذ آمریکاست، می گوید کشورش با پیوستن 
فیتسو«  »رابرت  است.  مخالف  ناتو  نظامی  ائتلاف  به  اوکراین 
اروپا  شرق  در  واقع  کشور  این  می گوید  اسلواکی  نخست وزیر 
عضویت اوکراین در ناتو را رد می کند و آماده است تا در صورت 
لزوم، آن را وتو کند.فیتسو گفت قرار است به اوکراین سفر و در 
شهر مرزی »اوژهورود« در غرب این کشور با »دنیز شمیهال« همتای 

اوکراینی خود دیدار کند.
صلح  کنفرانس  برگزاری  اندیشه  در  سوئیس 

اوکراین در ۲۰۲۴
صلح  کنفرانس  برگزاری  احتمال  گفت،  سوئیس  جمهوری  رئیس 
»ویولا  دارد.  وجود  برن  توسط  میلادی  جاری  سال  در  اوکراین 
به طور  باید  کنفرانس  این  رئیس جمهوری سوئیس گفت:  آمهرد« 
قطع در سال ۲۰۲۴ برگزار شود. بدون حضور روسیه، این اجلاس 
بعید است که به یک نشست اصلی صلح بدل شود. روسیه احتمالا 
حضور نخواهد داشت، اما ما به دنبال گفت وگو با سایرین هستیم.در 
حال حاضر مشخص نیست که این اجلاس در سطح وزیران یا سران 

دولت واقعا برگزار خواهد شد.
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رئیس کل دادگستری استان گیلان تاکید کرد 
مجتمع های اردوگاهی ۱۰۰ نفره برای 
افراد بی خانمان در رشت احداث شود

رییس پلیس آگاهی گیلان:
۱۲ دستگاه خودروی سرقتی

 در گیلان کشف شد

عوامل اجرایی هفته رشت تجلیل شدند
کارگرنیا : تمامی پتانسیل های رشت باید در سطح بین المللی معرفی شوند

شورا و شهرداری رشت طی مراسمی از عوامل اجرایی برنامه 
های هفته رشت تجلیل کردند.

شهر  اسلامی  شورای  رئیس  کارگرنیا«  واثق  حسین  »محمد 
اندرکاران  تمامی دست  از  قدردانی  با  این نشست  رشت در 
برنامه هفته رشت در سال ۱۴۰۲ اظهار کرد: شهرداری رشت 
از حالت رفتارهای شوآفی خارج شده است و متاسفانه پیشتر 
از این شاهد بودیم که حتی کارهای انجام نشده را در بوق و 
کرنا می کردند ولی پس از حضور »رحیم شوقی« در جایگاه 
تمامی  در  اتفاقات خوبی  رقم خوردن  شهردار رشت، شاهد 

زمینه ها در شهر هستیم.
انجام شده در هفته رشت و سالروز ثبت  برنامه های  به  وی 
رشت به عنوان شهر خلاق خوراک در یونسکو اشاره کرد و 
گفت: با تعاملات و هماهنگی های خوب انجام شده در بین 
کادر اجرایی ،شاهد بودیم که هفته رشت در سال جاری در 
سطح بسیار خوبی برگزار شد و البته باید بپذیریم که هنوز جا 

برای کار کردن زیاد است.
  رئیس شورای اسلامی شهر رشت با تاکید به اینکه نظرات 
نخبگان می تواند در برندینگ سازی پتانسیل های رشت بسیار 
تاثیر گذار باشد، بیان کرد: انتظار داریم عایدات عنوان رشت 
شهروندان  های  سفره  سر  بر  یونسکو  خوراک  خلاق  شهر 
مشاهده شود و خوشبختانه فضای کسب و کار در این حوزه 

در حال گسترش است و باید بیشتر تلاش کنیم.
کارگرنیا با اشاره به ایجاد کیوسک های گردشگری در ورودی 
های شهر رشت افزود: شهرداری در تلاش است تا در تمامی 
حوزه ها و مباحث نقشی داشته باشد و از آن جمله می توانیم 
به برگزاری بسیاری از مراسم ها در سطح شهر اشاره کرد که 

یا تولی گری صفر تا صد آن با شهرداری و یا نقشی در اجرای 
آن بر عهده دارد و ان شاالله بتوانیم رشت را به جایگاه واقعی 

اش برسانیم.
حوزه  در  رشت  در  ها  رستوران  از  برخی  اینکه  بیان  با  وی 
شدن  شناخته  این  باید  گفت:  هستند،  شده  شناخته  خوراک 
در ابعاد گسترده تری رقم بخورد و رستوران های بیشتری با 

برندهای خاص شناخته شوند.
تمامی  اینکه  به  تاکید  با  رشت  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
معرفی شوند،  المللی  بین  در سطح  باید  های رشت  پتانسیل 
بیان کرد: تحقق این هدف نیز نیازمند تعامل همه دستگاهها و 

مشارکت مردم است .
 »علیرضا تاج شهرستانی« رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی 
شورای رشت نیز در این نشست از تمام مدیران ، پرسنل و 
همکاران شهرداری رشت ، شهردار شهر رشت ، اعضای شورا 
و همکاران خود در کمیسیون تخصصی فرهنگی اجتماعی و 
ورزشی شورا که در برگزاری باشکوه مراسمات گسترده هفته 

رشت تلاش و مساعدت کردند ، تقدیر و تشکر کرد.
وی افزود: جا دارد تشکر ویژه ای هم از جناب آقای فروتن 
رویداد  بزرگترین  باشکوه  اجرای  روند  در  مدیریت  برای 
با  رویداد  این  اجرایی  ستاد  و  رشت  در  کشور  خوراک 
همچنین  و  استان  گردشگری  و  میراث  کل  اداره  مشارکت 
سرکار خانم زره پوش که به عنوان رایزن و هماهنگ کننده 
بخش بین الملل این رویداد تلاش شبانه روزی داشتند برای 
با حضور  که  همسایه   و  دوست  کشورهای  سفرای  حضور 
سفرای خارجی این مراسم در جایگاه بالاتری در سطح بین 

الملل قرار گرفت، داشته باشم.

مردمی بودن برنامه های هفته رشت
  شهردار رشت هم در این مراسم  با قدردانی از تلاش های 
این  کرد:  اظهار  هفته رشت  برگزاری  راستای  در  انجام شده 
از   ، انجام شده  های  کارشناسی  زعم  به  ها  برنامه  از  مرحله 
بهترین کیفیت برخوردار بود و با اجرای بیش از چهل برنامه 

متنوع از درخشش هفته رشت خوبی برگزار شد.
» رحیم شوقی« به تنوع برگزاری این دوره از برنامه های هفته 
رشت اشاره کرد و گفت: با همراهی و حمایت های ریاست و 
دیگر اعضای شورای رشت که شایسته تقدیر است ، توانستیم 
برنامه ها را به نحو خوبی اجرایی کنیم و مردم پایه بودن این 

مرحله از برنامه های هفته رشت ، یکی از نقاط عطف بود.
اجتماعی  های  سمن  و  مردم  نقش  اینکه  به  تاکید  با  وی    
در برنامه های هفته رشت در سال جاری بسیار گسترده بود، 
تصریح کرد: در این دوره از برنامه ها شاهد حضور میهمانان 
خارجی و همچنین پیوست رسانه ای بودیم و قدردانی ما را 
نشان  اعتلای رشت تلاش کردند،  برای  افرادی که  به  نسبت 

می دهیم.
  رشت در سر لیست افتخارات یونسکو

  پدر روزنامه نگاری آنلاین کشور نیز در این جلسه با ابراز 
خرسندی از حضور در این جمع اظهار کرد: دو روز در شهر 
رشت با روزنامه نگاران این شهر کار کردم و باید اعتراف کنم 
پتانسیل های بسیار خوبی در این حوزه در رشت وجود دارد.

»یونس شکرخواه« با بیان اینکه با دعوت خانه مطبوعات گیلان 
به رشت سفر کرده ام، افزود: سالهاست که فقط در دانشگاه 
مشغول تدریس هستم و به شهرها برای تدریس حضور پیدا 

نمی کنم .
  وی با تاکید به اینکه برخی از اینکه در لیست یونسکو قرار 
که  معتقدم  من  کرد:  تصریح  کنند،  می  افتخار  بسیار  بگیرند 
یونسکو افتخار می کند که برخی از شهرها در لیست یونسکو 

قرار بگیرد و معتقدم رشت در راس آن ها قرار دارد.
  پدر روزنامه نگاری آنلاین کشور با اشاره به اینکه کانسرت 
رشت خوراک نیست افزود: هنر مردمان رشت زیست صحیح 
معتقدم  و  است  غذا  دهنده  تشکیل  اجزای  تمامی  و  غذا  با 
فرآیندهای خوبی در حوزه غذا در رشت انجام می شود که 

بسیار تاثیر گذار است .
شکرخواه با بیان اینکه باید در حوزه غذا به فرایندهای بزرگ 
به  و  هنر  به  کارآفرینی  به  گفت: خوراک رشت  توجه شود، 
دیگر مباحث مرتبط است و معتقدم باید در ابتدا در موضوع 
خوراک به استراتژی ارتباطی توجه شود و پس از آن به دنبال 

استراتژی های رسانه ای باشیم.
  وی با تاکید به اینکه اگر روند خوراک به درستی در رشت 
هدایت شود، می توانید در حوزه بین المللی گاسترنومی گام 
بردارید، بیان کرد: این رویداد می تواند در سطح بین المللی 

برای برندینگ سازی بیشتر این شهر انجام شود.

بلدیه  عمارت  مرمت  کارگاه  از  بازدید  رشت ضمن  شهردار 
رشت، بر حفظ اصالت بنای بلدیه تاکید کرد. 

رحیم شوقی با اشاره به پیشرفت مطلوب مرمت بنای تاریخی 
بلدیه رشت، اظهار کرد: طی قراردادی که با پیمانکار پروژه 
منعقد شده، از ابتدای مهرماه، پروژه مرمت عمارت بلدیه آغاز 
شده و طبق قرارداد، ۱۰درصد نیز از برنامه زمان بندی جلوتر 

است.
حوزه  مرمتی  های  پروژه  برای  ماهانه  بودجه  تزریق  بر  وی، 
صورت  موقع  به  پرداخت  با  گفت:  و  کرد  تاکید  بازآفرینی 
وضعیت های پیمانکار پروژه بلدیه، امیدواریم طبق بازه زمانی 
تعیین شده، مرمت شاخص ترین بنای میراثی رشت در مدت 

۱۸ ماه به اتمام برسد.
از  بلدیه،  بنای  مختلف  های  بخش  از  بازدید  ضمن  شوقی، 
نزدیک تغییرات صورت گرفته در بنا را مشاهده کرد و با اشاره 
به اقدامات انجام شده برای استحکام بخشی بنا و دفع رطوبت، 
الحاقی و مواردی که در طول زمان  گفت: حذف دیوارهای 
به بنا تحمیل شده، مطلوب بوده است. اما بخش هایی که بعد 
از اعمال تغییرات در دوره پهلوی اول در نمای بدنه صورت 
از  زیرا بخشی  به همان شکل حفظ گردد.  بهتر است  گرفته، 

خاطره جمعی مردم رشت شده است.

بازآفرینی  و  عمران  سازمان  عملکرد  از  رشت،  شهردار 
شهرداری رشت، برای نظارت بر پروژه مرمت عمارت بلدیه 
تقدیر کرد و به ۲واحد تجاری که در تملک شهرداری نیست، 
اشاره نموده و گفت: برای تخلیه یکی از بانک های عامل و 
واحدها  این  مالکین  با  همکف،  طبقه  در  تجاری  واحد  یک 
مذاکره می شود و رضایت ایشان مبنی بر واگذاری و یا تفاهم 

نامه ای برای تخلیه تا پایان مرمت اخذ می گردد.
فضاهای  بازآفرینی  و  عمران  سازمان  رئیس  اکبری«  »امید 
شهری نیز در این بازدید بخش های الحاق شده به عمارت را 
برای شهردار رشت، تشریح کرد و گفت: طبق تصاویر موجود 
از دیوارها، مشخص شد،  اندود گچی  از زدودن لایه  و پس 
بلدیه از چند سالن بزرگ و وسیع در هر دو طبقه تشکیل شده 
بود و با ایجاد دیوارهای میانی، اتاق های متعددی برای بخش 
اداری در هر طبقه ایجاد شده است. بنابراین با نظر ناظر اداره 

میراث فرهنگی، مقرر شد بنا از الحاقات سبک گردید.
فاقد  اول  پهلوی  دوره  در  بلدیه  بنای  گفت:  همچنین  اکبری 
همواره  بالکن  این  اینکه  به  باتوجه  ولی  است  بوده  بالکن 
جایگاهی برای سخنرانی در مراسمات مختلف بوده و مردم با 
آن خاطره دارند، با کسب نظر مساعد اداره میراث فرهنگی به 

عنوان ناظر عالیه، بالکن حفظ می شود.
گفتنی است مجموعه بناهای میراثی میدان شهرداری رشت در 
آذرماه ۱۳۵۶ به شماره ۱۵۱۶ در فهرست بناهای میراثی کشور 
ثبت شده است. کلنگ احداث عمارت بلدیه در پائیز ۱۳۰۲ 
خورشیدی به زمین زده شد و چهارم اردیبهشت ماه ۱۳۰۵ به 
اتمام رسید. عمارت بلدیه نخستین بنایی است که برگرفته از 

الگوی نئوکلاسیک اروپایی در مرکز رشت ساخته شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان از افزایش ۹ درصدی کشفیات 
مواد مخدر در گیلان خبر داد و گفت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون ۴ تن و ۴۷۷ کیلوگرم انواع مواد مخدر در استان کشف 

شده است. 
ضرورت  و  اهمیت  به  اشاره  با  حسن پور  حسین  سردار 
به  اعتیاد  کرد:  اظهار  جامعه،  در  اعتیاد  معضل  از  پیشگیری 
مواد مخدر یکی از مهمترین مشکلات اجتماعی، اقتصادی و 
بهداشتی است که عوارض ناشی از آن تهدیدی جدی برای 
در  اجتماعی  رکود  موجب  و  شده  محسوب  بشری  جامعه 

زمینه  های مختلف می شود.
وی با تاکید بر استمرار مقابله با معضل اعتیاد و قاچاق مواد 
مخدر توسط پلیس به تشریح عملکرد مجموعه انتظامی استان 
و  پرداخت  مخدر  مواد  توزیع  و  قاچاق  با  مبارزه  بحث  در 
 ۴۷۷ و  تن   ۴ حدود  تاکنون  جاری  سال   ابتدای  از  افزود: 
کیلوگرم انواع مواد مخدر توسط پلیس مبارزه با مواد مخدر 

در استان کشف شده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان گیلان با اعلام اینکه از ابتدای 
کننده  توزیع   ۵۳۴۶ قاچاقچی،   ۶۰۸ تاکنون،  جاری  سال 
موادمخدر و ۱۵۱۲ معتاد دستگیر و ۱۶ باند قاچاق مواد مخدر 
مواد  انواع  متلاشی شده  است، گفت: کشفیات  نیز  استان  در 
مخدر گیلان در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

افزایش ۹ درصدی داشته است.
انتظامی در ادامه از افزایش ۹۲ درصدی دستگیری  این مقام 

درصدی   ۳۱ افزایش  همچنین  و  مخدر  مواد  کنندگان  توزیع 
داد و تصریح  استان خبر  پلیس در  معتادان توسط  دستگیری 
کرد: طی ۱۰ ماه گذشته از سال، ۲ تن و ۹۸۲ کیلوگرم تریاک 
با افزایش ۱۸ درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته، ۱۵۶ 
مخدر  مواد  سایر  و  درصدی   ۱۵ افزایش  با  شیشه  کیلوگرم 

افیونی در استان کشف شده است.
تاکنون،  ابتدای سال جاری  از  اینکه  بیان  با  سردار حسن پور 
۸۱ هزار و ۲۸۳ طرح ارتقاء امنیت اجتماعی با هدف پاکسازی 
نقاط آلوده و جرم خیز در استان اجرا شده است بر همکاری 
به  خانواده ها  توجه  اهمیت  و  پلیس  با  مردم  مداوم  ارتباط  و 
رفتار فرزندان برای پیشگیری از گرفتار شدن در دام معضلات 
از  و  کرد  تاکید  موادمخدر  به  اعتیاد  خصوص  به  اجتماعی 
شهروندان خواست در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه 
به  را  مراتب  استان،  مواد مخدر در  موارد مشکوک و عرضه 
دستگیری  به  نسبت  تا  اعلام   ۱۱۰ پلیس  فوریت های  مرکز 

مجرمان و متخلفان اقدام شود.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان رشت گفت: در 
اداره  و  یگان حفاظت محیط زیست شهرستان  اقدام مشترک 
آنفلوانزای  به  مبتلا  اهلی  پرندگان  از  تعدادی  بهداشت رشت 
معدوم  و  شناسایی  خشکبیجار  بخش  در  پرندگان  حاد  فوق 

شدند. 
محمدتقی تقی زاده امروز ۳۰ دی ماه در حاشیه مراسم معدوم  

آنفلوانزای فوق حاد پرندگان، اظهار  به  سازی پرندگان مبتلا 
مبنی  فهیم بخش خشکبیجار  پی گزارش شهروندان  در  کرد: 
بر مشاهده پرندگان اهلی مبتلا به آنفلوانزا، یگان حفاظت این 
به سرعت  رشت  شهرستان  بهداشت  کارکنان  همراه  به  اداره 
در محل مورد نظر حاضر و از پرندگان اهلی مشکوک توسط 
پس  و  آمد  عمل  به  نمونه برداری  بهداشت  اداره  کارشناسان 

تمام  آنفلوانزا  ویروس  تائید  و  آزمایش  نتایج  بودن  مثبت  از 
پرندگان آلوده با رعایت نکات بهداشتی معدوم شدند.

گیلان  استان  به  پرندگان  مهاجرت  توجه فصل  با  افزود:  وی 
و بیماری های مشترک بین انسان و طیور از جمله آنفلوآنزای 
فوق حاد پرندگان که با تلفات جدی در جمعیت طیور همراه 

بوده، برای انسان نیز بسیار خطرناک است. 

شهردار رشت در بازدید از کارگاه مرمت بلدیه :

اصالت عمارت بلدیه رشت حفظ شود

رئیس کل دادگستری استان گفت: لزوم تاسیس مجتمع های 
شهر  سطح  در  بی خانمان  افراد  ساماندهی  برای  اردوگاهی 

الزامی است. 
در  نیارکی  صادقی  اسماعیل  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
اجرایی  خصوص  در  برنامه ریزی  و  اندیشی  هم  نشست 
ولگرد  خانمان،  بی  افراد  ساماندهی  نامه  آیین  مفاد  کردن 
و متکدی، با اشاره به اینکه معتاد و بی خانمان فرد آسیب 
دیده اجتماعی است، اظهار کرد: ما وظیفه انسانی و اعتقادی 
داریم تا نسبت به ساماندهی این اقشار آسیب دیده و تامین 

امنیت روانی و اجتماعی آنان اقدام کنیم.
وی با بیان اینکه ۲۰ سال قبل دستورالعمل اجرایی مصوبه 
شورای عالی اداری به تمام استان ها ابلاغ شد، افزود: این 
دستورالعمل مبنی بر ساخت مجتمعی برای افراد بی خانمان 
در شهرهای پر جمعیت بود که در استان گیلان اجرایی نشد.

رئیس شورای قضایی گیلان گفت: تکالیفی برای فرماندار، 
این  در  استانداری  در  مختلفی  حوزه های  و  شهردار 

دستورالعمل تعیین شده است.
مجتمع های  تاسیس  لزوم  بر  تاکید  با  نیارکی  صادقی 
اردوگاهی با ظرفیتی حدود ۱۰۰ نفر به قید فوریت در شهر 
رشت، تصریح کرد: این مجتمع غیر از گرم خانه های شهری 
بوده و برای ساماندهی افراد بی خانمانی که ممکن است در 

سال یک یا دو مرتبه از آن استفاده کنند.
باید  فرمانداری  کرد:  نشان  خاطر  قضایی  ارشد  مقام  این 
با  نسبت به تعیین مکان مناسبی در این راستا اقدام کند و 
همکاری شهرداری رشت آن را تجهیز تا به صورت شبانه 
روزی و با گماشتن افراد مراقب و نگهبان امکانات لازم برای 

جامعه هدف را فراهم کند.
این  اجرای  در  که  نهادهایی  و  سازمان ها  گفت:  وی 
دستورالعمل به تکالیف خود عمل نکنند مورد پیگرد قانونی 

قرار می گیرند.

افزایش  هدف  با  گفت:  گیلان  ای  منطقه  برق  مدیرعامل 
اعمال  از  افت ولتاژ و جلوگیری  بارگیری، اصلاح  ظرفیت 
پست رشت شمالی  توزیع  فوق  بخش  ظرفیت  محدودیت، 

در استان گیلان افزایش ۴۰ مگاولت آمپری خواهد یافت. 
محمود دشت بزرگ افزود: پروژه افزایش ظرفیت بخش فوق 
فوق  شبکه  توسعه  راستای  در  شمالی  رشت  پست  توزیع 
مشترکین  به  مناسب  پاسخگویی  امکان  منظور  به  و  توزیع 

خانگی و تجاری انجام می شود.
وی افزود: در اجرای این پروژه یک دستگاه ترانسفورماتور 
۴۰ مگاولت آمپر به ترانسفورماتور موجود در پست اضافه 
خواهد شد و ظرفیت توان الکتریکی بخش فوق توزیع در 

این پست به میزان ۱۰۰ درصد افزایش خواهد یافت.
عملیات  گفت:  گیلان  ای  منطقه  برق  شرکت  مدیرعامل 
اجرایی پروژه، شامل احداث فونداسیون ترانس و تجهیزات 
تکمیل  شامل  ساختمانی  عملیات  ادامه  و  رسیده  اتمام  به 
ساختمان ۲۰ کیلوولت و کانال کابل در حال انجام می باشد.

دشت بزرگ ادامه داد: در بخش تامین تجهیزات نیز بخشی 
 ۶۳ سکسیونر  و  کلید  قدرت،  ترانس  شامل  تجهیزات  از 
تامین  و  شده  تامین  کیلوولت   ۲۰ تابلوهای  و  کیلوولت 

تجهیزات باقی مانده در دست اقدام است.
 ۶۸۹ حدود  در  اعتباری  پروژه  این  برای  شد:  یادآور  وی 
میلیارد ریال هزینه خواهد شد و پیش بینی می شود در پایان 

سال جاری به بهره برداری برسد.
جانشین فرمانده انتظامی استان خبر داد

کشف بیش از ۴ تن مواد مخدر در گیلان
 انهدام ۱۶ باند قاچاق مواد مخدر در استان

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان خبر داد
افزایش ۴۰ مگاولتی ظرفیت فوق توزیع 

پست رشت شمالی تا پایان سال

از  بعد   ، شهرستان  این  کیازنیک  پل  گفت:  املش  فرماندار 
۵ سال، امروز به بهره برداری رسید و آزمایشی به زیر بار 

ترافیک رفت.
سال  در  املش  قبلی  پل  اینکه  به  اشاره  با  رضایی  مختار 
پلُ  ساخت  گفت:  بود  شده  تخریب  سیلاب  اثر  بر   ۱۳۹۷
جدید کیازنیک که نقطه اتصال شهرستان لنگرود به املش از 
مسیر اطاقور است، از سال ۱۳۹۷ آغاز شد که با صرف ۴۰ 
میلیارد تومان اعتبار، بعد از ۵ سال امروز، آزمایشی به زیر 

بار ترافیک رفت.
مختار رضایی با بیان اینکه این پل دهه فجر امسال به طور 
و   ۸۱ طول  به  کیازنیک  پلُ  افزود:  می شود  افتتاح  رسمی 
برگشت،  و  رفت  رویِ  پیاده  با  و۱۰سانتیمتر  ۱۵متر  عرض 

ساخته شده است که ۳ پایه و ۴ دهنه دارد.
ارتباطی  مسیر  دو  از  یکی  پل  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
قبلی  پل  افزود:  است  هم  املش  به  ییلاقی  مناطق  ساکنان 
کیازنیک املش ، سوم مهر سال ۱۳۹۷ براثر سیلاب تخریب 
نقلیه از روی پل  شده بود و رفت و آمد عابران و وسایل 

موقت ساخته شده انجام می شد.

فرماندار املش خبر داد 
پل کیازنیک املش بعد از ۵ سال به طور 

آزمایشی به زیر بار ترافیک رفت

مبارزه  اجرای طرح عملیاتی  از  پلیس آگاهی گیلان  رییس 
با سارقان و کشف ۱۲ دستگاه خودرو در استان خبر داد.

با سرقت  اینکه مقابله  بر  با تاکید  سرهنگ علیرضا حدادی 
و ناهنجاری اجتماعی عزم همگانی را می طلبد، اظهار کرد: 
برای  ناامن  فضای  ایجاد  و  سارقان  با  پلیس  قاطع  برخورد 
آنها و از طرفی ارتقا سطح آگاهی عمومی با تشدید اقدامات 

پیشگیرانه، موجب کاهش وقوع سرقت می شود.
وی گفت: در پی ابلاغ اجرای طرح عملیاتی ۳ روزه مبارزه 
در  ویژه  به صورت  موضوع  گیلان،  در  خودرو  سارقان  با 
دستور کار پلیس آگاهی استان و شهرستان های استان قرار 

گرفت.
مدت  در  اینکه  بیان  با  گیلان  استان  آگاهی  پلیس  رئیس 
فنی  اقدامات  انجام  با  پلیس  کارآگاهان  طرح،  این  اجرای 
افزود:  و عملیاتی، ۵ سارق را شناسایی و دستگیر کردند، 
خودرو  دستگاه   ۲ پراید،  خودرو  دستگاه   ۷ راستا  این  در 
پژو ۴۰۵، یک دستگاه خودرو سمند، یک دستگاه خودرو 

پژو پارس و یک دستگاه خودرو پیکان سرقتی کشف شد.
این مقام انتظامی در پایان به معرفی سارقان برای سیر مراحل 
قانونی به مرجع قضائی اشاره کرد و از مردم خواست برای 
و  هشدارها  به  توجه  ضمن  سرقت  وقوع  از  پیشگیری 
مشکوک،  موارد  مشاهده  صورت  در  انتظامی  توصیه های 
مراتب را برای پیگیری از طریق سامانه ۱۱۰ به پلیس اطلاع 

دهند.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان از توزیع افزون بر ۱۵ 
هزار بسته معیشتی ویژه قرار دوازدهم امسال در این استان 

خبر داد. 
در  کرد:  اظهار  تدینی  اسماعیل  المسلمین  و  حجت الاسلام 
طرح قرار دوازدهم به نیت گرامیداشت مقام امام زمان )عج( 
نذورات  و  خیرین  منطبق، کمک  موقوفات  درآمد  محل  از 
اجتماعی  خدمات  هرماه  دوازدهم  روز  در  امامزادگان 

متعددی به گروه های مختلف نیازمندان ارائه می شود.
وی افزود: در این طرح خدمات اجتماعی چون کمک های 
غذای  توزیع  جهیزیه،  تهیه  زندانیان،  آزادی  معیشتی، 
افراد  درمان  هزینه  تامین  و  دارو  تهیه  برای  کمک  گرم، 
کم برخوردار، تهیه لوازم ضروری زندگی، توزیع نان رایگان 
لوازم  و  پوشاک  تهیه  کم برخوردار،  و  محروم  مناطق  در 
ضروری زندگی و وسایل کمک آموزشی این گروه ها انجام 

می شود.
بیان کرد: در فروردین امسال ۲ هزار  حجت الاسلام تدینی 
بسته معیشتی به ارزش ۱۲ میلیارد ریال، در اردیبهشت ماه 
هزار و ۴۰۰ بسته به ارزش ۹ میلیارد ریال، خرداد ۲ هزار 
بسته معیشتی به ارزش ۹ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال، تیرماه 
یک هزار و ۷۰۰ بسته معیشتی به ارزش ۱۰ میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون ریال و مرداد یک هزار و ۱۰۰ بسته به ارزش ۶ میلیارد 

و ۵۰۰ میلیون ریال توزیع شده است.
وی اظهار کرد: تامین و توزیع ۲۰ تن برنج برای پخت و پز 
دارای  موقوفات  از محل عواید  اربعین  ایام  در موکب های 
فرهنگی و  فرهنگی، خدمات  بسته های  توزیع  مرتبط،  نیات 
درمانی به زائران اربعین در موکبها، توزیع گوشت قربانی به 
همت مراکز افق بین نیازمندان و موسسات خیریه از اقدامات 
انجام شده در شهریور ماه امسال در اجرای قرار دوازدهم 

بود.

مدیرکل هواشناسی گیلان از فعالیت سامانه سرد و بارشی 
خبر داد و گفت: در پی این فعالیت سامانه بارشی، کاهش 
دما تا ۱۵ درجه و بارش برف در ارتفاعات دور از انتظار 

نیست. 
نارنجی  از صدور اطلاعیه هواشناسی سطح  محمد دادرس 
به  هشداری  اطلاعیه  این  کرد:  اظهار  و  داد  خبر  گیلان  در 
سبب فعالیت سامانه سرد و بارشی از عصر روز دوشنبه تا 

روز چهارشنبه صادر شده است. 
وی با اشاره به نوع مخاطرات پیش بینی شده در پی فعالیت 
این سامانه بارشی گفت: بارندگی، وزش باد شدید، بارش 
بینی  پیش  مخاطرات  جمله  از  ارتفاعات  در  ویژه  به  برف 

شده است. 
مدیرکل هواشناسی گیلان همچنین از کاهش محسوس دما 
در پی فعالیت سامانه سرد و بارشی خبر داد و افزود: دمای 
هوای در طول مدت فردا دوشنبه تا روز چهارشنبه بین ۱۰ 

تا ۱۵ درجه کاهش می یابد. 
دادرس با اشاره به مخاطرات پیش بینی شده هواشناسی برای 
روز دوشنبه تا چهارشنبه هفته جاری بیان کرد: آبرگرفتگی و 
اختلل در تردد، لغزندگی سطح جاده ها، بالا آمدن سطح آب 
فعالیت  پیامدهای  از جمله  رودخانه ها و جاری شدن سیل 

سامانه بارشی پیش بینی شده است. 

افزون بر ۱۵ هزار بسته معیشتی ویژه 
قرار دوازدهم در گیلان توزیع شد

پرندگان مبتلا به آنفلوانزای فوق حاد پرندگان در رشت معدوم شدند

پیش بینی بارش برف و کاهش 
دمای ۱۵ درجه ای در گیلان 



اجتماعیاجتماعی

دوشنبه 2 بهمن 1402- 10 رجب 1445 - 22 ژانویه 2024 - شماره 47094

احتمال افزایش موارد
 آنفلوآنزا در بهمن ماه 

شورای  سهم حدود 2درصدی کرونا از سرماخوردگی ها موافقت  آن  بدنبال  و  توسعه  هفتم  برنامه  تصویب 
نگهبان با »افزایش سن بازنشستگی« و »متناسب سازی حقوق  
بیمه پردازی  و  اشتغال  بازنشستگان« فصلی جدید در سالهای  
زنان و مردان ایجاد کرد؛ به طوریکه از این پس زنان در ۵۵ 
سالگی و مردان با رسیدن به ۶۲ سالگی و با داشتن ۳۰ و ۳۵ 

سال سنوات، می توانند »بازنشسته« شوند.
 با پایان بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در شورای نگهبان، 
بندی از ماده ۲۹ لایحه درخصوص »افزایش سن بازنشستگی« 
در راستای »کاهش ناترازی صندوق های بازنشستگی و تقویت 
موازین  خلاف  محوله«  تکالیف  انجام  در  صندوق ها  توان 
نیز  بند  این  ترتیب  بدین  نشد،  شناخته  اساسی  قانون  و  شرع 
مخالفت ها،  تمامی  و علی رغم  نگهبان رسید  تأیید شورای  به 
ازای  به  لذا  بیمه شدگان ریخت؛  به روی دست  را  پاکی  آب 
به سال های  ماه  بیمه شدگان، چندین  اشتغال  هر سال سنوات 
اشتغال آنها اضافه خواهد شد. البته اجرای تمام یا بخشی از 
بیمه شده در  احکام فوق الذکر مشروط بر آن است که سن 
زمان بازنشستگی برای مردان از ۶۲ سال و برای زنان از ۵۵ 
سال بیشتر نباشد؛ به عبارت دیگر بر اساس این مصوبه جدید 
مجلس، سنوات خدمت لازم برای بازنشستگی زنان و مردان، 

به ترتیب ۳۰ و ۳۵ سال تعیین شده است.
با این حساب و قانونی شدن این امر، تنها نحوه اجرا و تدوین 
و  کار  تعاون،  وزارت  که  است  مطرح  اجرایی  آیین نامه های 
رفاه اجتماعی و سایر دستگاه های ذی ربط در این زمینه باید 

دستورالعملهای لازم را نگاشته تا آماده ابلاغ شود.
مشکل  رفع  برای  مجلس  و  دولت  توافق  در  سو؛  دیگر  از 
از  جلوگیری  و  بازنشستگی  صندوق های  ناترازی  کاهش 
ورشکستگی رسمی این صندوق ها مقرر شد در ازای افزایش 
سن بازنشستگی، »همسان سازی حقوق بازنشستگان با شاغلان« 
بدلیل  نهاد صندوق ها  از  داد  در خفا،  هرچند  که  اجرا شود؛ 
بارمالی هنگفت این همسان سازی بلند کرد اما از سوی دیگر 
بارقه امیدی در دل بازنشستگان ایجاد کرد تا از قافله تورم و 

هزینه های زندگی عقب نمانند.
شد  جدی  آنقدر  امر  این  پایدار  مالی  منابع  تامین  بحث  اما 
توضیح  آذرماه، خواستار  آخر  روزهای  در  مجلس  رئیس  که 
اجرای  مالی  منابع  محل  تامین  برای  دولت  شفاف  و  کتبی 
همسان سازی شد و شرط پذیرش آن را تخصیص ۵۰ همت 
در لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ عنوان کرد؛ شرطی که در نهایت 

رئیس سازمان برنامه آن را پذیرفت.
بودجه  لایحه  در  دولت  که  اصلاحاتی  با  و  امر  این  بدنبال 
سال ۱۴۰۳ انجام داد، منابع همسان سازی حقوق بازنشستگان 
از محل افزایش مالیات بر ارزش افزوده به میزان یک واحد 
درصد در سال آیند اجرایی خواهد شد که نشان می دهد دولت 

منبع مالی پایداری را برای آن در نظر گرفته است. 
از  نیز  نگهبان  شورای  سخنگوی  دیماه،   ۲۴ امر،  این  از  پس 
بازنشستگان  حقوق  متناسب سازی  با  نگهبان  شورای  موافقت 
خبر داد و گفت که »حکم برنامه هفتم درباره متناسب سازی 
اساسی  قانون  و  شرع  موازین  خلاف  بازنشستگان  حقوق 
شناخته نشد و ظرف ۳ سال، بازنشسته باید ۹۰ درصد حقوق 
شاغلان را دریافت کند.« میزان ۹۰ درصد حقوق شاغل همتراز 
بدین صورت است این افزایش از سال ۱۴۰۳ در سال اول ۴۰ 
درصد و در سال های دوم و سوم هر سال ۳۰ درصد افزایش 
می یابد.تامین بار مالی اجرای همسان سازی هرچند باعث شد 
خیال  اما  بکشند  راحتی  نفس  دولتی  بازنشستگی  صندوقهای 
برخی دیگر از صندوق ها همچون تامین اجتماعی که به صورت 
سه جانبه گرایی اداره می شود آرام نیست تا جایی که نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی بندی از لایحه برنامه هفتم توسعه را که 
در آن وزارت تعاون مکلف می شد تا نسبت به متناسب سازی 
دارا  بدلیل  را  کند  اقدام  اجتماعی  تامین  بازنشستگان  حقوق 

بودن ابهام و رفع آن، به کمیسیون تلفیق ارجاع دادند.
پس از این ماجرا حاجی بابایی رئیس کمیسیون تلفیق بودجه 
سال ۱۴۰۳ مجلس، از تصویب ۱۷۰ هزار میلیارد تومان برای 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در کمیسیون 
تلفیق مجلس خبر داد که  بر اساس آن ۱۷۰ همت از بدهی های 
دولت به تامین اجتماعی توسط دولت پرداخت شود و از آن 
محل، منابع اجرای قانون همسان سازی برای مستمری بگیران و 

بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی تامین شود.
حقوق  افزایش  کرد  فراموش  نباید  که  حالیست  در  این 
کارفرمایان  و  دولت  توسط  اجتماعی  تامین  بازنشستگان 
تعیین می شود و مجلس در این زمینه تعیین تکلیفی نمی کند 
برای  را  گذاری  سیاست  یک  تنها  بخش  این  در  مجلس  لذا 
منبع  مصوبه،  این  برای  و  داشته  اجتماعی  تامین  بازنشستگان 

تعیین کرده است.
متناسب سازی برای این بازنشستگان قابلیت اجرا دارد؟

توسط  حقوق ها  متناسب سازی  اجرای  نحوه  درخصوص 
چالش های  آن،  مالی  منابع  تامین  و  اجتماعی  تامین  سازمان 
پیش روی سازمان و ... با علی حیدری، کارشناس رفاه و تامین 

اجتماعی به گفت وگو نشستیم.
حیدری با بیان اینکه سازمانها و صندوق های بیمه گر اجتماعی 
سالانه به طور معمول متناسب سازی را انجام می دهند گفت: 
برای  حقوق  برقراری  زمان  اجتماعی  تامین  سازمان  حتی 
انجام می دهد؛ در  را  متناسب سازی  بازمانده،  یا  و  بازنشسته 
مورد صندوق های لشگری و کشوری هم همینطور است چرا 
تعیین  حقوق  حداقل  سال  هر  صندوقها  این  تمامی  در  که 
می گیرد.  قرار  هم  مستمری  حداقل  تعیین  مبنای  که  می شود 
همان  شامل  تامین اجتماعی  بازنشستگان  مستمری  بنابراین 
است  مزایای جانبی  به علاوه  کارگران شاغل  حداقل حقوق 
یک  نتیجه  در  نمی شود  کسر  آن  از  مالیات  و  بیمه  که  چرا 
متناسب سازی در زمان برقراری حقوق بازنشستگی و مستمری 
میانگین حقوق دو سال آخر فرد شاغل  ادامه داد:  داریم.وی 
می شود،  گرفته  نظر  در  بازنشستگی  مستمری  برقراری  برای 
این میانگین از حداقل حقوق سال قبل + حداقل حقوق سال 
بازنشسته شدن، تقسیم بر ۲ حاصل می شود؛ طبیعتا عددی که 
بدست می آید از حداقل حقوق همان سال برقراری مستمری 
فرد  مکلفند حقوق  بیمه گر  اما چون صندوق های  است  کمتر 
در زمان بازنشستگی هرچقدر باشد را بر مبنای حداقل حقوق 
متناسب سازی در  بنابراین یک  بپردازند،  همان سال شاغلان 
که  حالیست  در  این  می شود.  انجام  مستمری  برقراری  زمان 
با آغاز  نیز سالانه صورت می گیرد یعنی  متناسب سازی دوم 
هر سال جدید، وقتی حداقل دستمزدها افزایش می یابد، این 
کارشناس  این  می شود.  هم  مستمری بگیران  شامل  افزایش 
حقوق  سازی  متناسب  خصوص  در  ادامه  در  تامین اجتماعی 
بازنشستگان و مستمری بگیران بر اساس حکم جدید برنامه هفتم 
بازنشستگان  برای  هفتم حکمی  برنامه  در  کرد:  اظهار  توسعه 
کشوری و لشگری تصویب شد تا حقوق آنها طی سه سال به 
۹۰ درصد حقوق شاغل همتراز برسد؛ بازنشسته چون بیمه و 

مالیات نمی دهد، حقوققش با متناسب سازی برابری می کند با 
۱۰۰ درصد شاغل همتراز خودش و تکلیف این دسته با منابعی 
که از سوی دولت اختصاص یافته، مشخص است. نمایندگان 
و  تامین اجتماعی  بازنشستگان  انتظارات  مقابل  در  مجلس 
بازنشستگان  برای  را  حکم  همین  مشابه  کارگری،  نیروهای 
کارگری هم تصویب کرد در حالیکه این مشابهت بین کارگران 
و کارمندان وجود ندارد چرا که بدلیل اجرای قانون مدیریت 
خدمات کشوری و تعریف مشاغل واحد در بین بازنشستگان 
مثلا  پیدا کرد؛  همتراز  می توان شاغل  کارمندان،  یعنی  دولتی  
مشخص است فردی با مدرک دکترا و فلان سال سنوات کاری  
چه گروه و رتبه ای خواهد داشت و یا یک لیسانسه جایگاهش 
با هر سال سابقه و مزایایش معلوم است لذا استانداردی برای 
تامین اجتماعی و کارگران  اما در حوزه  این قشر وجود دارد 
این استاندارد وجود ندارد چرا که هر کارگاهی و کارخانه ای 

مشاغل جداگانه ای دارد.
تامین اجتماعی »پول« می خواهد نه قانون جدید 

اصلا  بیمه پردازان  از  یکسری  دیگر  طرف  از  داد:  ادامه  وی 
خانه دار،  زنان  بیمه  اختیاری،  شده  بیمه  و  نیستند  شاغل 
دانشجویی، کارفرما و ... هستند لذا شاغل همتراز اینجا )بین 
بیمه شدگان تامین اجتماعی( معنی ندارد. از سوی دیگر برخی 
از بیمه ها مبتنی بر شغل نیست و یکی راننده و یکی قالیباف و 
یکی هنرمند و یکی پدیدآورنده کتاب و .. است؛ لذا در حوزه 
وجود  کنید  پیدا  همتراز  شاغل  اینکه  امکان  اجتماعی  تامین 
ندارد. این در حالیست که بر اساس ماده ۱۱۱ تامین اجتماعی 
اگر مستمری کسی زیر حداقل  حقوق و دستمزد باشد، سازمان 
معنی  بنابراین  بپردازد  وی  به  را  حقوق  حداقل  است  مکلف 
ندارد بگوییم ۹۰ درصد حداقل را به چنین فردی بدهیم چرا 
را  حقوق  کف  است  مکلف  تامین اجتماعی  قانون،  طبق  که 
بپردازد، پس این حکم متناسب با شرایط تامین اجتماعی نبود. 
اجرای  برای  تامین اجتماعی  سازمان  اینکه  بیان  با  حیدری 
متناسب سازی نیازی به حکم ندارد چرا که این حکم از قبل 
در ماده ۹۶ و ۱۱۱ قانون تامین اجتماعی وجود دارد و اینها 
سازمان  کرد:  تاکید  هستند  سازی  متناسب  مخصوص  مواد 
به  دارد.  منابع لازم  و  پول  بلکه  ندارد  به حکم جدید  نیازی 
ابهام  و  ایراد  دارای  برنامه  بخش  این  که  است  دلیل  همین 

شناخته شد.
نحوه محاسبه افزایش حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی 

برای اجرای متناسب سازی
حقوق  افزایش  محاسبه  نحوه  و  بارمالی  خصوص  در  وی 
متناسب سازی  اجرای  برای  تامین اجتماعی  بازنشستگان 
براساس قانون برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: این امر بستگی 
به محاسبات بیمه ای بر اساس مشارکت بیمه ای افراد، سنوات 
بیمه پردازی، مبنای پرداخت حق بیمه، زمان برقراری مستمری 
و محاسبه میانگین دو سال آخر برقراری حقوق است. در قانون 
را  سازی  متناسب  برای   ۱۱۱ و   ۹۶ ماده  دو  اجتماعی  تامین 
داریم که مستمری فرد نباید کمتر از حداقل دستمزد باشد در 
نتیجه اینها محاسباتی دارد که بر اساس آن، سازمان متناسب 
سازی را با همکاری شرکای اجتماعی خود یعنی تشکل های 
امنا  هیات  و  مدیره  هیات  تصویب  به  و  تدوین  بازنشستگی 
می رساند و بعد طبق قانون به هیات وزیران می رود؛ در نتیجه 
الان نمی توان بار مالی اجرای متناسب سازی برای بازنشستگان 
تامین اجتماعی و اینکه حقوق ها چقدر افزایش می یابد را دقیق 
برآورد کرد اما طبق اعلام آقای حاجی بابایی، قرار است ۱۷۰ 
همت از بدهی های دولت به تامین اجتماعی پرداخت شود که 
۳۰ درصد این مبلغ را سازمان صرف متناسب سازی خواهد 

کرد.
متناسب سازی حقوق ها؛ داستانی که از دوره احمدی نژاد 

شکل گرفت 
متناسب  درباره  تامین اجتماعی  و  رفاه  کارشناس  این  اما 
شده  ایجاد  سالی است  چند  انتظارش  که  حقوق ها  سازی 
اظهار کرد: حداقل حقوق های کارگری و کارمندی هر ساله 
درآمدی  با یک شیبی رشد می کرد؛ حقوق های سایر سطوح 
دو  این  با شیب خاص خودش رشد می کرد؛ در گذشته  هم 
شیب با هم متناسب بود یعنی می گفتند میزان افزایش حقوق ِ 
است،  درصد   ۲۰ مثلا  درآمدی  سایر سطوح  و  حقوق بگیران 
در نتیجه میزان رشد حقوقِ حداقل بگیران با رشد حقوق سایر 
سطوح درآمدی هم وزن بود، اما حدود یک دهه است که این 
حقوق  افزایش  به  نسبت  حداقل بگیران  حقوق  شیب  افزایش 
سایر سطوح درآمدی بیشتر شده است؛ در نتیجه بعد از چند 
مستمری  کف  به  درآمدی  سطوح  سایر  مستمری بگیران  سال 
چرا  بود  نارضایتی ها  آغازین  نقطه  اینجا  و  رسیدند  دریافتی 
سطوح  با  ما  می گفتند  درآمدی(  سطوح  )سایر  افراد  این  که 
بالای دستمزدی حق بیمه پرداخت کردیم و حقوق مان در سال 
برقراری مستمری بازنشستگی نسبت به فردی که حقوق و رتبه 
اداری پایین تری داشت، بالاتر بود اما حالا حقوق مان با کسی 

که از نظر حقوقی همتراز ما نبود، یکسان شده است.
حقوق  افزایش  پلکانی  رشد  و  داستان  این  شروع  وی 
احمدی نژاد  جمهوری  ریاست  دوران  در  را  حداقل بگیران 
خواند و بیان کرد: در دولت احمدی نژاد نکته ای مطرح شد در 
رابطه با رشد پلکانی نزولی سایر سطوح درآمدی، به این معنا 
که دستمزد حداقل بگیران رشد بالاتری نسبت به سایر سطوح 
درآمدی یافت و این باعث شد سایر سطوح بعد از چند سال به 
کف دستمزد بچسبند و اینجا بود که بحث متناسب سازی پیش 
آمد؛ لذا گفته شد این دسته از افراد عقب ماندگی هایی نسبت 
به همترازان خودشان دارند که باید با متناسب سازی رفع این 
مشکل را رفع کرد و اینجا بود که برای اولین بار توقع برای 

متناسب سازی حقوق ها ایجاد شد.
انتظار  ایجاد  در  دیگر  عامل  تامین اجتماعی  کارشناس  این 

برخی  گفت:  و  دانست  »تورم«  را  حقوق ها  متناسب سازی 
خرید  قدرت  تورم،  صندوق هاست،   از  خارج  متغییرها 
مستمری بگیران صندوق ها را کاهش داده و این انتظار متناسب 

سازی ایجاد کرده است. 
به گفته وی این در حالیست که یکسری عوامل جنبی هم در 
این امر دخیل هستند که ربطی به صندوق ها ندارد؛ همچون 
متغییرهای فرهنگی و اجتماعی؛ بدین صورت که در گذشته 
بگیر  مستمری  و  بازنشسته  که  فردی  قبل  دهه  دو  یکی  تا  و 
نداشت  منزل  در  غیرشاغل  و  نکرده  ازدواج  فرزند  می شد، 
کوچکتری  خانوار  به  بازنشسته  دریافتی  مستمری  طبیعتا  لذا 
ازدواج  افزایش سن  با  و  اما در حال حاضر  تعلق می گرفت 
بعد  جوابگوی  پرداختی  مستمری  فرزندان،  بیکاری  ازدیاد  و 
خانوار مستمری بگیرنیست و به ناچار علاوه بر افزایش سالانه 
حقوق ها، انتظار افزایش حقوق با کمک متناسب سازی را هم 

ایجاد کرده است.
اجرای  به  قادر  تامین اجتماعی  منابع،  تامین  بدون 

متناسب سازی نیست 
اجرای  مالی  تامین منابع  به  اشاره  با  ادامه  در  حیدری 
گفت:  ایسنا  به  شاغلان  با  بازنشستگان  حقوق   متناسب سازی 
منابع دولتی و  به  بازنشستگی کشور  از صندوق های  یکسری 
یا دستگاه های اجرایی مربوط به خودشان وصل هستند؛ الان 
صندوق های  آنها  به  اصطلاحا  که  داریم  صندوق   ۱۸ حدود 
کارمندی گفته می شود که اینها صندوق های دو جانبه به شمار 
نقش  هم  دولت  و  دارد  بیمه شده  نقش  کارمند  یعنی  می روند 
کارفرما و هم نقش حاکمیتی دارد؛ منابع این صندوق ها را یا 
اجرایی وصل  دستگاه  یک  به  یا  و  می پردازد  مستقیما  دولت 
اینها  لذا  تامین می کند  منابع را  این دستگاه  اجرایی  هستند و 
برای متناسب سازی از منابع دستگاه دولتی هزینه می کنند به 
صندوق   ۴ برای  همت   ۳۳۰ آینده  سال  بودجه  در  طوریکه 
کشوری، لشکری، فولاد و وزارت اطلاعات دیده شده تا به 

اینها کمک شود. 
سمت  به  دولتی  اعتبارات  و  منابع  وقتی  داد:  ادامه  وی 
صندوق های کارمندی می رود و حقوق و مستمریشان افزایش 
می یابد، این توقع برای تامین اجتماعی و بیمه روستاییان هم 
ایجاد می شود تا متناسب سازی برای بیمه شدگان این صندوق 
ها هم اجرا شود اما تفاوت تامین اجتماعی با صندوق کشوری 
و لشگری این است که تامین اجتماعی از منابع دولتی استفاده 
نمی کند)چرا که به صورت سه جانبه گرایی اداره می شود( لذا 
مجبور می شوند هزینه متناسب سازی را از منابع خودشان تامین 

و هزینه کنند.
این کارشناس تامین اجتماعی با تاکید بر اینکه تامین اجتماعی 
عدم  به  امر  این  اعظم  بخش  که  دارد  نقدینگی  تامین  مشکل 
پرداخت حق بیمه  از سوی دولت به تامین اجتماعی بازمی گردد 
گفت: حالا اگر تامین اجتماعی بخواهد متناسب سازی را هم 
زیاد  بسیار  را  صندوق  این  کسری های  امر  این  کند،  اجرا 
به  اجرا شد  قبل  از دولت  میانه ای  اینجا یک راه حل  می کند؛ 
به صندوق های کارمندی کمک  این صورت که وقتی دولت 
به  خود  بدهی  و  بیاید  لااقل  دولت  شد  گفته  کرد  بلاعوض 
تامین را هم بپردازد؛ مکانیسم اجرایی هم پرداخت بدهی در 
این روش  بود که  دارایی ها  اموال و سهام و  قالب واگذاری 
برای اجرای متناسب سازی در بودجه ۱۴۰۳ هم بیان شده به 
طوریکه کمیسیون تلفیق مصوبه ای در این خصوص داده است. 
اما چنانچه دولتها حق بیمه های خود را به موقع و هر ساله به 
قادر  سازمان  این  می کردند،  پرداخت  تامین اجتماعی  سازمان 
بود از محل منابع خودش متناسب سازی را اجرا کند اما در 
حال حاضر با این اوصاف و بدون تامین منبع مالی، در صورت 

اجرا دچارکسری شدید بودجه و نقدینگی می شود. 
به  شده  واگذار  شرکتهای  بودن  زیان ده  جبران  راهکار 

تامین اجتماعی در قبال رد دیون دولت 
واگذاری  قابل  سهام های  و  دارایی ها  خصوص  در  حیدری 
توجه  با  دولت  دیون  رد  قبال  در  اجتماعی  تامین  سازمان  به 
به تجربه سازمان از واگذاری سهام ها و شرکتهای زیان ده از 
سوی دول گذشته گفت: دولتها در گذشته سهامی که می دادند 
سهام  یکسری  بود؛  درهم  استخوانش  و  گوشت  اصطلاح  در 
خوب و یکسری هم کم بازده و یا با حاشیه سود پایین واگذار 
چنین  وقتی  گذشته  در  تامین اجتماعی  بود  بهتر  اما  می کردند 
سهام های  مرور  به  می کرد،  دریافت  را  سرمایه گذاری  سبد 
با  یا  و  می کرد  خارج  گردونه  از  را  بازده  کم  یا  و  ده  زیان 
کلینیک شرکتی اینها را تغییر، ادغام و یا تجمیع می کرد تا به 
داد: حالا  ادامه  از حالت کم بازدهی خارج می شد.وی  نوعی 
یا  با هم می دهد و  را  بد  از سهام خوب و  بسته ای  یا  دولت 
اگر سهامی خوب بدهد، آن را گران تر می دهد و این روشی 
با  شرکتهای  حتی  ایران  در  می برند.  کار  به  دولتها  که  است 
نرخ  یا  و  دارند  که  افزوده ای  ارزش  لحاظ  به  کم،  بازدهی 
به  ضررده  خیلی  هم  بازم  جایگزینی،  ارزش  و  ذاتی  ارزش 
سازمان نیستند به شرطی که تامین اجتماعی بتواند به سرعت از 
طریق کلینیک شرکتی اینها را تبدیل، تجمیع و یا ادغام کند و 
یا با تغییر پلتفرم، تکنولوژی آنها را عوض کند. اما در نهایت 
سهام  و  دارایی  واگذاری  پذیرش  به  مجبور  تامین اجتماعی 

است وگرنه بهترین حالت برایش دریافت نقدی دیون است.
حیدری با تاکیدبر اینکه در برنامه هفتم توسعه چندین بار به 
پرداخت بدهی های دولت به پیمانکاران، نظام بانکی و بانک 
مرکزی در قالب اوراق بهادار اشاره شده است گفت: حتی در 
برنامه آمده که دولت اصل و فرع اوراق را تضمین و آن را 
به پیمانکاران و بانکها بدهد یعنی بدهی های خود را از طریق 
بهادارسازی صاف کند اما چنین حکمی برای تامین اجتماعی 
دیده نشده؛ لذا در چنین شرایطی واگذاری هر دارایی و سهام 

به سازمان غنیمت است.

نحوه محاسبه افزایش »حقوق« بازنشستگان با اجرای متناسب سازی
 بازنشستگان بدنبال تامین »معیشت«

بهداشت  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  رییس 
بروز  موارد  مقداری  اخیر  روزهای  در  اینکه  بیان  با 
سرماخوردگی و آنفلوآنزا افزایش یافته است، گفت: مطابق 
هر سال، معمولا در بهمن ماه ممکن است پیک کوچکی از 
آنفلوآنزا را داشته باشیم.دکتر شهنام عرشی، درباره آخرین 
وضعیت بیماری های تنفسی در کشور، شیوع این بیماری ها 
داد و گفت: در آن  قرار  اشاره  مورد  را  امسال  تابستان  در 
دلیل  به  تنفسی  بیماری های  موارد  از  مقداری  زمانی  مقطع 
کرونا و سویه های جدید آن بود و معمولا انتظار آن است که 
درپاییز و زمستان درگیر سویه های آنفلوآنزا باشیم و موارد 

این بیماری شدت بیشتری داشته باشد.
افزایش موارد آنفلوآنزا در روزهای اخیر

آبان  اواسط  در  آنفلوآنزا  موارد  معمولا  اینکه  بیان  با  وی 
شروع شده و در آذرماه به پیک می رسد و پس از آن نیز به 
تدریج کاهش می یابد، افزود: همچنین معمولا در بهمن ماه 
نیز ممکن است پیک کوچکی از آنفلوآنزا را داشته باشیم. 
امسال نیز همانطور که پیش بینی می شد بروز موارد آنفلوآنزا 
و سرماخوردگی ها چند هفته ای زودتر شروع شد و نیمه اول 
آذر ماه به حداکثر خود رسید و به تدریج هم از میزان بروز 

موارد کاسته شد.
بهداشت  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  رییس 
افزود: البته در هفته های اخیر شاهد این هستیم که مقداری 
موارد بروز سرماخوردگی و آنفلوآنزا افزایش یافته است که 
نیز به دلیل تغییرات هوا و کاهش دماست و  بخشی از آن 
مقداری هم مربوط به پیک دوم آنفلوآنزاست که البته معمولا 

انتظار است میزان بروز آن کم باشد.
وی گفت: بنابراین در مجموع آنفلوآنزا معمولا دو پیک دارد؛ 
یکی آذر ماه به اوج خود می رسد و دیگری هم در بهمن ماه 
تقریبا مقداری افزایش موارد را داریم. در روزهای اخیر نیز 
سرماخوردگی ها بیشتر شده و مقداری نیز آنفلوآنزا افزایش 

موارد داشته است.
سهم حدود ۱۲ درصدی آنفلوآنزا از سرماخوردگی های 

سرپایی
وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  رییس  گفته  به 
بهداشت، در حال حاضر آنفلوآنزا حدود ۱۰ تا ۱۲ درصد 
موارد سرماخوردگی های سرپایی را تشکیل می دهد و کرونا 

هم کمتر از دو درصد سرماخوردگی ها را تشکیل می دهد.
آمار پایین کرونا در کشور

وی تاکید کرد: در حال حاضر بروز موارد کرونا پایین است 
با  است؛ چراکه  همین طور  نقاط جهان  اغلب  در  تقریبا  و 
در  را  همه گیری  تابستان  در  در گردش،  مختلف  سویه های 
نسبی  ایمنی  داشتیم و همین موضوع یک  نقاط جهان  اکثر 
را نسبت به بیماری ایجاد می کند. در مجموع سویه های در 
بنابراین  و  می کنند  ایجاد  خفیف تری  علایم  فعلی،  گردش 
مراجعه  پزشک  به  یا  خفیف  سرماخوردگی  علایم  با  افراد 
نمی کنند یا اگر مراجعه کنند هم تست نمی دهند و بنابراین 

طبیعتا در آمار بروز کرونا ثبت نمی شوند.
رصد بیماری های تنفسی در کشور

بهداشت  وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  رییس 
تنفسی  بیماری های  دقیق  دیده وری  و  رصد  به  اشاره  با 
مورد  صدها  ماهانه  گفت:  کشور،  در  کرونا  جمله  از  و 
در  منظم  صورت  به  کشور  سراسر  در  را  سرماخوردگی 
آزمایشگاه های مرجع آزمایش می کنیم و آمارهای مرتبط در 
سایت های مورد نظر سازمان بهداشت جهانی وارد می شود؛ 

کاری که همه کشورها انجام می دهند.
سویه JN۱ کرونا به ایران رسیده است؟

نیز  کرونا   JN۱ سویه  درباره  ایسنا  سوال  به  پاسخ  در  وی 
گفت: این سویه ماه هاست که در کشورهای اروپایی شایع 
بوده و اکنون هم بیش از ۶۰ درصد موارد را تشکیل می دهد. 
در  البته  و  دارد  سریعی  گسترش  که  است  سویه ای   JN۱
افرادی که در ماه های اخیر مبتلا شده اند، انتظار نداریم که 
این  در مجموع علایم  مبتلا شوند.  این زودی  به  و  مجددا 

سویه خفیف بوده و مورد خاصی را ایجاد نمی کند.
نیز گفت: هر  ایران  در   JN۱ درباره شناسایی سویه عرشی 
سویه ای که در کشورهای اروپایی باشد، بعد از چند هفته در 
سایر کشورهای اطراف هم شایع می شود. قاعدتا در کشور 
اقسام  و  انواع  حاضر  حال  در  کشورها،  سایر  مانند  نیز  ما 
سویه های کرونا وجود دارد و این سویه را نیز ممکن است 
داشته باشیم ولی از آنجا که تعداد موارد کم است t طبیعتا 
ممکن است در آزمایشگاه های منطقه ای خود را نشان ندهد 
و شناسایی نشود.وی همچنین در ادامه صحبت هایش درباره 
طلایی  زمان  از  عبور  به  توجه  با  آنفلوآنزا  واکسن  تزریق 
واکسن  تزریق  زمان  بهترین  گفت:  ایسنا  به  نیز  آن  تزریق 
به  وقتی  طبیعتا  است.  ماه  شهریور  دوم  نیمه  در  آنفلوآنزا 
ماه های آخر سال نزدیک می شویم، گروه های هدف، سه - 
چهار ماه در معرض خطر بوده اند؛ بنابراین اگر افرادی هستند 
هستند،  هم  پرخطر  و  نگرفتند  آنفلوآنزا  هستند  مطمئن  که 
می توانند  هم  بهمن  و  دی  ماه  در  حتی  و  زمستان  فصل 
واکسن را تزریق کنند.عرشی افزود: در مورد کرونا نیز برای 
امسال توصیه کرده بودیم که گروه های پرخطر و سنین بالای 
۶۰ سال یک دوز را تزریق کنند؛ در مجموع دستورالعمل 

کشوری واکسیناسیون کرونا در قوت خود باقی است.
افراد دارای علایم سرماخوردگی در خانه بمانند

رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت در 
افراد دچار سرماخوردگی  پایان صحبت هایش توصیه کرد: 
حتما دو - سه روز در خانه بمانند و استراحت کنند تا به 
این ترتیب هم به بهبود حال خود کمک کنند و هم از انتقال 
بیماری به سایرین جلوگیری کنند. همچنین توصیه می شود 
که مبتلایان حتما از ماسک استفاده کنند. در صورت ابتلای 
کودکان و افراد سنین مدرسه و بروز علایم سرماخوردگی 
در آنها، این کودکان هم حتما در خانه استراحت کنند تا از 
شیوع بیماری های مشابه در کودکان در مدارس و همچنین 

مهدکودک ها جلوگیری شود.

زنان ایرانی؛ درون گراتر از مردان!
تأکید  با  جامعه شناس  و  بالینی  روان شناس  متخصص  یک 
و  ندارد  را  افسردگی  علائم  لزوماً  درون گرا  فرد  اینکه  بر 
درون گرایی  افراد،  از  بعضی  است، گفت:  این علائم  فاقد 
درون گرایی  می گیرند،  اشتباه  روانی  روحی  بیماری  با  را 
افسردگی  و  فرورفتگی  خود  در  با  و  نیست  بیماری  یک 
مردان هستند  از  زنان درون گراتر  از  بسیاری  دارد.  تفاوت 
و با افزایش سن گرایش به سمت درون گرایی برای یافتن 

انگیزه ملموس تر می شود.
تفاوت  و  درون گرا  افراد  ویژگی  درباره  عابدین   علیرضا 
آنها با افراد افسرده، اظهار کرد: درون گرایی و برون گرایی 
دو قطب یا دو سر یک طیف مرتبط با جهت انرژی روانی 
است. اگر انرژی و حواس فرد نسبت به محیط بیرون مربوط 
و  انرژی  اگر  اما  می کند؛  پیدا  خاتمه  برون گرایی  به  شود 
درون گرایی  به  شود  معطوف  درون  به  نسبت  فرد  حواس 
نسبی است چرا که یک  این گرایش ها  البته  مشهود است. 
فرد کاملًا درون گرا و برون گرا نیست، انسان طبیعتاً نسبت 

با یکی از این دو گرایش به دنیا می آید.
وی با بیان اینکه ما باید تمرین بر هر دو گراش داشته باشیم 
برسانیم،  خود  پتانسیل های  حداکثر  به  را  آن ها  بتوانیم  تا 

تمرین  است،  ضعیف تر  که  قطبی  است  بدیهی  افزود: 
بیشتری را می طلبد و هدف این است که کاربردها و زمان 

استفاده این دو گرایش پی ببریم.
این جامعه شناس تصریح کرد: به فرض مثال در یک مهمانی 
ممکن است یک فرد برون گرا در یک دقیقه با ۱۰ نفر و یک 
فرد درون گرا ۱۰ دقیقه فقط با یک نفر وقت بگذراند، البته 
به ماهیت مهمانی نیز بستگی دارد که چه نوع گرایشی را 
با بیماری روحی  می طلبد. بعضی از افراد، درون گرایی را 
روانی اشتباه می گیرند، درون گرایی یک بیماری نیست و با 

در خود فرورفتگی و افسردگی تفاوت دارد.
عابدین با اشاره به تفاوت افراد افسرده و در خود فرورفته، 
فاقد  ندارد و  را  افسردگی  لزوماً علائم  گفت: درون گرایی 

از این علائم است. 
افراد در خود فرورفته احساس های نامطلوبی نسبت به خود، 
آینده، محیط پیرامون و دنیا دارند و فرد افسرده مشکلاتی 
همچون خواب غیر اصولی، خوراک نادرست، عدم انگیزه 
بهم ریختگی در فعالیت های روزمره  ادامه زندگی و  برای 

را به دارا است. 
عامل  جنسیت  اینکه  بر  تأکید  با  بالینی  روان شناس  این 
دیگری از درون گرایی است و بسیاری از بانوان درون گراتر 
سمت  به  آنها  گرایش  سن  افزایش  با  و  هستند  مردان  از 
اضافه  می شود،  ملموس تر  انگیزه  یافتن  برای  درون گرایی 
کرد: جالب است بدانید طبق تحقیقات میدانی اکثر ایرانیان 

درون گرا هستند. 
اما  ندارد،  خاص  انرژی  به  نیازی  برون گرا  یک  با  ارتباط 
برای ارتباط با یک درون گرا اول باید شناخت درستی از آن 
بیمار نیست و به دنبال رابطه های  به دست آوریم که یک 

سطحی و گذرا نیستند و عمیق تر وارد رابطه ای می شوند.

نیاز بودجه ای ۱۰۰هزار میلیارد 
تومانی بیمه سلامت در ۱۴۰۳

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران با تاکید بر لزوم رشد 
منطقی بودجه این سازمان در سال ۱۴۰۳، گفت: این بودجه 
باید رشد خوبی به نسبت امسال داشته و بالاتر از ۱۰۰ همت 

)هزار میلیارد تومان( باشد.
در  بیمه سلامت  بودجه  درباره  ناصحی،  محمدمهدی  دکتر 
دستگاه ها  برای  بودجه  جزئیات  هنوز  گفت:   ،۱۴۰۳ سال 
مشخص نشده است اما طبق توافق ما با سازمان برنامه این 
از  بالاتر  و  داشته  امسال  نسبت  به  باید رشد خوبی  بودجه 

۱۰۰ همت باشد.
که  دارند  انتظار  هم  همه  و  است  زیاد  نیازها  افزود:  وی 
اعتبارشان آنگونه که می خواهند باشد اما اگر بودجه ای که 
نظر  از  خدمات  بیمه ای  پوشش  شود  محقق  داریم  نظر  در 

کمی در حوزه های مختلف افزایش خواهد یافت.
او درخصوص میزان تخصیص بودجه سال جاری تاکنون،  
درصد   ۹۰ تا  ماهانه  را  خود  سازمانی  سهم  کرد:  تصریح 
دریافت می کنیم که تقریبا ماهی ۳هزار میلیارد تومان است 

و به سازمان هایی که از ما مطالبه دارند پرداخت می کنیم.
افزایش  برای  سلامت  بیمه  سازمان  برنامه های  درباره  وی 
تعداد بیماری های تحت پوشش صندوق بیماری های خاص 
و صعب العلاج نیز بیان کرد: خوشبختانه ۱۰۷ گروه بیماری 
عنوان  ما  چون  دهد  پوشش  را  بیماری ها  عمده  می تواند 
کلی یک بیماری را آورده ایم و در زیرعنوان ها بیماری های 
نیاز  زیادی  تاحد  رو  این  از  است؛  پوشش  تحت  بیشتری 
بیماران پاسخ داده می شود. در کنار آن به صورت خارج از 
شمول نیز بیماری هایی که در صندوق نیستند، پرداخت هایی 

برای آنها صورت می گیرد.
به  ایران  بیمه سلامت  سازمان  مدیرعامل  نیز  این  از  پیش   
بیماری های خاص  »بودجه صندوق  بود:  کرده  اعلام  ایسنا 
و  بود  تومان  میلیارد  و صعب العلاج در سال جاری ۷۰۰۰ 
پیشنهاد ما برای بودجه صندوق در سال آتی حداقل دو برابر 
این میزان؛ یعنی ۱۴ هزار میلیارد تومان است که بتوانیم تمام 

تعهدات خود را برآورده کنیم.«
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آغاز موج جدید برخورد با پوشاک قاچاق در عرضه

 مبارزه مستمر است؟

یک مقام مسوول در وزارت صمت با اشاره به شروع طرح 
داشت:  اظهار  تهران  شهر  در  پوشاک  قاچاق  با  برخورد 
برخورد با عرضه کنندگان برندهای محرز پوشاک قاچاق در 

تهران آغاز شده است.
در ماه های اخیر بسیاری از تولیدکنندگان پوشاک نسبت به 
با  بازار شب عید هشدار داده و خواستار برخورد  وضعیت 
پیش ازاین،  شدند؛  بازار  در  قاچاق  پوشاک  عرضه کنندگان 
طرح مبارزه با برندهای محرز پوشاک قاچاق از سال ۱۳۹۷ 
ادامه دار  به صورت غیرمتمرکز   ۱۳۹۹ اواخر سال  تا  و  آغاز 
طرح،  این  اجرای  استمرار  عدم  دلیل  به  متأسفانه  اما  بود. 
است  سال  چندین  آن  قانونی  واردات  امکان  که  برندهایی 
وجود نداشته و قطعاً از طریق قاچاق وارد کشور می شود، 
علنی  به صورت  و  شده  یافت  بازار  در  وفور  به  همچنان 

می شوند. عرضه 
نساجی  صادرات  و  تولید  اتحادیه  اخیراً  راستا،  همین  در 
رهبری  معظم  مقام  به  خطاب  نامه ای  در  ایران  پوشاک  و 
به کشور  پوشاک و سایر کالاها  قاچاق  به سهولت  اشاره  با 
مرزی،  گذر  رویه های  گمرکات،  از  اعم  مختلف  طرق  از 
ملوانی، ته لنجی، مناطق آزاد و باتوجه به گستردگی مرزها 
با  مقابله  شیوه  مؤثرترین  مقابله ای،  گلوگاه های  فقدان  و 
به شدت فلج کننده را برخورد در سطح عرضه  این ویروس 

دانسته و خواستار تشدید اقدامات مقابله ای شده اند.
فرمان  اساس  بر  »اگرچه  بود:  آمده  نامه  این  از  بخشی  در 
متولی  دستگاه های  جدی  عزم  می بایست  حضرت عالی 
مبارزه با قاچاق کالا بر این باشد که عمل قاچاقچی کاملًا 
از پیش  باشد و جنس قاچاق  با خطر  بدون صرفه و همراه 
از مبادی ورودی تا محل عرضه آن در بازار، آماج اقدامات 
گوناگون این مبارزه قرار گیرد، متأسفانه هم اکنون شاهدیم 
مقابله در تمام عرصه ها رها شده و هم اکنون بازار پوشاک 
است  دلاری  میلیارد  سه  از  بیش  قاچاق  از  متأثر  کشور 
انجام  به جای  غلط،  آمارهای  ارائه  با  ذی ربط  متولیان  که 
این  پنهان کردن  در  سعی  برخورد  جهت  در  خود  وظایف 
در  مثبتی  و  عملیاتی  حرکت  هیچ  درحالی که  دارند  معضل 
جهت مقابله با این معضل بالاخص در سطح عرضه مشاهده 

نمی شود.«
پوشاک  عرضه کنندگان  با  برخورد  سراسری  طرح  آغاز 

قاچاق
کالای  کشف  و  بازرسی  اداره  رئیس  قاسمی  حجت الله 
تهران  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  اداره  قاچاق 
سراسری  طرح  اینکه  بیان  با  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در 
بر اساس  با قاچاق پوشاک آغاز شده است گفت:  برخورد 
وزارت  ارز،  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه  مرکزی  ستاد  ابلاغ 

با  برخورد  هدف  با  را  طرحی  فراجا  همکاری  با  صمت 
برندهای محرز پوشاک قاچاق آغاز کرده است.

شده  آغاز  عرضه  سطح  در  امروز  از  طرح  این  افزود:  وی 
و قطعاً با ۱۲۵ مورد از برندهای محرز قید شده در ابلاغیه 
خصوص  در  همچنین  شد.  خواهد  برخورد  صمت  وزارت 
با مدیران  متعددی  قاچاق، طی جلسات  با پوشاک  برخورد 
و  اطلاع رسانی  تهران،  شهر  در  بزرگ  تجاری  مجتمع های 
را  قاچاق  محرز  برندهای  سرعت،  به  که  شد  داده  اخطار 

کنند. جمع آوری 
رئیس اداره بازرسی و کشف کالای قاچاق اداره کل صنعت، 
معدن و تجارت استان تهران ادامه داد: علاوه بر جمع آوری 
نام  که  تابلوهایی  فروشگاه ها،  در  قاچاق  محرز  برندهای 
این برندها در آن وجود دارند نیز باید جمع آوری شوند. با 
وجود هشدارهای داده شده، متأسفانه تعدادی از واحدهای 
صنفی به عرضه پوشاک قاچاق با برند محرز ادامه می دهند؛ 
بارها اعلام کرده ایم که برخوردها با قاطعیت انجام خواهد 

شد و هیچ استثنایی وجود نخواهد داشت.
برندهای  پوشش  در  استوک  و  تقلبی  پوشاک  عرضه 

محبوب
پوشاک  عمده  که  بدانند  باید  مردم  داشت:  اظهار  قاسمی 
در  معروف  برندهای  نام  به  حاضر  حال  در  که  قاچاق 
که  اصلی  برند  همان  می شود،  عرضه  کشور  فروشگاه های 
این  واقع  در  نیست.  می شود،  ارائه  دیگر  کشورهای  در 
پوشاک  حتی  و  کیلویی  فله ای،  استوک،  به صورت  کالاها 
دست دومی هستند که با یک شست وشو، با قیمت های بسیار 
بالایی به فروش می رسند و متأسفانه مردم، عموماً نسبت به 
پیامدهای بهداشتی سنگینی که برای آنان به وجود می آورد، 

ندارند. آگاهی 
این  که  خواستاریم  مردم  از  بنابراین،  کرد:  تأکید  وی 
موضوعات را حتماً مدنظر قرار دهند و بدانند که پوشاکی 
که در ظاهر با برندهای خارجی وارد بازار شده است، برند 
ارز،  با قاچاق کالا و  مبارزه  قانون  البته طبق  نیست.  اصلی 
چه  و  باشد  اصل  چه  شناسه ای  فاقد  وارداتی  پوشاک  هر 

قاچاق محسوب می شود. تقلبی، 
کل  اداره  قاچاق  کالای  کشف  و  بازرسی  اداره  رئیس 
ممکن  کرد:  بیان  تهران  استان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
باشند؛  اصلی  محرز،  برندهای  با  پوشاک  از  بخشی  است 
اما بخش عمده ای از این پوشاک استوک، فله ای، کیلویی و 
»تاناکورایی« هستند؛ ورود این کالاها نه تنها موجب آسیب 
برای  نیز  سلامتی  زمینه  در  می تواند  بلکه  شده  ملی  تولید 
بیان  گفت وگو  این  پایان  در  کند.وی  ایجاد  معضل  جامعه 
کرد: این برخورد از غرب تهران آغاز شده اما فقط محدود 
مناطق شهر و حتی  به کل  بلکه  بود؛  نخواهد  منطقه  این  به 

استان تهران نیز گسترش پیدا خواهد کرد.

اجرای  از  بویراحمد  و  کهگیلویه  امداد  کمیته  مدیرکل 
بیش از سه هزار طرح اشتغال زایی از ابتدای سال جاری 
تاکنون برای مددجویان این نهاد و دیگر اقشار نیازمند در 

استان خبر داد.
جلسه  امداد،  کمیته  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
و  کهگیلویه  استان  گذاری  سرمایه  و  اشتغال  کارگروه 
بویراحمد درخصوص تسهیلات اشتغال زایی جزء ۳ و ۴ 
بند ب تبصره ۱۸ قانون بودجه با حضور معاون اقتصادی 
و  حمایتی  دستگاههای  های  نماینده  و  مدیران  استاندار، 

مدیران بانکها در استانداری استان برگزار شد.
بویراحمد  و  کهگیلویه  امداد  کمیته  مدیرکل  مبشری،  قباد 
مددجویان  سازی  توانمندی  اینکه  بیان  با  جلسه،  این  در 
اساسی  اهداف  از  یکی  آنان  برای  اشتغال  ایجاد  از طریق 
پرداخت  خصوص  همین  در  گفت:  است،  امداد  کمیته 
هدف  با  امداد  کمیته  مددجویان  به  اشتغال  تسهیلات 
خودکفایی آنهاو در نهایت خروج از چرخه حمایتی این 

نهاد انجام می گیرد.
وی در خصوص تسهیلات جزء ۳ بند ب تبصره ۱۸ قانون 
بودجه گفت: در این خصوص به کمیته امداد کهگیلویه و 
شده  داده  اختصاص  اعتبار  تومان  میلیارد   ۱۰۷ بویراحمد 

است.
مبشری افزود:از مقدار تسهیلات اختصاص یافته به کمیته 
میلیارد  بند ب تبصره ۱۸،  ۷۵   ۳ امداد درخصوص جزء 
عامل  بانکهای  به  پرونده   ۵۶۲ برای  تومان  میلیون   ۴۰۰ و 
این  پرداخت  درخصوص  که  است  شده  ابلاغ  استان 
همکاری  انتظار  امداد  کمیته  هدف  جامعه  به  تسهیلات 

بانکها را داریم.
وی درخصوص تسهیلات جزء ۴ بند ب تبصره ۱۸ گفت: 
این  بانکهای عامل استان در  به  اعتبار  میلیارد تومان   ۶۲۱

زمینه اختصاص داده شده و به آنها ابلاغ شده است.
مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد تأکید کرد: این 
نهاد در استان در سال جاری بیش از سه هزار طرح اشتغال 
زایی برای مددجویان و اقشار نیازمند اجرا کرده است و 
افراد زیادی پشت نوبت دریافت تسهیلات اشتغال هستند.

محرومان  به  رسانی  خدمت  اهمیت  به  اشاره  با  مبشری  
زایی،  اشتغال  برای  امداد  کمیته  کرد:  بیان  نیازمندان،  و 
ایجاد فرصت های شغلی و محرومیت زدایی تمام تلاش 
و تمهیدات لازم را بکار می بندد و امید است با همدلی و 
بانکهای عامل  همراهی دستگاههای ذیربط و به خصوص 
از قشر محروم  را در حمایت  بتوانیم رسالت اصلی خود 

به سرانجام برسانیم . 
خبرنگار یاسوج سید احمد ذوالفقاری

اجرای بیش از سه هزار طرح 
اشتغال برای مددجویان کهگیلویه 

و بویراحمد
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برگزاری کارگاه آموزشی 
روزنامه نگاری انرژی در فارس 

ویژه  انرژی  نگاری  روزنامه  روزه  یک  آموزشی  کارگاه 
روابط  همت  به  فارس  استان  برق  حوزه  خبرنگاران 
روابط  مدیر  شد.  برگزار  فارس  برق  عمومی های صنعت 
نیروی برق استان فارس هدف از  عمومی شرکت توزیع 
اصحاب  بیشتر  آشنایی  را  آموزشی  کارگاه  این  برگزاری 
و  برق  صنعت  تخصصی  مفاهیم  با  خبرنگاران  و  رسانه 
ارتقای توانمندی آنان در راستای همکاری هر چه بیشتر 
با  داشت:  اظهار  تحفه،  محمدرسول  دکتر  کرد.  عنوان 
به گستردگی حوزه های خبری، آشنایی خبرنگاران  توجه 
است  ناپذیر  اجتناب  امری  تخصصی  ومفاهیم  مباحث  با 
و بی تردید برگزاری چنین کارگاه های آموزشی می تواند 
تخصصی  اطلاعات  سطح  بردن  بالا  در  موثری  نقش 
با  مرتبط  مباحث  ویژه  به  و  انرژی  حوزه  در  خبرنگاران 
برق داشته باشد.او تصریح کرد: با توحه به تنوع مباحث 
سطح  در  مختلف  برنامه های  اجرای  و  انرژی  با  مرتبط 
جامع  و  سریع  صحیح،  انعکاس  رابطه،  این  در  استان 
برای  کاربردی  و  اثربخش  آموزش  نیازمند  برنامه ها  این 
این  برگزاری  راستا  این  در  که  است  استان  خبرنگاران 
دوره آموزشی می تواند گامی موثر برای ارتقاء و افزایش 
در  شد:  یادآور  باشد.او  استان  خبرنگاران  دانش  سطح 
سواد  کلیات  با  کنندگان  شرکت  روزه  یک  کارگاه  این 
شده  آشنا  برق  حوزه  خبرنگار  ویژگی های  و  رسانه ای 
انتشار  و  تولید  عرضه  در  اعتبار سنجی  مباحثی چون:  و 
و  برق  در  و صرفه جویی  مطالب  و  رویداد ها  بازنشر  و 
به  گرفت.لازم  قرار  گفتگو  و  بحث  مورد  بهینه  مصرف 
ذکر است، مدرسان این دوره ترابی، رئیس کمیته آموزش 
خانه مطبوعات فارس، زارعی مدیردفتر مدیریت مصرف 
استان فارس و دکتر احمدی،  برق  نیروی  توزیع  شرکت 
شیراز  برق  نیروی  توزیع  شرکت  عمومی  روابط  مدیر 
بودند که در خصوص روزنامه نگاری نوین، مفاهیم اولیه 
الزامات مدیریت  با  آشنایی  انرژی و  و  برق  و تخصصی 
مصرف برق و آسیب شناسی ارتباطات روابط عمومی به 
به  است،  پرداختند.گفتنی  خبرنگاران  جهت  مطالب  ارائه 
پایان  گواهی  آموزشی  کارگاه  این  در  کنندگان  شرکت 

دوره اعطا شد.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره  140260318020011208  مورخ 1402/09/23  هیات 
ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کلاچای 
فرزند  آباد   قاسم  مرادی  کبری  خانم  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات 
ملی  شماره  به  رودسر  از  1316صادره  شناسنامه  بشماره  ولی  محمد 
بنای  بر  مشتمل  مرکبات  باغ  قطعه  یک  درششدانگ     2690668157
احداثی به مساحت 1522/50 متر مربع )کاربری کشاورزی (در قسمتی 
از پلاک 76فرعی به پلاک 1359فرعی از 218اصلی واقع در قریه قاسم 
آباد سفلی بخش 29گیلان از مالکیت رسمی سابق آقای حسین مسیحا 

محرز گردیده است . 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  در صورتی که  می شود 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مراجع  رابه  دادخواست خود  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :

1402/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم :  

1402/11/02
م الف 2029

نرجس خلیلی نیای لیمودهی 
علائی  علی  طرف  از  کلاچای  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  سرپرست  

جوردهی
****

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره  140260318020011207 مورخ1402/09/23  هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات 
مالکانه بلا معارض خانم روح انگیز مرادی قاسم آباد  فرزند محمد ولی 
  2690665492 ملی  شماره  به  رودسر  از  1052صادره  شناسنامه  بشماره 
درششدانگ  یک قطعه باغ مرکبات مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 
1522/04 متر مربع در) قسمتی از پلاک 76فرعی( به پلاک 1358فرعی  
از 218اصلی واقع در قریه قاسم آباد سفلی بخش 29گیلان از مالکیت 

رسمی سابق آقای حسین مسیحا محرز گردیده است . 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  در صورتی که  می شود 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مراجع  رابه  دادخواست خود  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم :  1402/11/02
م الف 2028- نرجس خلیلی نیای لیمودهی 

علائی  علی  طرف  از  کلاچای  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  سرپرست  
جوردهی

****
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
-1402/08/21هیات   140260318011010934 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
شماره  به  رجب  فرزند  نژاد  حسنی  زهرا  خانم  آقای  متقاضی  معارض 
باغی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  تهران  از  صادره   55732 شناسنامه 
مشجر و مقداری مسکونی بمساحت 1394 متر مربع پلاک 1135 فرعی 
نو خاله  از پلاک 134 واقع در قریه  از 7 اصلی مفروز و مجزی شده 
بخش 22 گیلان خریداری از نسق علی اکبر حسنی نژاد نوخاله محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار 
آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02  م الف 910/2073
یداله شهبازی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

**********************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای
فاقد سند رسمی

هیات   1402/09/07  -  140260318011011829 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای خانم هوشنگ حاجی پور فرزندهادی به شماره 
باغی  شناسنامه 15 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین 
مفروز  اصلی  از 14  فرعی  مربع پلاک 813  متر  بمساحت 1200  مشجر 
از  قریه مردخه بخش 22 گیلان  واقع در  از پلاک 41  و مجزی شده 
نسق هادی حاجی پور محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم 
اشخاصی  میشود چنانچه  روز آگهی   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد 
میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 
است و رسید در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02
م الف 910/2075

یداله شهبازی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
******************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   1402/09/05-  140260318011011697 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای خانم غفور احمدپور هند خاله فرزند شمس اله به 
شماره شناسنامه 41 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین 
مشتمل بر بنای احداثی بمساحت 313 متر مربع پلاک 2303 فرعی از 6 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 263 واقع در قریه شیخ محله بخش 
22 گیلان خریداری از نسق شمس اله احمد پور محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح 
آگهی  انتشار  اولین  تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  مذکور 
بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف 
انقضای  نمایند. بدیهی است و رسید در صورت  مراجع قضایی تقدیم 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02
م الف 910/2081

یداله شهبازی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
**********************************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات   1402/09/13  -  140260318011012080 شماره  رای  برابر 
فاقد  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای خانم غفور احمد پور هند خاله فرزند شمس اله 
به شماره شناسنامه 41 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین 
مشتمل بر اعیان احداثی بمساحت 293/49 متر مربع پلاک 2306 فرعی 
از 6 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 263 واقع در قریه شیخ محله 
پور  احمد  اله   شمس  نسق  از  خریداری  گیلان   22 بخش  خاله  هنده 
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز 
صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه  شود  می  آگهی  روز   15 فاصله  به 
از  توانند  باشد می  اعتراض داشته  بشرح مذکور  متقاضی  مالکیت  سند 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  انتشار آگهی  اولین  تاریخ 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
رسید در صورت انقضای مدت شمس الله احمد مذکور و عدم وصول 

اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02 م الف 910/2082
یداله شهبازی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

***************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای
فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140260318011011696 - 1402/9/5 هیات موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض 
شماره  به  غفور  فرزند  خاله  هند  پور  احمد  سعید  خانم  آقای  متقاضی 
بر  مشتمل  زمین  قطعه  در ششدانگ یک  از رشت  77 صادره  شناسنامه 

اصلی   6 از  فرعی  مربع پلاک 2305  متر   300 بمساحت  احداثی  بنای 
مفروز و مجزی شده از پلاک 263 واقع در قریه شیخ محله بخش 22 
است.  گردیده  محرز  پور  احمد  اله  شمس  نسق  از  خریداری  گیلان 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه  میشود. 
مذکور اعتراض داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 
از اخذ رسید ظرف  تسلیم و پس  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع  مدت یک ماه 
مدت  انقضای  صورت  در  رسید  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی 
مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02
م الف 910/2083

یداله شهبازی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
***************************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140260318011011693 - 1402/9/5 هیات موضوع 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض 
شناسنامه  شماره  به  غفور  فرزند  احمدپور  محدثه  خانم  آقای  متقاضی 
795 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بنای 
احداثی بمساحت 300 متر مربع پلاک 2304 فرعی از 6 اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک 263 واقع در قریه شیخ محله بخش 22 گیلان 
خریداری از نسق شمس اله احمدپور محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود چنانچه 
اعتراض  بشرح مذکور  متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاصی 
داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض 
ماه  از اخذ رسید ظرف مدت یک  تسلیم و پس  اداره  این  به  را  خود 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از 
و عدم  انقضای مدت مذکور  و رسید در صورت  است  بدیهی  نمایند. 
وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02
م الف 910/2084

یداله شهبازی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
******************************

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی شهرستان سیاهکل

نظر به اینکه در اجرای مواد  3، 15، 17، 18 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
نامه  آیین   13 ماده  و  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
اجرایی آن متقاضی ذیل   با ارایه اسناد و املاک  عادی  و اسناد مشاعی 
درخواست  صدور سند مالکیت  نموده و  پرونده مورد نظر در هیات 
اسلامی  شورای  مجلس   1390/09/20 مصوب  مذکور  قانون  موضوع 
مطرح نهایتا  منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت  گردیده است 
لذا مراتب به استناد  ماده 3 قانون  مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز 

جهت عمومی آگهی می گردد.
قریه موشا سیاهکل سنگ اصلی 110 بخش 16 گیلان

 پلاک فرعی 219 مفروز از 1 در مالکیت آقای خانم کیمیا طاهر خانی 
از ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 317/27 
متر مربع 249/88 متر مربع کاربری مسکونی و 67/28 متر مربع دارای 

کاربری معبر از مالکیت آقای رستم اسکندری اسپیلی
لذا هر کس اعم از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق واخواهی داشته باشد می تواند 
اداره ثبت  به  را  اعتراض خود  ماه  به مدت دو  انتشار آگهی  تاریخ  از 
اسناد شهرستان سیاهکل تحویل و ظرف مدت یک ماه به مراجع  قضایی 
صالحه  دادخواست تسلیم و گواهی آن را به اداره متبوعه تحویل نماید  
مقررات  برابر  قانون مذکور  انقضای مدت  از  این صورت پس  غیر  در 

نسبت به صدور سند مالکیت  نیز مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود.
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- قاسم زاده لالمی

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02 م الف 2134

*******************
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی شهرستان سیاهکل
نظر به اینکه در اجرای مواد  3، 15، 17، 18 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
نامه  آیین   13 ماده  و  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
اجرایی آن متقاضی ذیل   با ارایه اسناد و املاک  عادی  و اسناد مشاعی 
درخواست  صدور سند مالکیت  نموده و  پرونده مورد نظر در هیات 
اسلامی  شورای  مجلس   1390/09/20 مصوب  مذکور  قانون  موضوع 
مطرح نهایتا  منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت  گردیده است 
لذا مراتب به استناد  ماده 3 قانون  مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز 

جهت عمومی آگهی می گردد.

قریه آغوز بنک سیاهکل سنگ اصلی 123 بخش 16 گیلان
از  سلطانی  علی  /خانم  آقای  مالکیت  در   2 از  مفروز   19 فرعی  پلاک 
ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 662/08 متر مربع با 
کاربری 572/45 متر مربع مسکونی و 139/7 متر مربع در حریم رودخانه 

مسیر و انهار میباشد( از مالکیت آقای غلامعلی حاجیان
لذا هر کس اعم از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق واخواهی داشته باشد می تواند 
اداره ثبت  به  را  اعتراض خود  ماه  به مدت دو  انتشار آگهی  تاریخ  از 
اسناد شهرستان سیاهکل تحویل و ظرف مدت یک ماه به مراجع  قضایی 
صالحه  دادخواست تسلیم و گواهی آن را به اداره متبوعه تحویل نماید  
مقررات  برابر  قانون مذکور  انقضای مدت  از  این صورت پس  غیر  در 

نسبت به صدور سند مالکیت  نیز مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود.
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل- قاسم زاده لالمی

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02

م الف 2136
****

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

و   140160318004007167 های  شماره  رای  برابر 
مورخه   140160318004007169 و   140160318004007168
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   1402/09/08
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد نتی رودبار تصرفات مالکانه 
معصومه و مستانه و مریم جملگی ذوالفقاری فرزندان فریبرز مورد تایید 

قرار گرفت.
 1 - ششدانگ اعیان خانه و محوطه مشاعا بالسویه بمساحت 201/45 متر 
مربع به شماره پلاک فرعی 165 مجزی از پلاک 71 از اصلی 23 واقع 
به آدرس  غیرو  و  مالکیت موقوفه  از  آباد بخش 20 گیلان  در جمشید 

شهرستان رودبار - جمشید آباد - محرز گردیده است.
در  شود  می  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02 م الف 1469

********************
آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و 
غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با ارایه اسناد 
و مدارک عادی و اسناد مشاعی درخواست صدور سند مالکیت نموده 
اند و پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا 
منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد 
ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم 

آگهی می گردد.
ردیف 1 برابر رای بشماره 140260318006006966 هئیت یک قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد نینی حوزه بیت ملک آستانه اشرفیه تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی اسماعیل نجفی فرزند امید علی بشماره شناسنامه 210 و کدملی 
خانه  یکباب  بصورت ششدانگ  اشرفیه  آستانه  از  2739239270 صادره 
 )91( از  فرعی   )18191( بشماره  مربع  متر   206/57 بمساحت  محوطه 
گیلان   14 بخش  اصلی   )91( از  فرعی  باقیمانده   215 از  قسمتی  اصلی 
واقع در آستانه - خیابان خوش سیرت کوچه مرادی پور خریداری از 

وراث عبداله عطار اشرفی محرز گردیده است.
لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی 
و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت 
محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض باید ظرف 1 ماه  
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را به اداره ثبت محل تحویل 
دهد در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه نکند اداره 
ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.رییس اداره ثبت اسناد و املاک 

آستانه اشرفیه- باقری مطلق
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02 م الف 2832
************************

آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و 

غیره  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با ارایه اسناد 
و مدارک عادی و اسناد مشاعی درخواست صدور سند مالکیت نموده 
اند و پرونده  مورد نظر در هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا 
منجر به صدور رای جهت اخذ سند مالکیت گردیده است لذا به استناد 
ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم 

آگهی می گردد.
ردیف 1 برابر رای بشماره 140260318006006494 هیات یک قانون 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک  ثبت  نینی حوزه  واحد  در  مستقر 
و  قدیر شماره شناسنامه 407  فرزند  یوسفی  متقاضی محمد  معارض  بلا 
باب  یک  ششدانگ  بصورت  قزوین  از  صادره   4321553989 کدملی 
خانه و محوطه بمساحت 203/36 متر مربع بشماره )229( فرعی از )134( 
در  واقع  گیلان   14 بخش  اصلی   )134( از  فرعی   11 از  قسمتی  اصلی 
استانه روستای چوشاهستان کوچه پرند اور بن بست توحید خریداری 

از مالک رسمی سعید عبدی محرز گردیده است.
لذا هر کس اعم از مجاورین و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود مفروزی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار آگهی 
و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به ثبت 
محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض باید ظرف 1 ماه  
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقویم دادخواست دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست  را به اداره ثبت محل تحویل 
دهد در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه نکند اداره 
ثبت محل باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه- باقری مطلق

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/17
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/02

م الف 2129
*****

هیات موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف  
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر رای شماره  
تعیین  قانون  موضوع   1402/10/11 مورخ   140260318603011931
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو رشت تصرفات  مالکانه بلامعارض 
متقاضی  آقای مهدی محمد پور  فرزند محمد   به میزان ششدانگ یک 
به  مترمربع    147/96 مساحت  به  احداثی  بنای  بر  مشتمل  زمین  قطعه 
شماره پلاک فرعی 2462 مفروز مجزی از پلاک 6 از اصلی 91 واقع  
مالک  از  الواسطه  مع  بخش چهار رشت خریداری   بیشه  قریه آج  در 

رسمی آقای علی موسی زاده  محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/11/2

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/18م الف 3315
سعید بدوی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو رشت

***************
آگهی موضوع ماده ۳ و ۱۳ آئین نامه قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی ناحیه دو رشت ، تصرفات مالکانه بلا معارض آقای 
قانون  موضوع  1402/10/16هیات  مورخ   140260318603011310
تعیین و تکلیف موسی طاعتی بجارپسی فرزند کاظم به میزان ششدانگ 
یک قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 93.88 متر مربع به 
شماره پلاک فرعی 2463 مفروز مجزی از پلاک 38 از اصلی 91 واقع 
مالک  از  الواسطه  مع  خریداری  رشت  چهار  بخش  بیشه  آج  قریه  در 
رسمی آقای خانم مهدی بخشایش محرز گردیده است، لذا به منظور 
در  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع 
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند   ، باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند، 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/11/2

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/18  م الف 3319
سعید بدوی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو رشت
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استان هااستان ها

گزش و مزاحمت سگ ها در البرز
 بی وفایی یا سرگردانی

استان  مختلف  مناطق  در  گزیدگی  سگ  پرتکرار  حوادث   
در  ویژه  به  مردم  نگرانی  که  است  طولانی  های  سال  البرز 

مناطق حاشیه ای را در پی داشته است.
اخیر  های  دهه  در  که  است  آن  بیانگر  آماری  های  بررسی   
جمعیت سگ های بلاصاحب در مناطق شهری استان البرز از 
به ازدیاد بوده و اجرای طرح های  جمله کلانشهر کرج رو 

مقطعی نتوانسته این روند را متوقف یا به سامان برساند.
سگ، حیوانی که از آن به عنوان نماد وفاداری نام برده می 
شود در این سال ها به سبب مهاجرت دامداران و عشایر به 
مناطق شهری ، خود را در میان بی مهری سرگردان دیده و 
در پس یافتن آبادی راه مناطق شهری را در پیش گرفته است.

این حیوان اگرچه در حفاظت و حراست از اموال و گله ها 
گویا  بشری،  زندگی  چرخش  اما  بوده  انسان  مددکار  و  یار 
برای آن در عصر جدید  را  ناکارآمدی  تاحدودی  ناکامی و 
به  مکان جدیدی  در  را  آسایش خود  و  آرامش  و  زده  رقم 
نام حاشیه نشینی و شهرنشینی دیده است، گاهی گرسنگی ، 
بی مهری یا بیماری هاری بر خلق و خوی آن اثر گذاشته و 

شهرنشینان را به عنوان هدف حمله انتخاب می کند.
معرض  در  مکانی  فراخور  به  انسان  اینکه  با  دیگر  سوی  از 
جانوران  سایر  و  عقرب  مار،  مانند  متعددی  حیوانات  گزش 
دیگر  از  را  سبقت  گوی  ها  سگ  البرز  استان  در  اما  است 
در  را  مردم  به  حمله  فراوانی  بیشترین  و  ربوده  جانوران 

کارنامه خود به ثبت رسانده اند.
در جدیدترین حادثه که هفته پیش در شهرستان فردیس رخ 
داد حمله چند قلاده سگ به یک دانش آموز نوجوان سبب 
مصدومیت وی شد که این نوجوان با تلاش به موقع تعدادی 
راننده تاکسی نجات یافت و برای درمان و دریافت واکسن 

هاری به مراکز درمانی منتقل شد.
ثبت ۱۱ هزار مورد حیوان گزیدگی در البرز

دانشگاه  بهداشتی  معاونت  واگیر  های  بیماری  گروه  رییس 
گزیدگی  حیوان  مورد  هزار   ۱۱ ثبت  به  البرز  پزشکی  علوم 
گوید:  می  و  کند  می  اشاره  استان  این  در  جاری  سال  طی 
بلاصاحب  های  سگ  مربوط  مدت  این  در  گزش  بیشترین 

بوده است.
به گفته دکتر« شیرین تسلیمی ، بیماری های متعددی از طریق 
سگ به انسان سرایت می کند که هاری یکی از این بیماری 

ها به شمار می رود .وی ادامه داد: ۶۰ درصد بیماری های 
عفونی مشترک بین انسان و حیوان از جمله سگ است ضمن 
آنکه بیماری هاری فقط از طریق گزش به انسان منتقل نمی 

شود بلکه از راه بزاق و لمس سگ ها قابل انتقال است.
از  دیگری  نمونه  عنوان  به  هیداتیک  کیست  از  تسلیمی، 
بیماری مشترک انسان و سگ نام برد و گفت : انتظار می رود 
شهرداری ها، بخشداری ها و دهیاری های البرز برای جمع 

آوری و ساماندهی سگ ها چاره جویی کنند.
وی با تاکید بر این موضوع که درمان و آموزش عمومی از 
گزیدگی  حیوان  زمینه  در  درمان  و  بهداشت  بخش  وظایف 
جمع  بحث  در  اجرایی  مختلف  های  دستگاه  افزود:  است، 

آوری و ساماندهی سگ ها دارای وظایف خاص هستند.
کنترل  و  مبارزه  مرکز  هفت  اکنون  اینکه  به  اشاره  با  وی 
کنترل   : گفت  است،  فعال  البرز  استان  در  هاری  بیماری 
جمعیت سگ های بلاصاحب و سایر حیوانات مضر، آموزش 
چگونگی نگهداری حیوانات در منزل و آشنا کردن مردم با 
با حیوان گزیدگی از مهمترین نکات حائز  راه های مواجهه 

اهمیت است.
مردم چه می گویند؟

شهروندان البرزی از جمله محمود رضایتی از ساکنان حسن 
آباد کرج ، مرتضی آبارشی از قزلحصار کرج ، علی منصور 
زارع از شهرستان ساوجبلاغ و فاطمه رحمانی از فردیس در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا خواستار جمع آوری و ساماندهی 
از  خارج  و  مناسب  های  مکان  در  بلاصاحب  های  سگ 
محدوده شهری شدند.به گفته آنان ، جمع آوری و نگهداری 
این حیوانات باید با رعایت اصول مناسب انجام شود تا مردم 
از خطرات سگ گزیدگی و انتقال بیماری های مشترک انسان 

و حیوان در امان باشند.
جمع آوری و رها سازی دوباره سگ ها

رییس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج با اشاره به راه 
کرد:  اعلام  کلانشهر  این  حاشیه  در  پناهگاه سگ   ۲ اندازی 
جمع  کلانشهر  این  در  سگ  قلاده   ۷۰۰ تا   ۶۰۰ بین  ماهانه 

آوری و به پناهگاهها انتقال می یابند.
آوری  های جمع  بیشتر سگ  داد:  ادامه  محمدرضا خسروی 
غربالگری  و  سازی  عقیم  از  پس  که  هستند  ماده سگ  شده 

سلامت و گذراندن یک دروه مراقبتی رها سازی می شوند.

شهرداری  سگ  های  پناهگاه  ظرفیت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
کرج حدود یک هزار قلاده است، گفت : سالانه ۱۰۰ میلیارد 
سازی  عقیم  و  نگهداری   ، درمان  آوری،  جمع  ریال صرف 
سگ های ولگرد در کرج می شود، از این رو مدیریت شهری 
برای  حیوانات  این  داشتن  نگه  برای  مناسب  مالی  توان  از 
زمان زیاد برخوردار نیست.خسروی بیان کرد: بیشترین آمار 
سگ گزیدگی مربوط به سگ های خانگی است و تنها سالانه 
و  حریم  در  گزیدگی  سگ  از  شکایت  مورد   ۶ تا  پنج  بین 
حاشیه شهر کرج به شهرداری گزارش می شود.وی ادامه داد: 
بیشترین فراوانی سگ های ولگرد مربوط به شهرهای اطراف 
کرج و سایر مناطق استان البرز است که مدیریت این معضل 
دفتر  دارد.مدیرکل  نیاز  استانی  گیری  تصمیم  و  مشارکت  به 
امور شهری و شوراهای استانداری البرز در این زمینه اعلام 
کرد: آمارحیوان گزیدگی در این استان نسبت به ماقبل سال 

۱۳۹۳ بیش از سه برابر شده است .
کنترل  استانی  کارگروه  نشست  هشتمین  در  میرزایی  حمید 
صاحب(  بدون  های  بیماری)سگ  ناقل  حیوانات  جمعیت 
استان البرز افزود: تشکیل کارگروه تخصصی و پژوهشی در 
زمینه ساماندهی سگ های بلاصاحب در این استان ضروری 

است.
ابلاغی  دستورالعمل  آخرین  براساس  اکنون  کرد:  تاکید  وی 
از سوی وزارت کشور اقداماتی در دست انجام است اما با 
توجه به اهمیت موضوع که سلامت جامعه را تهدید می کند، 
عملیاتی  راهکارهای  ارایه  پی  در  به صورت تخصصی  باید 

برای این مهم باشیم.
بیان  البرز  استانداری  امور شهری و شوراهای  دفتر  مدیرکل 
کرد: افزون بر۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار سال گذشته از سوی 
های  سگ  ساماندهی  برای  کشور  های  شهرداری  سازمان 
البرز اختصاص یافت که بین شهرداری  بلاصاحب به استان 

های استان توزیع شد.
میرزایی افزود: با توجه افزایش جمعیت سگ های بلاصاحب 
از  آن  به  مربوط  های  هزینه  بودن  بالا  همچنین  و  استان  در 
و  سازی  عقیم  نگهداری،  غربالگری،  گیری،  زنده  جمله؛ 
تحویل به سازمان پسماند با مشکلات متعددی مواجه هستیم 
تعیین  محور  پژوهش  و  تخصصی  کارگروهی  در  باید  که 

تکیلف شود.

نیاز گالیکش به ایستگاه هواشناسی با 
روند پرشتاب دگرگونی اقلیم

بخشیدن  بر  علاوه  ناپایداری جوی  و  تغییرات  دقیق  پیش بینی 
آگاهی به جامعه هدف، نقش موثری در تصمیم گیری مسوولان 
این  در  و  می کند  ایفا  طبیعی  بروز حوادث  از  پیشگیری  برای 
شرایط شهر گالیکش مانند سایر شهرستان های گلستان نیازمند 

راه اندازی ایستگاه هواشناسی است.
و خشکسالی  وقوع سیل  بارندگی های شدید،  زمان  از  آگاهی 
برای جوامع اولیه بسیار اهمیت داشت و فکر چگونگی دستیابی 

به این علم را در ذهن آنان می پروراند.
از این رو دانشمندان و منجمان زیادی در سده های گذشته برای 
بررسی  از  بخشی  و  رمز تلاش کردند  و  راز  این  به  بردن  پی 
علمی خود را به آن اختصاص دادند که از جمله این دانشمندان 
می توان به »زکریای رازی، ابن سینا، حکیم عمر خیام، ابوریحان 

بیرونی و انوری« اشاره کرد.
توسعه ایستگاه های هواشناسی و شبکه های مرتبط با آن در کشور 
به سال های پایانی دهه ۳۰ باز می گردد که در آن سال ایران به 
عنوان یکصد و سومین کشور به عضویت سازمان هواشناسی 
فعالیت های  دامنه  زمان  گذر  با  و  تدریج  به  و  درآمد  جهانی 

هواشناسی توسعه یافت و ابزارهای آن پیشرفته تر شد.
بررسی  آماری ایستگاه های هواشناسی در ۳۰ سال گذشته بیانگر 
نمونه،  عنوان  به  است  ایران  در  شدید  اقلیمی  تغییرات  وقوع 
با  باران همزمان  و  برف  بارش  در  بخل آسمان  و  دما  افزایش 

فصل زمستان در گلستان قابل احساس است.
استان گلستان واقع در شمال کشور دارای تنوع اقلیمی از نیمه 
مرطوب معتدل تا نیمه خشک و خشک و گرم و سرد است که 
بارندگی آن متغیر و موقعیت طبیعی استان شامل کوهستان های 
و  مرتع  جنگل،  شوره زار،  پست،  مناطق  هموار،  دشت  مرتفع، 

دریاست.
برای جلوگیری از خسارت احتمالی ناشی از تغییرات اقلیمی مانند 
خشکسالی چند سال اخیر و همچنین سیلاب شدید و رگباری 
بهترین راه پایش ۲۴ ساعته وضعیت جوی و اطلاع رسانی مستمر 

با ایجاد ایستگاه های هواشناسی است.
گلستان ۱۰ ایستگاه سینوپتیک و فرودگاهی، ۲۳ ایستگاه اقلیم 
 ۱۳ خودکار،  ایستگاه   ۲۷ سنجی،  باران  ایستگاه   ۸۰ شناسی، 
)خوش  جاده ای  ایستگاه  یک  خط،  بر  سنجی  باران  ایستگاه 
ییلاق(، یک ایستگاه جو بالا، یک سامانه برآورد شعاع دید افقی 
در امتداد باند فرودگاه در ۲ سامانه پایش گرد و غبار، ۲ سامانه 
تشعشع سنجی )اینچه برون و مراوه تپه( و یک سکوی دریایی 
و ۲ گیرنده تصاویر ماهواره و رادار در مجموع ۱۶۲ سامانه و 

ایستگاه دارد.
گالیکش تنها شهر بدون ایستگاه هواشناسی گلستان

گالیکش تنها شهرستان استان گلستان است که ایستگاه هواشناسی 
آخرین وضعیت جوی  از  اطلاع رسانی  که  ندارد در صورتی 
برای ساکنان این منطقه که اقتصاد اصلی آنان بر پایه کشاورزی 
استوار است، نقش موثری در انجام و تقویت فعالیت های این 

حوزه و جلوگیری از بروز خسارات احتمالی دارد.
ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  گلستان  هواشناسی  مدیرکل 
خودکار  تمام  »ایستگاه  احداث  برای  نقطه  چندین  کرد:  بیان 
بازدید، محل  از  بعد  که  پیشنهاد شد  گالیکش  در  هواشناسی« 
زمین محوطه دانشگاه آزاد اسلامی مورد تایید و موافقت قرار 
گرفت.امان محمد کمالی اظهار کرد: با توجه به اینکه گالیکش 
پرباران ترین شهر استان است و آمارها حاکی از بروز سیلاب های 
مخرب در سنوات گذشته برای این شهرستان دارد در کنار وجود 
دالان های باد در شهرستان و لزوم بهره مندی مردم آن از اطلاعات 
هواشناسی باید هر چه زودتر شرایط برای فعال سازی ایستگاه 

تمام خودکار هواشناسی در این منطقه فراهم شود.
ایستگاه  فاقد  شهرستان  تنها  گالیکش  اینکه  به  اشاره  با  وی 
فرماندار  با  اخیر  نشست  در  افزود:  است،  گلستان  هواشناسی 
گالیکش قرار شد زمین مورد نیاز همراه با اقدامات زیرساختی 
و سکوی هواشناسی توسط شهرستان تامین و تجهیزات فنی هم 

توسط اداره کل هواشناسی گلستان تامین و نصب شود.
بازدیدهای  اساس  بر  داد:  ادامه  گلستان  هواشناسی  مدیرکل 
جانمایی  با  نقطه،  چندین  از  فرماندار  با  همراه  گرفته  صورت 
شهرستان  این  اسلامی  آزاد  دانشگاه  محوطه  زمین  در  ایستگاه 

موافقت کردیم و نامه نگاری های لازم در حال انجام است.
فرماندار گالیکش هم راه اندازی ایستگاه خودکار هواشناسی را 
از مطالبات مهم مردم این شهرستان دانست و گفت: گالیکش به 
لحاظ موقعیت جغرافیایی و تنوع اقلیم از شهرستان های مستعد در 
حوزه تولید محصولات کشاورزی و باغی به  شمار می رود و با 
توجه به اهمیت پیش بینی های هواشناسی در فعالیت کشاورزان، 
احداث و راه اندازی ایستگاه هواشناسی به  منظور رصد و پایش 
اطلاعات مورد تاکید است.محمدرضا میرنیا افزود: در هماهنگی 
به  عمل آمده با اداره کل هواشناسی و بازدیدهای صورت گرفته 
از موقعیت های پیشنهادی، در تلاش هستیم تا پس از تعیین و 
ایستگاه هواشناسی  تامین قطعه زمین مورد نظر شاهد احداث 
بر ۶۵  افزون  با  باشیم.شهرستان گالیکش  خودکار در گالیکش 

هزار نفر جمعیت در شرق استان گلستان واقع است.

فرش دوروی ترکمن خراسان شمالی 
برای ثبت جهانی پیشنهاد شد

دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل   
خراسان شمالی گفت: فرش دو روی ترکمن استان برای 
ثبت در فهرست میراث ناملموس جهانی یونسکو به وزارت 

میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی پیشنهاد شد.
لازم  اقدامات  این  از  پیش  کرد:  اظهار  مستوفیان  علی 
نمایشگاه های  ظرفیت   از  استفاده  و  مستندسازی  همچون 
ملی و بین المللی برای این هنر دست بانوان ترکمن انجام 
و آمادگی خراسان شمالی برای ثبت جهانی آن اعلام شده 

بود.
وی افزود: همچنین مذاکراتی با استاندار خراسان شمالی، 
برای  اسلامی  شورای  مجلسی  در  استان  مردم  نمایندگان 
ثبت جهانی این شاهکار هنری در جهان انجام شده است.

دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
مرزی  شهرستان  کرد:  خاطرنشان  شمالی  خراسان 
کشور  در  ترکمن  دوروی  فرش  خاستگاه  رازوجرگلان 
است و این فرش منحصر به  فرد هوادارانی از کشورهای 

مختلف جهان دارد.
مستوفیان با بیان اینکه آثار ثبت شده در فهرست یونسکو از 
شاخص های اصلی انتخاب مقاصد سفر گردشگران است، 
گفت: خراسان شمالی نیز با ثبت کاروان سرای »رباط قلی« 
یونسکو  جهانی  فهرست  در  غیرمنقول  اثر  یک  به عنوان 

می تواند به عنوان مقصد گردشگری انتخاب شود.
به گزارش ایرنا، خراسان شمالی به لحاظ تنوع قومیت ها و 
فرهنگ ها، ظرفیت های بسیار بالا در تولید فرش دستباف 
کردی،  فرش  جمله  از  زمینه  این  در  تنوع  شاهد  و  دارد 
ترکی و ترکمن هستیم و فرش ابریشم دو رو که در منطقه 
راز و جرگلان این استان تولید می شود هم ظرفیت بسیار 

بالایی برای این منطقه محسوب می شود.
امروزه پنج هزار بافنده فرش ترکمن در خراسان شمالی و 
اغلب در منطقه جرگلان فعالیت دارند؛ پنج هزار نفری که 
بیشتر آن ها را زنان و دختران تشکیل می دهند و ۵۰۰ نفر 
از این بافندگان به بافت قالیچه دورو مشغولند و سالانه تا 

۳ هزار متر قالیچه نیز تولید می کنند.
خراسان شمالی دارای ۳۰۱ کیلومتر مرز مشترک با کشور 
ترکمنستان است که بیشتر این مساحت در شهرستان راز و 

جرگلان واقع است.
شهرستان مرزی ۷۰ هزار نفری راز و جرگلان که در فاصله 
بجنورد واقع است، سه بخش و ۶  ۱۲۰ کیلومتری شمال 
روستایی  منطقه  این  جمعیت  درصد   ۷۵ و  دارد  دهستان 

هستند.

سرهنگ عباس رضایی

حضور شش پایگاه اسوه استان
 فارس در رقابت های پایگاه اسوه 
کشور در سازمان بسیج مستضعفان

سرهنگ عباس رضایی معاون بسیج مساجد ومحلات سپاه 
شش  حضور  از  خبرنگاران  جمع  در  فارس  استان  فجر 
پایگاه اسوه استان فارس در رقابت های پایگاه اسوه کشور 
بسیج  سازمان  در  جاری  سال  ماه  ۲بهمن  الی  دی  از۳۰ 

مستضعفان خبرداد
 نمایشگاه پایگاه های اسوه هر سال جهت نمایش توانمندی 
های بسیج در مساجد ومحلات برگزار می شود که شش 
به  برگزیده  ۶۰پایگاه  بین  ۱۴۰۲از  سال  در  اسوه  پایگاه 
ترتیب ،ناحیه لارستان - حوزه شهداء - پایگاه شهید فانی 
ناحیه بقیه اله )عج( ، حوزه حضرت نرجس )س( - پایگاه 
حضرت  حوزه   - آباد  فیروز  ناحیه  ابالفضل)ع(  حضرت 
ناحیه لارستان - حوزه  پایگاه فدک  الزهرا)س( -  فاطمه 
الزهرا)س( - پایگاه فاطمه الزهرا )س( ناحیه ثارالله )ع( - 
حوزه امام سجاد )ع( - پایگاه ربانی شیرازی ناحیه جهرم 
برای  النبی  ریحانه  پایگاه   - )س(  الزهرا  فاطمه  حوزه   -

رقابت با پایگاه های اسوه کشور معرفی شدند.

۲۳ نفر امسال در آبهای
 لرستان غرق شدند

 ۹ طی  نفر   ۲۳ گفت:  لرستان  قانونی  پزشکی  مدیرکل   
ماهه امسال به دلیل حوادث، بی توجهی و عدم آشنایی با 

اصول شنا در آبهای استان غرق شدند.
 محمدرضا فارسی نژاد اظهار کرد: از این تعداد ۲ نفر زن 
و ۲۱ نفر مرد بوده اند که نسبت به مدت مشابه سال قبل 

رشد یا کاهشی در آمار مشاهده نشده است.
وی همچنین از رشد ۶ درصدی معاینات سرپایی )بالینی( 
در ۹ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر 
داد و افزود: حدود ۸۴ درصد از خدمات پزشکی قانونی 
در حوزه معاینات سرپایی انجام می شود و ۴۰ نوع خدمت 
از جمله بررسی نزاع و درگیری، تصادفات، همسرآزاری، 
کودک آزاری، حوادث کار، بیماری های شغلی، گواهی 
رشد، گواهی استعلاجی، تحمل کیفر، تعیین سن، بررسی 
عضو،  اهدای  جنین،  اهدای  خواندگی،  فرزند  سلامت، 
روانی،  اختلالات  استخدامی، حضانت،  افتادگی،  کار  از 
و  کیفری  مسوولیت  تعیین  مالی،  امور  اداره  صلاحیت 

سقط قانونی در این بخش ارایه می شود.
فارسی نژاد عنوان کرد: در ۹ ماهه امسال ۳۵ هزار و ۱۰۵ 
به  نسبت  درصدی   ۶ افزایش  با  )بالینی(  سرپایی  معاینه 
پارسال در مراکز پزشکی قانونی لرستان انجام شده است 
که از این تعداد ۱۰هزار و ۹۵۸ نفر زن و ۲۴هزار و ۱۴۷ 

نفر مرد بودند.

قهرِ تلخِ فلامینگوها با میانکاله
از  نشان  میانکاله  در  مهاجر  پرندگان  سرشماری سال جاری 
سال  به  نسبت  فلامینگو  مهاجر  پرنده  بالی  هزار   ۱۵ کاهش 
گذشته دارد که سوز سرما، پسروی آب خزر و از دست رفتن 
محیط تغذیه سبب کاهش این گونه جانوری زمستان گذران 

در این تالاب شده است.
اساس  بر  که  گذران  زمستان  مهاجر  پرندگان  سرشماری   
تقویم جهانی از اوایل ژانویه میلادی برابر با اواسط دی ماه 
پایان رسید و  به  میانکاله  شمسی آغاز شد در تالاب بزرگ 

نتیجه آن برای نخستین بار مورد بررسی قرار می گیرد.
گذشته  سال  همانند  چند  هر  سالجاری  اساس سرشماری  بر 
فرود  میانکاله  تالاب  در  مهاجر  پرنده  بال  هزار   ۸۰ حدود 
آمدند اما کاهش تعداد برخی از گونه های پرندگان همانند 

مینگو  بسیار مشهود است.فلا
سال  ماه  شهریور  اواسط  از  که  مهاجر  پرندگان  گروه  اولین 
آمدند  فرود  مازندران  بندهای  آب  و  ها  تلاب  در  جاری 
مهاجر  پرندگان  حضور  کاهش  احتمال  از  صاحبنظران 

مازندران در سال جاری خبر داده بودند.
کاهش سوز سرما در مناطق شمالی خزر، پسروی آب خزر 
و کاهش سطح تالاب میانکاله که سبب کاهش محیط تغذیه 
گونه  رغبتی  بی  اصلی  دلایل  از  شد،  مهاجر  پرندگان  این 

فلامینگو برای مهاجرت به تالاب میانکاله است.
سرشماری پرندگان مهاجر زمستان گذران مازندران در دیگر 
هنوز  و  دارد  ادامه  مازندران همچنان  آبندانهای  و  ها  تالاب 

به پایان نرسید.
سال   ۱۶ از  که  میانکاله  به  مهاجر  پرندگان  حضور  کاهش 
بر اساس جدیدترین  ادامه دارد و  گذشته آغاز شد همچنان 
آمار تعداد فلامینگو ها در میانکاله در سرشماری سال ۲۰۲۳ 
حدود ۱۹ هزار بال بود که این آمار در سرشماری ۲۰۲۴ به 

حدود چهار هزار بال کاهش یافت.
شده  خشک  اراضی  از  بخشی  سیلابی  های  بارش  چند  هر 
از  برخی  برای  تنهایی  به  آبگیری  اما  کرد  احیا  را  میانکاله 
گونه های مهاجر جذابیت ندارد و این آبگیری به حدود سه 
سال زمان نیاز دارد تا شرایط تغذیه ای در این آب ها برای 

پرندگانی همانند فلامینگوها ایجاد شود.
قهرِ تلخِِِ فلامینگوها با میانکاله

اند  انجام داده  بررسی هایی که چهره های علمی  بر اساس 
به میزان  میانکاله در حوزه مازندران در سال ۱۳۷۳  وسعت 
در  که  برآوردهایی  آخرین  براساس  و  بود  هکتار  هزار   ۵۵
هزار   ۲۲ به  وسعت  این  شد  انجام  میانکاله  احیای  کارگروه 
هکتار یعنی کمتر از نصف کاهش یافته که این امر تاثیرات 
فراوانی در کاهش حضور پرندگان مهاجر در مازندران داشته 

است.
آمار مرکز ملی مطالعات و تحقیقات  براساس  پیوند  این  در 
از سال  دریا  این  متری سطح آب   ۲ کاهش  از  دریای خزر 
۱۳۷۵ تاکنون خبر داد و در سال گذشته سطح آب این دریا 

۲۶ سانتی متر کاهش یافته است.
بر اساس مطالعه صورت گرفته در سال ۲۰۱۷ مشخص شد 
این  و  داشت  خواهد  پسروی   ۲۰۵۰ سال  تا  خزر  آب  که 
پسروی بنا به گفته کارشناسان به علت تغییرات اقلیمی است 
افزایش هم دارد در حالی که حدود ۵۰ درصد  که احتمال 
پسروی دریایی خزر به سرعت تبخیر آب در آن بر می گردد 
تا ۲۵  یابد ۲۰  ادامه  این سرعت  با  این روند  و در صورتی 
درصد مساحت خزر در بخش شمالی که سواحل روسیه را 

شامل می شود، کاهش خواهد داشت.
کاهش  با  ارتباط  در  استان  در  که  هایی  تالاب  از  یکی  اما 
میانکاله  تالاب  بوده،  بحث  مورد  همواره  پرندگان  مهاجرت 
است که از دهستان میانکاله در شهرستان بهشهر تا آشوراده 
در استان گلستان وسعت دارد. این منطقه به دلیل داشتن پهنه 
آبی مناسب با ذخایر غذایی غنی و آبزیان همه ساله پذیرای 
بیش از ۳۰ تا ۴۰ گونه از پرندگان مهاجر زمستان گذران و 
بیش از ۱۰۰ گونه از پرندگان بومی آبزی و کنارآبزی است.

این تالاب با داشتن پناهگاه حیات وحش به مساحت حدود 
از جمله  گیاهی  تنوع  و  مازندران  هزار هکتار در حوزه   ۲۲
را  پرندگان  برخی  تغذیه  که  وحشی  انار  و  سازیل  درختان 

در  را  جانوری  گونه   ۵۰۰ از  بیش  توانست  می دهد  تشکیل 
نام بگیرد  به نوعی بهشت پرندگان استان  خود جای دهد و 
و با این تنوع زیستی به عنوان یکی از ذخیره گاه های زیست 
محیط  از  حفاظت  جهانی  سازمان های  سوی  از  جهان  کره 

زیست قرار گرفت.
قهرِ تلخِِِ فلامینگوها با میانکاله

تالاب میانکاله که به بهشت پرندگان و پرنده نگری نام دارد؛ 
ثبت  تالاب  نخستین  و  دنیا  ثبت شده  تالاب  سی و ششمین 
از  یکی  و  رامسر  المللی  بین  تالاب های  کنوانسیون  شده در 
وسعت  هکتار  هزار   ۴۸ با  جهان  کره  زیست  ذخیرگاه   ۶۵۰
گلستان  استان  با  همجواری  در  و  مازندران  استان  شرق  در 
واقع شده است و سالانه ۱۰۰ گونه از پرندگان مهاجر را با 

جمعیت حدود ۳۰۰ هزار بالی میزبانی می کند.
این پناهگاه حیات وحش علاوه بر کریدور مهاجرت فصلی 
برای پرندگان، همه ساله به تنهایی بیش از نیم میلیون پرنده 
از انواع مرغابی، فلامینگو، پلیکان، پاخاکستری، قوی، انواع 
در  را  دریایی  عقاب  خاکستری،  درنای  لک،  لک  اردک، 

آب های خود سکنی می دهد.
از گونه  بیشماری  تعداد  تالاب که رویشگاه و زیستگاه  این 
عنوان  به   ۱۳۵۵ سال  در  باشد،  می  خطر  معرض  در  های 
یکی از ذخیره گاه های زیست سپهر به کمیته برنامه »انسان و 
کره« یونسکو معرفی و انتخاب شد. تالاب میانکاله به عنوان 
مختلفی چون  های  گونه  ماهیان  پرورش  و  ولد  و  زاد  محل 
کپور، انواع کفال، کلمه، سفید، ماش و کاراس، مورد توجه 
است. پستانداران این منطقه نیز شامل مارال، یوزپلنگ، گربه 
انواع  تیغی،  جوجه  خرگوش،  روباه،  گراز،  شغال،  جنگلی، 

خفاش و جوندگان کوچک است.
کاهش ۱۵ هزار بالی فلامینگو

رئیس اداره حیات وحش اداره کل محیط زیست مازندران به 
خبرنگار ایرنا گفت: سرشماری پرندگان مهاجر میانکاله طبق 
تقویم جهانی از اوایل ژانویه برابر با اواسط دی ماه شمسی 
آغاز شد که در سال جاری ۱۵ هزار بال فلامینگو نسبت به 

سال گذشته کمتر به تالاب میانکاله مهاجرت کردند.
مناطق  در  سرما  سوز  کاهش  داشت:  اظهار  ربیعی  کوروس 
شمالی خزر، پسروی آب خزر و کاهش سطح تالاب میانکاله 
به همراه از دست رفتن محیط تغذیه از دلایل اصلی کاهش 

فلامینگو در میانکاله است.
وی با بیان این مطلب که هر چند در سرشماری سال جاری 
میانکاله  در  پرنده  بال  هزار   ۸۰ حدود  گذشته  سال  همانند 

پرندگان  حضور  کاهشی  روند  داشت:  بیان  آمدند،  فرود 
ادامه  شد،  آغاز  گذشته  سال   ۱۶ از  که  مازندران  به  مهاجر 

دارد.
وی ادامه داد: هر چند بارش های پاییزی در مازندران سبب 
این  اما  شد  میانکاله  شده  خشک  اراضی  از  بخشی  آبگیری 
فعلی  آب  سطح  حفظ  با  پرندگان  دهی  تغذیه  برای  وسعت 

سه سال زمان نیاز دارد.
جذب  علت  تنهایی  به  آب  که  مطلب  این  بیان  با  ربیعی 
تمام سطح خشک  اگر  نیست، تصریح کرد:  مهاجر  پرندگان 
نیاز  زمان  سال  سه  تا  دو  بین  شود  آب  از  پر  میانکاله  شده 
ایجاد  تالاب  این  در  پرندگان  مناسب  تغذیه  محیط  تا  است 

شود.
امید در استراحتگاه بین راهی

مازندران  اداره کل محیط زیست  اداره حیات وحش  رئیس 
بینی ها نشان از آن دارد که تک درنای سیبری  گفت: پیش 
امید همانند سال ۱۳۸۷ در خط پروازی شمال تا جنوب خزر 

در میانه راه فرود آمده و در حال زمستان گذرانی است.
ربیعی با بیان این مطلب که دامنه مهاجرتی پرندگان زمستان 
گذاران از شمال دریای خزر به جنوب آن است، ادامه داد: 
مازندران آخرین اقامتگاه این پرندگان مهاجر است و درسال 
از  دیگر  برخی  و  امید  که  نبود  در حدی  سرما  سوز  جاری 

گونه های پرنده مهاجر خود را به مازندران برساند.
فریدونکنار  و  میانکاله  بین المللی  تالاب   ۲ دارای  مازندران 
و چندین تالاب و آبگیر محلی چون ساهون، لپو و پلنگان، 
ولشت، استخرپشت، گل پل، خضر نبی، شورمست، دریوک، 

سراندون و بالندون، گز و کندوچال است.
مازندران همچنین افزون بر ۸۰۰ قطعه آب بندان به مساحت 
گونه  زمستان۱۰۰  در فصل  ساله  همه  دارد.  هکتار  هزار   ۱۷
پرنده مهاجر زمستان گذران با جمعیتی حدود ۳۰۰ هزار بال 

به مازندران مهاجرت می کنند.
بر اساس آمارهای رسمی، تاکنون بیش از ۴۹۰ گونه جانوری 
پستانداران،  پرندگان،  از  اعم  مهره داران  مختلف  رده های  از 
مازندران  زیست بوم  در  ماهی ها  و  دوزیستان  خزندگان، 

شناسایی شده اند.
پرندگان با ۳۱۷ گونه از ۵۸ خانواده، پستانداران با ۶۳ گونه 
و ۱۹ خانواده، دوزیستان با ۹ گونه از ۶ جنس و ۶ خانواده، 
با ۲۶ گونه از ۲۱ جنس و ۱۱ خانواده و ماهی ها  خزندگان 
با ۷۵ گونه بخشی از تنوع زیستی حیات وحش مازندران را 

تشکیل می دهند.
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مالکیت  به    S1412284719247 شاسی: 
ملی  کد  به  وری   آینه  خانی  رسول 
2593887192 مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط است.

آشیان  شرکت  سهامداران  کلیه  از  بدینوسیله 
گستر آروین سهامی خاص ثبت شده به شماره 
دعوت   10720204055 ملی  شناسه  و   7042
عادی  عمومی  مجمع  جلسه  در  تا  شود  می 
در ساعت ۰۸:۰۰ مورخ که  العاده  فوق   بطور 

شرکت  قانونی  محل  در   ۱۴۰۲  /  ۱۱  /  ۱۳  
برگزار می گردد.

دستور جلسه:
1 - انتخاب بازرسین

مسعود ولیزاده 

مدیر عامل و نائب رئیس هیأت مدیره

آگهی دعوت از سهامداران به تشکیل 
فوق  طور  به  عادی  عمومی  مجمع 
العاده در شرکت آشیان گستر آروین 
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گل گهری ها روی تورس برچسب 
فروش زدند؛ 

یک میلیون یوروِ ناقابل!

دختر دوچرخه سوار ایران: 
گرفتن وایلد کارت آسان نیست

 لیاقت المپیک را دارم

از  صعود  برای  تیم ملی  می گوید  ایران  فوتبال  پیشکسوت 
گروهش هیچ مشکلی ندارد

 تیم ملی فوتبال ایران جمعه شب در دور دوم مرحله گروهی 
بر صفر  یک  نتیجه  با  دیداری سخت  در  آسیا  ملت های  جام 
هنگ کنگ را شکست داد. ابراهیم قاسمپور در گفت و گو با 
ایسنا، در ارزیابی از عملکرد تیم ملی فوتبال ایران برابر هنگ 
کنگ اظهار کرد: خوشحالم که تیم تحت هر شرایطی این بازی 
را برد. اگر انتقادات زیادی به تیم وارد است صرفا به خاطر 
بهتر شدن تیم ملی است نه تخریب آن. حالا امکان دارد برخی 
از دوستان خطاب به منتقدان بگویند که آن ها چوب لای چرخ 
تیم ملی می گذارند اما کسی که به فوتبال شناخت داشته باشد 
و سالیان زیادی فوتبال بازی کرده باشد متوجه است که اگر 

انتقادی وجود دارد صرفا به خاطر کمک به تیم ملی است.
کیفیت  ملت ها  جام  بازی های  در  تیم ها  از  خیلی  افزود:  او 
داشته  سختی  کار  برای صعود  نمی کنم  فکر  ندارند.  را  لازم 
بود  ناامیدکننده  کمی  کنگ  هنگ  برابر  بازی  چند  هر  باشیم، 
اشتباهات زیادی در هر سه خط وجود داشت. حتی چند  و 
به  منجر  آوریم  شانس  که  دادیم  کنگ  هنگ  تیم  به  موقعیت 

گل نشد.
نحوه بازی گرفتن از طارمی در تیم ملی، اثرگذاری او 

را کم می کند

استراتژی  و  تاکتیک  مربی  هر  گفت:  فوتبال  پیشکسوت  این 
خاص خود را دارد و براساس نظرات و تفکرات خود مهره ها 
بازیکنان  پست  هر  در  ما  تیم  چون  اما  می چیند  زمین  در  را 
خوبی دارد، اعتقاد دارم با سیستم بهتری می توانستیم در زمین 
جناحین  در  وقتی  اما  نیست  بدی  بازیکن  مغانلو  کنیم.  بازی 
بازیکنان خوبی مثل رامین رضایی را داریم، می توانستیم با دو 

مهاجم بازی کنیم.
قاسمپور ادامه داد: از سوی دیگر به نظرم قرار دادن طارمی به 
عنوان مهاجم کاذب یا پشت مهاجم اول یا دوم درست نبود. 
زمانی که می دانیم تمام خصوصیات طارمی مناسب بازی در 
است،  منطقه خطرناک  این  در  و  است  قدم   ۱۸ منطقه  داخل 
بازیکنی  طارمی  نبود.  به صلاح  منطقه  این  از  او  کردن  دور 
است که از موقعیت ها به خوبی استفاده می کند و دور کردن 
او از این منطقه سبب کم شدن خاصیت و کیفیت این بازیکن 
می شود و در مواجه با تیم های به مراتب سخت تر امکان دارد 

به مشکل بخوریم.
اگر کیفیت ژاپن همین است، به قهرمانی بعد از ۴۰ سال 

امیدوارتر می شوم
او تاکید کرد: قبل از شروع جام  ملت های آسیا تیم های ژاپن، 
دیدن  با  اما  می کردم  ارزیابی  قوی  خیلی  را  عربستان  و  کره 
بازی چندتا از تیم ها امیدوار شدم که این مدعیانی که از قبل 

پیش بینی کرده بودم، در حدی نیستند که فکر می کردیم. البته 
از الان نباید قضاوت کرد، چون شرایط هر تیم بازی به بازی 
فرق می کند. البته اگر کیفیت بازی ژاپن همین تیمی باشد که 
برابر عراق بازی کرد ما را امیدوار می کند که بعد از بیش از 

۴۰ سال بتوانیم قهرمان جام ملت ها شویم.
قاسمپور افزود: البته عراق تیم کمی نیست و در گذشته یکی 
از قدرت های فوتبال آسیا بود. با این حال، عراق بعد از جنگ 
ایجاد  کشورش  در  که  مشکلاتی  برخی  دلیل  به  داعش  با 
شد، فوتبالش افت کرد. در گذشته قطر، امارات یا عربستانی 
وجود نداشت، تنها کویت و عراق حضور پرقدرت در فوتبال 
داشتند. زنگ خطر ما در فوتبال برابر هنگ کنگ زده شد که 

موقعیت های گل زنی اش کمتر از ایران نبود.
بیان کرد: هنگ کنگ زمانی که  ایران  ملی پوش اسبق فوتبال 
زیر  از  نمی توانستیم  می داد،  قرار  پرس  یا  فشار  تحت  را  ما 
پرس خارج شویم. شاید بعضی ها بگویند که برد عراق برابر 
ژاپن یک شگفتی بود اما معتقدم عراق فوتبال استخوان دار و 
محکمی دارد. شاید عراق افت داشته اما برابر تیم های بزرگ و 

مطرح همیشه مشکل ساز بوده است.
روز خوبمان باشد، مقابل امارات مشکلی نخواهیم داشت

قاسمپور تاکید کرد: اگر نمایشی که برابر هنگ کنگ داشتیم 
مقابل یک تیم قوی تر، با برنامه تر، منسجم تر و باتجربه تر انجام 
البته برای صعود از گروه خود  اتفاقی رخ می داد؟  دهیم چه 
ما  برای  نیز  امارات  نمی کنم  فکر  حتی  نداریم.  مشکلی  هیچ 
مشکل ساز شود مگر این که همانند بازی برابر هنگ کنگ روز 

خوبمان نباشد.
هنگ کنگ  به  نسبت  امارات  که  است  درست  کرد:  اظهار  او 
نفرات،  نظر  از  ما  فوتبال  اما  می کند  بازی  فوتبال  برنامه تر  با 
به  تیم هاست.  سایر  از  بالاتر  خیلی  هوشی  و ضریب  تکنیک 
عنوان مثال، گلی که قائدی وارد دروازه کرد براساس خلاقیت 
و هوش این بازیکن بود. به هر صورت برابر امارات اگر روز 
خوبمان باشد شکست این تیم دور از دسترس نیست، هر چند 

در فوتبال هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست.
بازی با فلسطین و هنگ کنگ، بازی تدارکاتی بود

ملی پوش اسبق فوتبال خاطر نشان کرد: چون تیم ملی بازی 
به  می توانستیم  را  بازی  دو  همین  نداشت،  زیادی  تدارکاتی 
عنوان بازی تدارکاتی در نظر بگیریم و ارنج اصلی خود را در 
این دو بازی قرار دهیم. البته هر مربی تفکرات خاص خود را 
دارد و تصمیم نهایی را برای ارنج تیم، کادر فنی و دستیارانش 
نقطه  از دور  فقط می توانیم  به عنوان کارشناس  ما  می گیرند. 
نظرات فنی خود را بیان کنیم، به هر صورت باید تابع تصمیم 

کادر فنی بود و به نظر آن ها احترام گذاشت.
به  گروهی  مرحله  در  بخواهیم  اگر  گفت:  پایان  در  قاسمپور 
امارات  برابر  باید  بعد صعود کنیم،  به مرحله  اول  تیم  عنوان 
تا  این صورت کار  غیر  برویم، در  به زمین  ترکیب اصلی  با 

حدودی برای ایران سخت  خواهد شد.

مدیران باشگاه پرسپولیس بعد از شنیدن پاسخ منفی از برانکو 
تیم شان  جدید  سرمربی  انتخاب  برای  تلاش  در  ایوانکوویچ 

هستند.
اعلام  که  بود  دی ماه  نوزدهم  روز  بامداد  پرسپولیس  باشگاه 
پایتخت  کرد، جدایی یحیی گل محمدی از جمع سرخ پوشان 
تیم  از  جدایی  برای  باتجربه  سرمربی  این  و  شده  رسمی 
پرسپولیس، توافق نامه تنظیم شده را امضا کرده است. مدیران 
را  گل محمدی  استعفای  آنکه  از  بعد  پرسپولیس  باشگاه 
پذیرفتند، تلاش کردند تا او از این تصمیم منصرف کنند اما 
بعد از آنکه مشخص شد این بار یحیی گل محمدی تصمیم برای 
تغییر نظر خود ندارد، به موازات تلاش برای تنظیم توافق نامه، 

مذاکرات خود برای انتخاب سرمربی جدید را آغاز کردند.
رضا درویش مدیرعامل سرخ پوشان پایتخت بعد از استعفای 
یحیی گل محمدی، مدعی شد که پرسپولیسی ها برای انتخاب 
همگی  که  است  مدنظرشان  جدید  گزینه   ۱۰ او،  جانشین 
مهم ترین گزینه موردنظر  ادعا،  این  با وجود  خارجی هستند. 
مدیران باشگاه پرسپولیس، برانکو ایوانکوویچ بود که دور اول 
مذاکرات با او توسط عضو هیات مدیره سرخ پوشان در کشور 
امارات برگزار شد اما ایوانکوویچ به درخواست پرسپولیسی ها 
پاسخ منفی داد که با وجود پاسخ منفیِ او، پرسپولیسی ها به 

تلاش خود برای جلب رضایت سرمربی کروات ادامه دادند.
ایوانکوویچ  مالیاتی  بدهی های  پرداخت  از  بعد  درویش 
کرد  سفر  قطر  به  شخصاً  او،  ممنوع الخروجی  مشکل  رفع  و 
با  دیداری   2۰23 آسیا  ملت های  جام  برگزاری  حاشیه  در  تا 
برانکو ایوانکوویچ داشته باشد و امیدوار بود که این بار پاسخ 
سرمربی کروات متفاوت باشد اما تلاش مدیرعامل پرسپولیس 
بی ثمر بود؛ چرا که بازهم برانکو به درخواست پرسپولیسی ها 
برای حضور روی نیمکت تیم شان پاسخ منفی داد و از آن ها 

خواست تا به سراغ دیگر گزینه هایشان بروند و دیگر بیش از 
این منتظر او نباشند.

پتکوویچ، گزینه ای که به ایران نخواهد آمد!
که  بوسنی  کشور  اهل  سرشناس  سرمربی  پتکوویچ  ولادیمیر 
سابقه حضور روی نیمکت تیم هایی از جمله لاتزیو ایتالیا را 
دارد و روزهای پراتفاقی را هم در تیم ملی سوئیس پشت سر 
گذاشت، یکی از گزینه های مطرح شده برای هدایت پرسپولیس 
پیگیری های  این سرمربی 6۰ ساله،  نام  با وجود طرح  است. 
بیشتر حکایت از آن دارد که با توجه به بودجه موردنظر مدیران 
به پرسپولیس نخواهد آمد؛ چرا  باشگاه پرسپولیس، پتکوویچ 
در  و  داشته  سرخ پوشان  از  دلاری  میلیون  درخواستی  او  که 
طرف مقابل، مدیران باشگاه اعلام کرده اند که بودجه ای ۸۰۰ 

هزار دلاری را برای انتخاب سرمربی جدید در نظر گرفته اند.
دی بیاسی، نزدیک ترین چهره به نیمکت سرخ ها

ایتالیایی  ساله   67 و  کهنه کار  سرمربی  دی بیاسی،  جیانی 
است.  پرسپولیس  هدایت  برای  شده  مطرح  گزینه  جدی ترین 
دی بیاسی در سالیان گذشته در تیم های مختلفی از جمله تیم 
تیم  و  آلبانی  ملی  تیم  اسپانیا،  آلاوس  تیم  آذربایجان،  ملی 
تیم  بدون  در حال حاضر  و  کرده  ایتالیا سرمربیگری  اودینزه 
است. گفته می شود که مذاکرات اولیه با دی بیاسی با موفقیت 
انجام شده و این سرمربی کهنه کار در حال انجام رایزنی های 
که  البته  است.  پرسپولیس  هدایت  پذیرش  زمینه  در  نهایی 
پرسپولیس  باشگاه  مدیران  اما  نشده  انجام  نهایی  توافق  هنوز 
در تلاش هستند تا طی ۴۸ ساعت آینده با سرمربی ایتالیایی 

به توافق برسند.
پسیرو، گزینه ای جذاب اما دور از دسترس

دی بیاسی،  جیانی  با  مذاکره  انجام  با  موازی  پرسپولیسی ها 
مذاکرات با ژوزه پسیرو را هم آغاز کردند. سرمربی فعلی تیم 

ملی نیجریه که همراه این تیم در جام ملت های آفریقا حضور 
و  ونزوئلا  ملی  تیم های  در  سرمربیگری  کارنامه  در  رو  دارد 
در  باشگاهی  عرصه  در  همچنین  و  می شود  دیده  عربستان 
تیم های مختلفی از جمله اسپورتینگ، ویتوریا گیماریش، براگا 
و پورتو سابقه سرمربیگری دارد. جالب آنکه او با فوتبال آسیا 
هم بیگانه نیست؛ چرا که در تیم هایی چون شارجه امارات و 
فعالیت  سرمربی  عنوان  به  عربستان  الهلال  و  امارات  الوحده 
با  شده  انجام  اولیه  مذاکرات  در  وجود،  این  با  است.  کرده 
پسیرو، او اعلام کرده که فعلًا تمرکزش روی جام ملت های 
آفریقا است و با توجه به نتایج به دست آمده، به دنبال تداوم 
باعث شده  نیجریه است و همین مسئله  تیم ملی  با  همکاری 
کونسیسائو  آنتونیو  شود.  دور  سرخ پوشان  نیمکت  از  او  تا 
که  بود  پرسپولس  هدایت  برای  شده  مطرح  گزینه  دیگر  هم 
به  پرتغالی  سرمربی  این  و  نرفته  پیش  مثبت  او  با  مذاکرات 

درخواست مدیران باشگاه پاسخ منفی داده است.
در انتظار معرفی رسمی سرمربی جدید

جدید  سرمربی  تا  می کنند  لحظه شماری  پرسپولیس  هواداران 
تلاش  که  می شود  گفته  این باره  در  شود.  مشخص  تیم شان 
 ۴۸ طی  بتوانند  که  است  این  بر  پرسپولیس  باشگاه  مدیران 
ساعت و یا 72 ساعت آینده رسماً از جانشین یحیی گل محمدی 
این وعده در شرایطی محقق خواهد  البته که  رونمایی کنند. 
که  برود  پیش  مثبت  موردنظر  گزینه های  با  مذاکرات  که  شد 
باید دید آیا این اتفاق رخ خواهد داد یا بعد از شکست در 
گزینه  جدی ترین  حاضر  حال  در  که  دی بیاسی  با  مذاکرات 
گزینه های  سراغ  به  باشگاه  مدیران  است،  پرسپولیس  هدایت 
با گزینه های جدید  جدیدی خواهند رفت که مطمئنا مذاکره 
آماده سازی  روند  روی  می تواند  مسئله  این  و  است  زمان بر 

سرخ پوشان تاثیرگذار باشد.

هدی تاج مهمان برنامه برمودا در شبکه نسیم بود. برنامه ای که 
با اجرای کامران نجف زاده روی آنتن تلویزیون رفت و سعی 
فدراسیون  رئیس  با  صمیمانه  و  متفاوت  گفت وگویی  داشت 

فوتبال داشته باشد.
واردات  حواله  اهدای  به  صحبت  برنامه  این  از  بخشی  در 
خودرو به بازیکنان تیم ملی فوتبال کشید؛ پاداشی که هرچند 
بابت صعود به جام جهانی تعیین شده بود، اما با توجه به نتایج 
انگلیس،  مقابل  تاریخی  و شکست  رقابت ها  آن  در  ملی  تیم 
بسیاری آن را حق ملی پوشان ندانستند. از سوی دیگر اهدای 
چنین پاداش هایی به بازیکنان فوتبال نوعی تبعیض و ظلم در 
ابعادی  بعدها موضوع  تلقی شد.  دیگر رشته ها  قهرمانان  حق 
اجتماعی به خود گرفت و بسیاری این تصمیم که فرصت عبور 
از یک محدودیت قانونی، به عنوان پاداش در نظر گرفته شود 
را وهن قانون و تبعیضی برای آحاد جامعه دانستند. خلاصه 
ماجرا این که پس از ورود بسیاری از این خودروها به کشور 
و درحالی که اقدامات قانونی و گمرکی آن ها انجام شده بود، 
دیوان عدالت اداری حکم به غیرقانونی بودن این پاداش ها داد 

تا فعلا وعده معاون اول رئیس جمهور روی زمین باشد.
پاداش  این  درباره  تاج  مهدی  که  آن جا  برگردیم؛  برنامه  به 

جنجالی توضیح داد و به زعم خود شفاف سازی کرد. رئیس 
فدراسیون فوتبال ابتدا ورزشِ تحت مدیریت خود را متفاوت 
از دیگر رشته ها دانست و گفت: فوتبال یک ورزش گروهی 
کشتی،  هم چون  رشته ها  بقیه  در  اگر  ندارد؛  مدال  که  است 
قهرمانان روی سکو می روند و مدال می گیرند، در فوتبال کسی 
مدالی نمی گیرد؛ حالا وقتی تیمی به جمع 32 تیم برتر جهان 

می رسد، این از نظر ما یک مدال است!
مهدی تاج هرچند در خلال این صحبت ها یک بار به اشتباه از 
بسکتبال نام برد و با اصلاحی سریع به مثال هایی از ورزش های 

دیگر  تکلیف  نکرد  مشخص  نهایت  در  بازگشت،  انفرادی 
ورزش های گروهی در این تمایزی که برای فوتبال قائل شده 

چیست.
رئیس فدراسیون پس از این مقدمه یادآور شد با حواله خودرو 
آن ها  خود  را  هزینه ها  کل  و  نگرفته  تعلق  بازیکنان  به  پولی 
پرداخت کرده اند. تاج هوشمندانه واکنش کامران نجف زاده به 
این که همین حواله ها می تواند سودی نجومی برای بازیکنان در 

پی داشته باشد را نادیده گرفت.
اما اوج روشن گری آقای رئیس آن جا بود که پاداش بازیکنان 
تیم ملی را به معافیت از »ممنوعیت واردات خودروی بالای 
برنامه  مجری  به  رو  تاج  مهدی  داد؛  تقلیل  سی سی«   2۰۰۰
تاکید کرد خودرو با حجمِ موتور کم تر از 2۰۰۰ سی سی که 
به نظر  بیاری«!  برای همه آزاد است؛ »شما هم می تونی بری 
می رسد آقای تاج حداقل ۵ سال از اوضاع واردات خودرو 
و ماشین های درحال تردد در خیابان های کشور بی خبر است.

دیوان  مخالفت  درباره  و  پایان  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
عدالت اداری، خبری خوش برای ملی پوشان داشت و گفت: 
برای دیگر  این شرایط  با تعمیم  وزارت ورزش پی گیر است 

قهرمانان کشور، مشکل بازیکنان تیم ملی فوتبال را حل کند.

بعد از ابراز تمایل استقلالی ها به جذب روبرتو تورس، حالا 
مدیران باشگاه گل گهر برای فروش او، رقم رضایت نامه شان 

را اعلام کردند.
مهم  بخش  که  اسپانیایی  و  کهنه کار  ستاره  تورس،  روبرتو 
فصل  گذرانده،  اسپانیا  اوساسونا  در  را  خود  فوتبال  دوران 
گذشته چهره ویژه بازار نقل وانتقالات زمستانه بود؛ چرا که او 
بعد از نزدیک به ۱۵ سال فعالیت در تیم های جوانان، دوم و 
سپس اول اوساسونا، تصمیم به پایان همکاری اش با این تیم 
با درخواست جواد نکونام،  اسپانیایی گرفت و بعد از آنکه 
همبازی سابقش در اوساسونا مواجه شد، پذیرفت که چالش 

حضور در لیگ برتر ایران را تجربه کند.
مهیای  نکونام  پیگیری های  و  مساعدت  با  حالی  در  تورس 
حضور در فوتبال باشگاهی ایران شد که با توجه به حضور 
او در فولاد خوزستان، ستاره اسپانیایی به عضویت این تیم 
در آمد اما جدایی زودهنگام جواد نکونام از فولاد باعث شد 
تیم  این  در  حضورش  دوران  مهم  بخش  تورس  روبرتو  تا 
اهوازی را زیرنظر علیرضا منصوریان بگذراند. با این وجود، 
او عملکرد درخشانی را از خود به جای گذاشت و توانست 
با ثبت 2 گل و 2 پاس گل، آمار درخشانی را به نام خود 

به ثبت برساند.
نکونام به دنبال هافبک مورد علاقه اش

هافبک اسپانیایی بعد از پایان لیگ بیست ودوم، قراردادش را 
تمدید نکرد و تصور می شد با توجه به اینکه جواد نکونام به 
را  استقلال  بازگشته و هدایت  برتری  لیگ  چرخه سرمربیان 
پذیرفته، روبرتو تورس هم به جمع آبی پوشان پایتخت بپیوندد 
تا بعد از سرور جباروف، بار دیگر یک هافبک بازی ساز تراز 
با وجود  برود.  میدان  به  پایتخت  آبی پوشان  ترکیب  اول در 
رایزنی های انجام شده، عدم توافق مالی باعث شد تا تورس 
به استقلال نپیوندد و راهی گل گهر سیرجان شد و قراردادی 

یک ساله را با این تیم به امضا رساند.
ارقام  و  آمار  براساس  نخست  نیم فصل  در  تورس  روبرتو 
برترین  عنوان  بازیکنان،  سایر  به  نسبت  اختلاف  با  توانست 
بازیکن نیم فصل اول را به دست آورد؛ آن هم در حالی که او 
3 بار در قامت گلزن در ترکیب گل گهر درخشید و 3 بار هم 
زیباترین گل های  از  یکی  زننده  و  تیمش گل ساخت  برای 
نقل وانتقالات  بازار  رسیدن  راه  از  با  بود.  نخست  نیم فصل 
به  نسبت  دیگر  بار  نکونام  جواد  که  شد  مشخص  زمستانه، 
جذب تورس ابراز تمایل کرده اما با توجه به قرارداد او با 
باشگاه سیرجانی، هافبک اسپانیایی کار سختی برای پیوستن به 

استقلال در پیش دارد.
صادر  را  رضایت نامه اش  بدهید،  یورو  میلیون  یک 

می کنیم!
مدیران باشگاه استقلال در حالی رایزنی های خود برای جذب 
می شود  گفته  همزمان  که  کرده اند  آغاز  را  تورس  روبرتو 
بازیکن  رضایت نامه  دریافت  برای  هم  او  مدیربرنامه های 
اسپانیایی با مسئولان باشگاه گل گهر وارد مذاکره شده است. 
با توجه به رابطه دوستانه نکونام و تورس، هافبک اسپانیایی 
برای پیوستن به استقلال چراغ سبز خود را نشان داده اما در 
این میان، قرارداد او با گل گهر برای آبی ها دردسرساز شده و 
مدیران باشگاه استقلال در تلاش برای دریافت رضایت نامه 

تورس هستند.
استقلالی ها که فعلًا در بازار زمستانه تنها موفق به جذب رافائل 
سیلوا شده اند، امید زیادی به جذب تورس دارند؛ به ویژه آنکه 
در روزهای گذشته اختلافات میان علی خطیر و جواد نکونام 
به نظر می رسد که در  بار دیگر در حال اوج گیری است و 
صورت ناکامی دوباره مدیران باشگاه استقلال در زمینه جذب 
تکرار  فصل  ابتدای  حواشی  کادرفنی،  موردنظر  بازیکنان 
خواهد شد و تنش میان کادر مدیریت و کادرفنی باشگاه به 
اوج خود می رسد. در همین راستا، با وجود پیگیری های انجام 
شده از سوی باشگاه استقلال، مدیران باشگاه گل گهر رسماً 
اعلام کرده اند که برای فروش تورس در بازار زمستانه، یک 

میلیون یورو می خواهند تا رضایت نامه او را صادر کنند!
فرمول معاوضه بازیکن جواب می دهد؟

تورس در ابتدای فصل به دنبال توافقی ۴۰۰ هزار دلاری با 
استقلالی ها بود که مدیران باشگاه استقلال به واسطه پر بودن 
سقف قراردادشان قید همکاری با هافبک اسپانیایی را زدند 
و او راهی گل گهر شد. حالا با توجه به درخواست حدوداً 
تورس،  رضایت نامه  صدور  برای  گل گهری ها  میلیاردی   6۰
مدیران باشگاه استقلال امیدوار به معاوضه بازیکن هستند و 
گفته می شود که در این زمینه، تلاش ها در حال انجام است تا 
با معاوضه بازیکن، بخش مهمی از هزینه رضایت نامه تورس 

پرداخت شود و او به جمع آبی پوشان پایتخت بپیوندد.
در فصل  زمستانه  نقل وانتقالات  بازار  در  که  تورس  روبرتو 
به نظر می رسد در  بود، حالا  بازار  گذشته، ویژه ترین چهره 
فصل جاری هم به مهم ترین چهره بازار نقل وانتقالات زمستانه 
تبدیل شده است. باید دید با توجه به تمایل ویژه استقلالی ها 
و البته علاقه تورس به همکاری دوباره نکونام، آیا راه حضور 
او در استقلال هموار خواهد شد و یکی از مهم ترین خریدهای 
یا  می رسد  به ثبت  گذشته  سالیان  در طول  استقلال  خارجی 
بازیکن  این  گل گهری ها،  نجومی  قیمت گذاری  به  توجه  با 
اسپانیایی و 3۴ ساله تا پایان فصل در گل گهر کارش را دنبال 

خواهد کرد.

قاسمپور:

شرط لازم برای پیروزی ایران مقابل امارات

لحظه شماری پرسپولیسی ها برای معرفی جانشین یحیی؛ 

2 چهره سرشناس پای میز مذاکره آمدند!

توجیه عجیب مهدی تاج درباره حواله های ملی پوشان؛ 

خودرو که هر کسی می تواند وارد کند
 این مجوز فقط یک تفاوت داشت!

آسان  وایلدکارت  سهمیه  گرفتن  گفت:  آذر  پرتو  فرانک 
تاریخی  اتفاق  یک  آن  گرفتن  با  می کنیم  تلاش  اما  نیست 

را رقم بزنیم.
گفت وگو  در  ایران  دوچرخه سوار  دختر  آذر  پرتو  فرانک 
سهمیه  دارد  امکان  چقدر  اینکه  درباره ی  ایسنا  با 
یونیورسالیتی)وایلدکارت( المپیک پاریس به او تعلق بگیرد؟ 
بیان کرد:  من دوره قبل المپیک در لیست انتظار بودم. در 
این چند سال با توجه به نتایج و تلاش هایی که داشتم، نشان 
دادم لیاقت این را دارم که در المپیک باشم. اینکه یک دختر 
دوچرخه سوار از ایران در المپیک حضور داشته باشد، اتفاق 
بزرگی است. حالا این سهمیه از طریق وایلدکارت باشد یا 
رنکینگ فرقی ندارد و کلا حضور یک خانم اتفاق تاریخی 

خواهد بود.
مدال  برای  ابتدا  من  بلند مدت  ریزی  برنامه  داد:  ادامه  او   
بازی های آسیایی بود که به این هدف رسیدم. برنامه دوم من 
گرفتن سهمیه المپیک بود. یکی از دلایلی که کار من سخت 
شده است این بود که ما تیمی نداشتیم که همه برای گرفتن 
سهمیه تلاش کنیم و من تنها بودم. از طرفی دو سال پیاپی 
در قهرمانی آسیا بدشانسی آوردم. سال گذشته با مشکلات 
و شرایطی که پیش آمد مدال را از دست دادم و این دوره 
هم به دنبال گرفتن مدال با رنگ دیگری غیر از برنز بودم. 
حتی خواستم شانسم را برای گرفتن سهمیه مستقیم امتحان 
کنم که که بیمار شدم. از همان موقع مکاتباتی را با کمیته 
بین المللی المپیک و اتحادیه جهانی داشتیم تا بتوانم سهمیه 
همانطور  امیدوارم  و  بگیرم  را  یونیورسالیتی)وایلدکارت( 
من  فدراسیون  و  المپیک  ملی  کمیته  مسئولان  همیشه  که 
اتفاق  این  به  تا  باشد  ادامه دار  را حمایت کردند، همچنان 

تاریخی برسیم.
به  دارد  امکان  که چقدر  پرسش  این  به  پاسخ  در  پرتوآذر 
سهمیه المپیک برسد، گفت: تا الان سعی کردیم با مسئولان 
رده بالای IOC و اتحادیه جهانی مکاتبه و ثابت کنیم شرایط 
گرفتن این سهمیه را دارم. البته راه آسانی نیست چون قوانین 
سختی گذاشته اند اما امکان پذیر است. امیدوارم به این هدف 

برسم و آن را به کلکسیون افتخاراتم اضافه کنم.
باز  دیگر  بانوان  برای  را  راه  کردم  سعی  همیشه  افزود:  او 
کنم.  با اولین مدال قهرمانی آسیا تلاش کردم توجهات را به 
سمت دوچرخه سواری بانوان جلب کنم. با مدال بازی های 
آسیایی این راه را ادامه دادم و امیدوارم با گرفتن سهمیه و 
حضور در المپیک  نشان دهم وقتی من با این شرایط سخت 
به اینجا رسیدم، بقیه بانوان هم با تلاش و پشتکار می توانند 

به هدفشان برسند.
دارنده مدال برنز بازی های آسیایی در مورد برنامه خود برای 
سال 2۰2۴ تصریح کرد: اردویی را همراه تیم سوییسی خود 
در آفریقای جنوبی داریم چون شرایط آب و هوایی خوب 
است و پیست ها سطح بالایی دارند. همچنین در مسابقات 
آن کشور شرکت می کنم تا اگر سهمیه المپیک کسب شد، 

در بهترین شرایط آماده شوم.

رییس روابط عمومی فدراسیون فوتبال ایران گفت: این که 
به مرحله بعدی  ایران توانست صعود زودهنگامی  تیم ملی 
جام ملت های آسیا داشته باشد، اتقاق مثبتی است که باید 

مورد توجه قرار بگیرد.
امیر مهدی علوی در مورد آخرین وضعیت تیم ملی فوتبال 
کشورمان در جام ملت های آسیا گفت: در ابتدا از حمایت 
مردم، رسانه ها و خانواده فوتبال از تیم ملی تشکر می کنم. 
خوشبختانه علاقه مندان به فوتبال در تهران و سایر شهرهای 
تیم  با علاقه وضعیت  و  دارند  زیادی  و حال  کشور، شور 
ملی را پیگیری می کنند. می بینید در بیشتر نقاط تهران و سایر 
شهرها نیز تصاویری از تیم ملی و افتخارآفرینی های گذشته 
این تیم در جام ملت های آسیا دیده می شود و ان شاءالله این 

فضا و علاقه در ادامه جام بیشتر و بیشتر خواهد شد.
وی افزود: در مقطع کنونی، نکته حایز اهمیت این است که 
در یک تورنمنت فشرده نه برشی از یک مسابقه بلکه بررسی 
روند یک تیم از آغاز تا پایان مدنظر قرار می گیرد. تیم های 
به سمتی  پنهان خود  و  پیدا  راهبردهای  اساس  بر  قدرتمند 
زمانی  بستر  یک  در  را  اهداف شان  نهایت  در  که  می روند 
محقق کنند. حال این اهداف به نتیجه، عملکرد، تغییر نسل و 
برنامه ریزی های مختلف فنی که در این حوزه وجود دارد و 

وفق نظر مربیان است بازمی گردد.
فضای  از  اطلاع  با  فوتبال  فدراسیون  عمومی  روابط  مدیر 
رسانه ای جام ملت های 2۰23 آسیا خاطرنشان کرد: تیم ها به 
زمین می روند و اشکالات خود را می بینند. ترمیم و تقویت 
در  موضوع  مهم ترین  بازمی گردند.  دیگر  بار  و  می شوند 
فرآیند فراز و نشیب های مرتبط با عملکرد یک تیم در یک 
است.  بعدی  مسابقات  برای  توانایی شان  بازیابی  تورنمنت، 
در همین راستا کادر فنی و بازیکنان ما هر بازی از تورنمنت 
گذشته  روز  می بینند.  فینال  یک  چشم  به  را  ملت ها  جام 
از  ایران و هنگ کنگ یکی  بازی  از  در نشست خبری پس 
رقبای  خبری  کنفرانس  تمام  در  که  کرد  اشاره  خبرنگاران 
هرگونه  وجود  درباره  موردی  و  می کند  پیدا  ایران حضور 
اثری از فشار برای کسب نتیجه یا قهرمانی درباره آن تیم ها 

نمی بیند.
از  یکی  می تواند  موضوع  این  خود  کرد:  تصریح  علوی 
از  یکی  که  همانطور  باشد.  مساله  حل  اساسی  کلیدهای 
مربیان پرافتخار فوتبال کشورمان که به روانشناسی ورزشی 
در  نیز  هنگ کنگ  و  ایران  بازی  نیمه  دو  بین  است،  شهره 
رسانه ملی گفت شکست غیرمنتظره ژاپن مقابل عراق روی 
روحیه بازیکنان این تیم اثر منفی گذاشته و این موضوع به 
منتقل  می تواند  هم  ایران  یعنی  ژاپن  اصلی  رقبای  از  یکی 
شود. این جمله هزاران بار قابلیت مفهوم سازی و تجزیه و 

تحلیل دارد. اصلًا نباید به سادگی از آن عبور کرد.
علوی درباره احتمال هر اتفاقی برای رقیبان در مرحله حذفی 
تصریح کرد: حتماً تمامی تیم های مدعی و قدرتمند در جام 
ملت ها به بازی های یکدیگر نگاه می کنند و هر نوع نتیجه و 
عملکردی روی نگاه و نگرش تیم های دیگر تاثیر می گذارد. 
سوال آن خبرنگار و جمله ژرف کارشناس کشورمان بسیار 

جای بررسی دارد.

امیر مهدی علوی عنوان کرد:
صعود زودهنگام تیم ملی اتفاقی 

مثبت است

نوبری: 
صعود کردیم اما سطح تیم 

قانع کننده نبود
بازیکن سابق فوتبال ایران گفت تیم ملی فوتبال ایران در دیدار 

برابر هنگ کنگ نمایش ضعیفی داشت.
لیث نوبری به عنوان کارشناس در استودیو تحلیل بازی های جام 

ملت های آسیا در شبکه الکاس قطر حضور دارد.
او در گفت وگویی که با روزنامه الرای داشت، به انتقاد از بازی 
تیم ملی فوتبال ایران برابر هنگ کنگ پرداخت و گفت: تیم ملی 
فوتبال ایران به هدف نخستش که صعود به دور بعد بود، دست 
پیدا کرد و اکنون باید روی بازی های مرحله بعد تمرکز کند. فکر 
می کنم برابر تیم ملی فوتبال فلسطین عملکرد خوبی داشتیم اما 
برابر هنگ کنگ سطح تیم قانع کننده نبود و نسبت به بازی اول افت 
کردیم. امیر قلعه نویی، سرمربی تیم، باید در این زمینه پاسخ دهد.

نوبری ادامه داد: به نظرم دلیل اصلی نمایش ضعیف ایران در بازی 
دوم تغییرات زیادی است که سرمربی تیم در ترکیب اصلی به 
وجود می آورد. بهتر است که امیر قلعه نویی از یک ترکیب ثابت 

استفاده کند و کمترین تغییرات را به وجود آورد.
با امارات گفت: این یک بازی سخت است و  او درباره دیدار 
ایران به دنبال پیروزی در این بازی است تا صعودش را به عنوان 
صدرنشین قطعی کند. ایران بازیکنان بسیار خوب و باکیفیتی را 
در اختیار دارد و فکر می کنم می توانیم در این بازی سخت به 
پیروزی برسیم و به عنوان صدرنشین صعود کنیم. به نظرم تیم ملی 
فوتبال ایران هنوز نمایش واقعی خود را نداشته است و می توانیم 

در بازی های بعدی بهتر از این ظاهر شویم.



عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

غیرازرژیمصهیونیستی،باهمهاعضایسازمانمللمذاکرهمیکنیم

ستایشی:

نگاهدستگاهقضادرانتخابات،نگاهپیشگیریاست

مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  یک 
شورای اسلامی گفت: تا آمریکایی  ها این رفتارهای دوگانه و 
تناقضات را کنار نگذارند، به سختی بتوانیم با آنها کنار بیاییم. 
محمود عباس زاده مشکینی در گفت وگو با ایلنا، درباره عملیات 
بازدارنگی  میزان  و  پاکستان  و  سوریه  عراق،  در  ایران  اخیر 
ایجاد شده در پی این حملات علیه مواضع ترریست ها، گفت: 
از منظر جمهوری اسلامی ایران تمامیت ارضی همه کشورها 
به ویژه کشورهای همسایه برای ما محترم است و انتظار داریم 
برای تمام کشورها مؤلفه تمامیت ارضی محترم باشد و همه 
حق یکدیگر را ادا کنند. جمهوری اسلامی ایران دنبال صلح و 
امنیت است و حتی اقتدار و ظرفیت خود را در خدمت امنیت 
کشورهای همسایه می داند و انتظار دارد کشورهای همسایه هم 

نگاه شان همین باشد.
بیان  با  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  این 
کره  روی  جغرافیایی  مرزهای  به  محدود  ما  مرزهای   این که 
منافع  و  است  ما  ملی  منافع  ما  مرزهای  گفت:  نیست،  زمین 
ملی ما امنیت ماست، هر گروه و هر جریانی به ویژه گروه های 
تروریستی بخواهند امنیت کشور و مردم ما را تهدید کنند و 
آسیب بزنند و به کشورهای همسایه بازگردند، پناه بگیرند و 
آنجا استراحت کنند و وقتی به حال آمدند بیایند به کشور و 

مرزهای ما تعرض کنند و عملیات انجام دهند و همشهری ها 
و هموطنان ما را شهید کنند، جان زنان و کودکان ما را بگیرند 
و بروند در کشورهای همسایه پناه بگیرند، ما با این ها تعارف 

نخواهیم داشت.
همسایه  کشورهای  داریم  انتظار  ابتدا  کرد:  خاطرنشان  وی 
این  امنیت  و  ندهند  قرار  تروریست ها  پناهگاه  را  خاک شان 
گروه های تروریستی را به تعبیری تامین نکنند. اگر آن ها نتوانند 
و یا نخواهند، جمهوری اسلامی ایران با این ها تعارف نخواهند 
داشت. ما بسیار صبر کردیم و اولین بار نیست برخی گروه ها در 
کشورهای همسایه عراق، پاکستان و افغانستان نفوذ می کنند و 
می آیند و در کشور ما  عملیات و جنایت انجام می دهند، بارها 
و بارها این اتفاق افتاده است و به کشورها و همسایگان محترم 
اعتراض کردیم، درخواست دادیم که با این فرآیند مقابله کنید 
و همکاری نکنید که نتیجه نگرفتیم. وقتی که اینگونه تحرکات 
تروریستی و جنایت ها تمامی ندارد، ما در دفاع از منافع ملی 
خود، امنیت شهروندان و جان سربازان خودمان با کسی تعارف 

نخواهیم داشت.
نماینده مشکین شهر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
توان و ظرفیت ما در خدمت صلح و امنیت است و بر اساس 
از  دفاع  و  بازدارنده  تحرکات  هم  ملل  سازمان  منشور  مفاد 

صلح حق ماست، تاکید کرد: این گونه نیست که تروریست ها 
این  در  بروند  و  دهند  انجام  را  تروریستی خودشان  کارهای 
قبال  در  ما  می کنم  تاکید  من  بگیرند،  پناه  و  مأمن  کشورها 
این گونه تحرکات تعارف نخواهیم نداشت هرچند اعتقاد داریم 
کشورهای میزبان باید با این ها مقابله کنند. اگر این اتفاق بیفتد 
و ما آسیب ببینیم، باید بدانند دوران بزن دررو تمام شده است 

هرکسی یکی بزند چهار تا خواهد خورد.
وی درباره پیشنهاد مذاکره ایران و آمریکا برای کاهش تنش ها 
مشکل  مذاکره  با  و  هستیم  مذاکره  اهل  ما  گفت:  منطقه،  در 
نداریم. ما غیر از رژیم صهیونیستی که نامشروع است، با همه 
اعضای سازمان ملل مذاکره می کنیم و تجربه مذاکره با آمریکا 
در برجام را هم داریم اما متاسفانه این کشور دیوار بی اعتمادی 
را خودش درست کرد، برجام را امضا کرد اما زیرش زد و به 
تعبیری چک هایی که امضا کرد، بی محل از آب درآمد. دائما هم 
مذاکره می کنیم؛ ما حرف هایمان را می زنیم آن ها هم حرف شان 
را می زنند، ما غیرمستقیم حرف می زنیم. رئیس جمهور و وزیر 
امورخارجه ما صحبت می کنند و آن ها جواب شان را می دهند و 
بالاخره این هم یک نوع گفت وگو است. گفت وگوی روی پرده 
و پشت پرده هم داشتیم. در دولت روحانی وزیر امورخارجه 
ما با آقای جان کری در خیابان قدم زد اما آمریکا نشان داد 

اهل مذاکره نیست و به چیزی که امضا می کند، پایبند نیست.
تکلیف  باید  اول  آمریکایی ها  افزود:  مشکینی  عباس زاده 
خودشان را روشن کنند آیا به آن امضایی که می زنند، متعهد 
مشخص  عمل  در  را  این  و  باشند  متعهد  اگر  نه؟  یا  هستند 
کنند، ما مذاکره می کنیم. پیغام هایی بین ما و آن ها بده و بستان 
دیپلماسی  عرف  در  این  دارد.  وجود  واسطه هایی  و  می شود 
به  پیام ها  این  هم  آمریکا  و  ایران  بین  طبیعتا  است.  طبیعی 
در  است  این  مهم  و  می شود  بدل  و  رد  غیرمستقیم  صورت 
آمریکایی  ها  تا  می رسد  نظر  به  آنها چه می خواهند.  پیام  این 
این رفتارهای دوگانه و تناقضات را کنار نگذارند، به سختی 
بتوانیم با آنها کنار بیاییم.وی یادآور شد: امروز در منطقه رژیم 
صهیونیستی را به پیچیده ترین و پیشرفته ترین سلاح های نظامی 
مسلح کرده اند و ۲۰۰ الی ۳۰۰ کلاهک هسته ای در اختیارش 
گذاشته اند و عضو NPT هم نیست کسی هم نمی گوید بالای 
می کند.  نامحدود  حمایت  هم  آمریکا  و  ابروست  چشمش 
جنگ علیه مردم بی دفاع غزه را خود آمریکایی ها و فرماندهان 
آمریکایی حمایت می کنند. آمریکایی ها باید از این رفتارهای 
تاریخی،  ملت  یک  که  ایران  ملت  بردارند،  دست  دوگانه 
بافرهنگ و مسلمان است، زیر بار ظلم نمی رود. مسلم است که 
با آمریکا نمی سازد به نظرم آمریکا باید تکلیفش را با خودش 
روشن کند. ملت ایران یک ملت روشن است دولت و نظام ما 

محصول اراده ملت است.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: نگاه دستگاه قضا در انتخابات، 
درباره  قضائیه  قوه  سخنگوی  است.ستایشی،  پیشگیری  نگاه 
در  ضابطین  و  ستادها  به  انتخاباتی  تخلفات  گزارش  ارسال 
روزهای پیش از انتخابات گفت: ما به آن روزی نگاه می کنیم 
که به برکت همدلی و هم افزایی برسیم به مرحله ای که ورودی 
به عنوان تخلف نداشته باشیم. باید کارها را به سمت پیشگیری 
ببریم )با آگاهی و انظار دادن و توجه دادن به موازین قانونی( 
تا تخلفات را کم کنیم.وی در ادامه افزود: در صورت تخلف، 
این جرایم در مراحل مختلف  به  تعبیه شعب ویژه رسیدگی 
و  فوریت  با  و  تخصصی  رسیدگی ها  است؛  شده  بینی  پیش 
دقت است. این موجب می شود وقتی جرمی واقع شود سریع تر 
رسیدگی شود و ما به نقطه تجلی عدالت برسیم. باید ورودی و 
آمار تخلفات کم و مشارکت حداکثری باشد؛ انشاءلله آن روز 
در همین انتخابات باشد.سخنگوی قوه قضائیه درباره تخلفات 
در فضای مجازی و سازوکارها برای رعایت عدالت حاکمیتی 
اظهار داشت: قانون گذار در قانون اخیرالتصویب نکات خوبی 
تارنماهای  است؛  کرده  مطرح  مجازی  فضای  حوزه  در  را 
مشخص کرده که بایستی دقیقاً ارتباطشان با فردی که تبلیغات 
می کند، مشخص باشد.ستایشی ادامه داد: اقدامات مؤثری در 

قانون جرایم رایانه ای انجام داده ایم، بحث مقابله با جرایم در 
فضای مجازی انجام شده و لوایحی تقدیم دولت شده است. 
در ذیل ستاد مرکزی پیشگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی 
کمیته ای تحت عنوان پیشگیری از جرایم انتخاباتی در فضای 
مجازی به صورت ویژه در نظر گرفته شده است که با ترکیب 

نمایندگان عالی دستگاه های ذی مدخل در این مورد هستند.
وی با تاکید بر اینکه این ها مقدمات مبادرت به آگاه سازی، 
قوانین  به  را  آن ها  و  می کنند  نامزدها  اقناع  و  ارشاد  توجیه، 
و مقررات انتخاباتی توجیه می کنند؛ البته جهل به قانون رافع 
مسئولیت نیست، گفت: مدیران پایگاه ها، کانال های خبری و 
تأثیرگذار در سراسر کشور نسبت به قوانین و مقررات برای 
آن ها تبیین و تفهیم شده است. اعمال قانون مطبوعات نسبت 
و  می گیرد  صورت  کنترل  و  نظارت  الکترونیک  نشریات  به 
پیگیری می شود؛ پالایش مصادیق مجرمانه مرتبط با انتخابات 
قضائیه  قوه  می گیرد.سخنگوی  صورت  مجازی  فضای  در 
همچنین با اشاره به نگاه دستگاه قضا در انتخابات ادامه داد: 
در مقوله انتخابات نگاه دستگاه قضا نگاه پیشگیری است؛ یعنی 
پیشگیری از وقوع جرم و سالم سازی فضای رقابت براساس 
ذهنیت سازی های کاذب  از  پرهیز  و  رقابت حداکثری  اصول 

در افکار عمومی است. قوه قضائیه به دنبال این است که بین 
نامزدها و هوادارانشان از یک سو و مردم از سوی دیگر اعتماد 

دو سویه و متقابل ایجاد کند.
ستایشی اضافه کرد: همین اعتماد باعث ارتقا حس مشارکت 
است.  آن  در  بالایی  ارزش های  اعتمادسازی  می شود.  مدنی 
دینی است؛  مردم سالاری  تجلی  ملی و  اراده  انتخابات مظهر 
اگر مورد تاخت و تاز قرار بگیرد و فرایند مخدوش شود به 
مشارکت عمومی مردم و سرنوشت آینده کشور اثر می گذارد.

قوه قضائیه آن سهمی که دارد  قوه قضائیه گفت:  سخنگوی 
با تمام امکان و ظرفیت و با اعتقاد و عزم راسخ در خدمت 
مؤثر،  به صورت  که  است  این  تلاشمان  تمام  و  است  مردم 
قوی و پیشگیرانه در این موضوع وارد شویم و مانع تخلفات 
و  مشارکت ساز  بسترهای  می کند  تلاش  قضائیه  قوه  باشیم. 
اعتمادآفرین را به گونه ای فراهم کند که فضای عمومی کشور 
از حیث رقابت، سلامت بسترهای مشارکت و امنیت به سمت 
فضای مطلوب پیش برود.وی ادامه داد: اگر در این مسیر ببینیم 
کسانی می خواهند در این قضیه تخدیش کنند با شدت و مطابق 
موازین قانونی با این افراد )که می خواهند دقت اصلح مردم را 

مخدوش کنند( برخورد قانونی می کنیم.

رییس مجلس گفت: جمهوری اسلامی ایران و تمام دلباختگان 
مقاومت اسلامی حق پاسخ متقابل به این ترورها را به رسمیت 
می شناسند و با انگیزه ای مضاعف رژیم صهیونیستی را پشیمان 

خواهند کرد.
دیروز  علنی  جلسه  دستور  از  پیش  نطق  در  قالیباف  محمدباقر 
مجلس شورای اسلامی گفت: فرا رسیدن ماه رجب را به ملت 
از  بتوانیم  امیدوارم  می گویم.  تهنیت  و  تبریک  ایران  شریف 
استفاده  خودسازی  برای  شعبان  و  رجب  ماه  دو  فضیلت های 
کنیم و ما مسؤولان به خود یادآوری کنیم که گره گشایی، شنیدن 
ماست  اصلی  آنان وظیفه  زندگی  آسان کردن  و  مردم  مطالبات 
از  است.  مسؤولیت  مقام  در  ما  عبادت  مردم  این  به  و خدمت 
خدمتگزاران  روزافزون  توفیقات  برای  می خواهم  عزیز  مردم 
خود در تمام جایگاه های مسؤولیت دعای خیر کنند تا شرمنده 

آنها نشویم.
را  پلاسکو  حادثه  سالروز  رسیدن  فرا  همچنین  کرد:  بیان  وی 
گرامی می دارم و شهادت جمعی از آتش نشانان دلیر و شجاع 
خانواده هایی  به  و  می گویم  تسلیت  را  دلخراش  حادثه  این  در 
افتخار می کنیم.  تربیت کرده اند  این چنین جوانان فداکاری  که 
جان  حفظ  برای  مقدس  دفاع  شهدای  همانند  پلاسکو  شهدای 
صمیمانه  دارند.  آنان  همانند  مقامی  و  کردند  فداکاری  مردم 
در  کف  بر  جان  آتش نشانان  شبانه روزی  مجاهدت  قدردان 

سراسر کشور هستم.
شهادت  همچنین  کرد:  تصریح  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
انقلاب  پاسداران  سپاه  مجاهد  و  شجاع  مستشاران  از  جمعی 
انقلاب،  معظم  رهبر  محضر  را  سوریه  کشور  در  اسلامی 
انقلاب اسلامی و  نیروهای مسلح و سپاه پاسداران  جان برکفان 

خانواده های آن دلاوران تبریک و تسلیت می گویم.
پی درپی  است که شکست هایِ  آن  کرد: حقیقت  تاکید  قالیباف 
میدانی رژیم صهیونیستی و عقب نشینی آنها از تمامی ادعاهای 
پوچی که در مورد عملیات نظامی در غزه و در مورد حماس 
یعنی همان عادت  تروریسم  به سمت  را  آنها  مطرح می کردند، 
همیشگی خود سوق داده است. آنها می خواهند از طریق ترور 
قابل  غیر  شکست  و  غزه  میدان  در  خود  رفته  باد  بر  حیثیت 
جبران عملیات ۷ اکتبر را ترمیم کنند؛ با این وجود این ترورها 

رژیم  پی  در  پی  شکست های  روی  بر  نقابی  نمی تواند  هرگز 
باشد. صهیونیستی 

دلباختگان  تمام  و  ایران  اسلامی  جمهوری  داد:  ادامه  وی 
مقاومت اسلامی حق پاسخ متقابل به این ترورها را به رسمیت 
می شناسند و با انگیزه ای مضاعف رژیم صهیونیستی را پشیمان 

خواهند کرد.
پرتاب  پایان  در  کرد:  اظهار  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
می  تبریک  ایران  مردم  به  را   ۱۰۰ قائم  ماهواره بر  آمیز  موفقیت 
صنعت  پیشرفت  در  بزرگی  گام  اقدام،  این  با  که  چرا  گویم 
جامد  سوخت  ماهواره بر  اولین  و  شد  برداشته  کشور  فضایی 
ایرانی توانست برای اولین بار ماهواره ای ایرانی را در مدار ۷۵۰ 
کیلومتری زمین قرار دهد که همه این دستاوردها اتفاقی تاریخی 
برای صنعت فضایی کشور محسوب می شود و مردم می توانند 
در آینده ای نزدیک به صورتی ملموس منافع این پیشرفت ها را 
برادران  و  ایرانی  دانشمندان جوان  همه شما  به  ببینند. خداوند 
پاسداران عزت روزافزون دهد که  پاسدار خود در سپاه  عزیز 

برای عزت ایران عزیز تلاش می کنید.
قالیباف گفت: ضروری است از رسانه ها خصوصاً صداوسیمای 
به  را  تاریخی  اتفاق  این  اهمیت  بخواهم  اسلامی  جمهوری 
ما  تا همگان مخصوصاً  کنند  تبیین  مردم  برای  صورتی شایسته 
مسؤولان بدانیم در صورت باور به سنت های الهی و اعتماد به 
مردم خصوصاً جوانان، ما می توانیم کارهایی به ظاهر نشدنی را 

به سرانجام برسانیم.

نفره  سه  هیات  گفت:  اصولگرایان  وحدت  شورای  سخنگوی 
از شورای وحدت با هدف بررسی نامزدهای عضو یا مرتبط با 
شورای وحدت که موفق به اخذ تأییدصلاحیت نشده اند تشکیل 
قبال  در  تشکیلاتی  وظیفه  یک  این  بنده  نظر  به  است.  شده 
نیروهای شورای وحدت است. این پیگیری از طریق گفت وگو 

و مکاتبه با شورای نگهبان صورت می پذیرد. 
در  اصولگرایان  وحدت  شورای  سخنگوی  متکی،  منوچهر 
شورای  از  نفره  سه  هیئت  تشکیل  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو 
حجت الاسلام  و  بادامچیان  متکی،  آقایان  حضور  با  وحدت 
هیات  این  نگهبان گفت:  با شورای  جلالی در جهت گفت وگو 
با هدف بررسی نامزدهای عضو یا مرتبط با شورای وحدت که 
موفق به اخذ تأییدصلاحیت نشده اند تشکیل شده است. به نظر 
بنده این یک وظیفه تشکیلاتی در قبال نیروهای شورای وحدت 
است. این پیگیری از طریق گفت وگو و مکاتبه با شورای نگهبان 
دیگر  کار  دستور  در  می تواند  اقدام  این  می پذیرد.  صورت 

جریان های هم سیاسی قرار گیرد. مطالبه ما بازبینی وضعیت این 
نامزدها است. متکی در پاسخ به این سوال آیا شورای وحدت 
با جبهه پایداری وارد گفت وگو در جهت ائتلاف انتخاباتی شده 
گفت وگو  برای  را  خود  آمادگی  وحدت  شورای  گفت:  است، 
کرده  اعلام  آنان  به  اصولگرا  و  ولایی  ارزشی،  جریان های  با 
است. رویکرد ما در گام نخست رصد میدانی انتخابات، آرایش 
مجلس  انتخابات  در  و حضورشان  مختلف  جریان های  سیاسی 
شورای اسلامی در تاریخ ۱۱ اسفندماه است. درصورت رسیدن 
به تصویر و تحلیل مشترک از فضای انتخابات، موضوع اشتراک 
کار  دستور  در  می تواند  دوم  گام  بعنوان  نامزدها  فهرست  در 
قرار گیرد. در خصوص جبهه پایداری برخلاف آنچه در برخی 
محصولی  آقای  با  گفت وگویی  و  دیدار  تاکنون  آمد،  رسانه ها 
تعهد اخلاقی داریم  برگزار نشده است.  پایداری  دبیرکل جبهه 
قبل از رسیدن به توافق در این زمینه، جزئیات فرآیند پیش روی 

را رسانه ای نکنیم.

شائبه  که  اقدامی  هرگونه  گفت:  کشور  انتخابات  ستاد  رئیس 
انتخابات  مجریان  توسط  را  انتخاباتی  نامزدهای  از  جانبداری 
ایجاد کند، خلاف قانون و خط قرمز ستاد انتخابات کشور است. 
در  کشور  انتخابات  ستاد  رئیس  شاهچراغی  محمدتقی  سید 
استانداری های  در  انتخابات  ستاد  اعضای  و  رؤسا  با  نشستی 
سراسر کشور که به صورت وبیناری برگزار شد، گفت: هرگونه 
توسط  را  انتخاباتی  نامزدهای  از  جانبداری  شائبه  که  اقدامی 
ستاد  قرمز  خط  و  قانون  خلاف  کند،  ایجاد  انتخابات  مجریان 
انتخابات کشور است.وی ادامه داد: بر مبنای فرامین رهبر معظم 
انقلاب، رأی مردم امانت است و به همین منظور رؤسای ستاد 
انجام  امانتداری  این  در  را  نهایت دقت  باید  استان ها  انتخابات 
مجری  و  متولی  کرد:  اضافه  کشور  انتخابات  ستاد  دهند.رئیس 
اصلی انتخابات، مردم هستند و برای افزایش نقش آفرینی مردم 
برنامه ریزی  مردمی  نظارت های  بخش های  در  انتخابات  در 
صورت گرفته است.شاهچراغی خاطرنشان کرد: تمهیدات لازم 

ان شاءالله  و  است  شده  فراهم  پرشور  انتخابات  برگزاری  برای 
ایران  بزرگ  و  عزیز  ملت  توسط  ماندگار  حماسه  یک  شاهد 

خواهیم بود.
ششمین  و  اسلامی  شورای  مجلس  دوره  دوازدهمین  انتخابات 
اسفندماه   ۱۱ در  همزمان  به طور  رهبری  مجلس خبرگان  دوره 

امسال برگزار می شود.

قالیباف در نطق پیش از دستور: 

ایرانحقپاسخمتقابلبهترورهارابهرسمیتمیشناسد

متکی : 
مذاکرههیئت۳نفرهشورایوحدتباشوراینگهبان،برایبازبینی

وضعیتنامزدهایردصلاحیتشدهاست

رئیس ستاد انتخابات کشور: 

شائبهجانبداریازنامزدهایانتخاباتیتوسطمجریانخطقرمزاست

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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